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Kan lagre levende topp kvalitets trålfisk
Kystmagasinet. Publisert på nett 31.03.2014 09:10. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

Vi har gjort forsøk som viser at hvis et trålhal

med 10 - 15 tonn torsk blir overført til en tank vil

90 prosent eller mer av torsken overleve. Fisk

som blir fisket med trål blir utsatt for mye stress.

Resultatet av stress når den går i trålen, og den

halvtimen den kanskje er levende i trålbingen,

resulterer i at muskelen blir rosa, farget av blod.

Terje Engø

Foto: Foto Kjell Midling/Nofima

- Det er en realitet at oppdrettstorsk er hvitere i

fisken enn torsk tatt med trål. Hvit filet er mere

verdt enn filet som er misfarget av blod. Men

dette problemet lar seg løse ved å la fisken gå i

en tank i fem-seks timer før den slaktes, forteller

seniorforsker Kjell Midling i Nofima. Han har i

flere år jobbet med fokus på blant annet levende

lagring av fisk og kvalitet, og det nasjonale

senteret for fangstbasert akvakultur ved Nofima

er engasjert i mange prosjekter på området.

Ikke noe problem om noe dør

- Selv om en del av torsken i et snurrevad-hal dør,

er det ikke noe problem da denne kan behandles

på vanlig måte. Ved å produsere HG-fisk fra

levende fisk kan trålere levere like bra fisk som

oppdretterne, og like god kvalitet som den som

tas på juksa og line. Når fisken kjemper blir den

utslitt i løpet av få minutter som følge av

opphopning av melkesyre i muskelen. Men fisk

har god evne til å restituere seg selv om det tar

noen timer.

Her kommer fisken i land. De to apparatene som

fisken passerer slår fisken bevisstløs.

Forsøkene vi har gjort viser at nøyaktig det

samme er tilfelle for hyse og sei. Når fisken

kommer på tråldekket er muskelen, og spesielt

kjøttet i buken rosa. Men etter noen timer i en

tank har melkesyrenivået i fisken blitt redusert og

kvaliteten er like god som før fisken kom inn i

trålposen.

Samarbeid med Baader
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Vi har nå et prosjekt sammen med Baader for å

utvikle metoder for avliving og bløgging av fisk på

en måte som bevarer kvaliteten på fisken. I

havbruksnæringen i dag brukes slag eller

elektrisk støt til å bedøve fisken. Elektrisk

bedøving er med på å korte ned tiden før fisken

blir dødsstiv, men begge metoder er på vei inn i

fiskerinæringen.

Baader er kjent for sine maskiner som foredler

fisken etter at den er bløgget. I fjor kjøpte Baader

det australske selskapet Seafood Innovations,

som er verdens ledende selskap innen utvikling

og produksjon av løsninger for human bedøving,

bløgging og avliving av fisk. Dette er en viktig

årsak til at Baader nå satser på å utvikle

teknologi for å forbedre kvaliteten på fiske som

skal passere deres sløye-, hodekappe- og

filetmaskiner, forteller Midling til Kystmagasinet.

Ved å holde fisk levende om bord på trålere kan

disse levere både levende fisk og produsere HG-

fisk av topp kvalitet.

- Det snakkes mye om foredling, uten at det

skilles klart mellom bearbeiding og foredling. Å

produsere filet er å foredle, men det er også å

bearbeide. Å lagre torsk levende om bord på en

tråler for å få en ekstrem forbedring i kvalitet, er

også foredling, sier Midling.

Er fartøyer som satser på levende fisk

I fjor publiserte Kystmagasinet en større

reportasje om kystnotbåten Asbjørn Selsbane.

Den ble bygget mede tanke på å kunne holde en levende

buffer med fisk for produksjon av HG-fisk. Ifølge reder

Andreas Hansen håper de i år på å kunne levere rundt

tusen tonn levende fisk. Når omfanget av levende lagring

blir stort nok ser Midling for seg en mulighet for at det

kan opprettet et auksjonssystem for fisken.

- Den store fordelen sammenlignet med auksjon av fersk

fisk, er at hvis den ferske fisken ikke selges veldig raskt,

forverres kvaliteten. Står fisken i merder trenger den

ikke å selges umiddelbart.

Auksjonarius Karsten Brovn Pedersen ved

Fiskeauksjonen i Hirtshals sier til Kystmagasinet at

deres kjøpere alltid er interessert i fisk av høy kvalitet.

Det har blant annet resultert i at i perioder hvor det har

vært mulig å fiske storsei med juksa i Skagerrak, har en

del av denne blitt omsatt til 20 - 30 kroner per kilo.

Auksjonen har tidligere mottatt fisk helt fra Lofoten. Han

er interessert i både å vurdere muligheten for at fisk

leveres levende eller sløyd i Danmark. Kan fisken få en

kvalitet som er bedre enn den som er tatt på juksa, vil

det være fantastisk, sier Pedersen.

Så hvit blir er en HG-torsk i kjøttet selv om den er fisket

med trål om den får restituere seg i en tank.

© Kystmagasinet

Se webartikkelen på http://ret.nu/4CHlXUsY
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Vil ta et oppgjør med fiskejukset
Fremover. Publisert på trykk 31.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Magnar Johansen. Side: 2.

NYHETER Mandag  31. mars 2014 Fremover2

Nord-Norge er tape-
ren mens Østlandet
og Sørlandet er årets
asfaltvinnere.
Ragnar Bøifot
ragnar.boifot@fremover.no

«Snart vil lukten av asfalt legges
seg over Norge.»

Det skriver Statens vegvesen på
sine nettsider, og lister opp antall
kilometer med ny asfalt som skal
legges på veiene rundt om i landet
til sommeren.

Halvparten av Østlandet
I løpet av asfaltsesongen skal det
nemlig legges over 2,2 millioner
tonn asfalt på over 3.360 kilometer
av landets riks- og fylkesveier.

Selv om det er Nord-Norge som
har flest antall kilometer riksvei;
3.101 kilometer, er det er Østlandet
med 2.280 kilometer riksvei som
får mest ny asfalt.

I Nord-Norge skal det legges 271
kilometer asfalt på riksveiene. På
Østlandet 444 kilometer.

På Østlandet får hele 19,5 pro-
sent av riksveinettet ny asfalt mens
i Nord-Norge får under halvparten;
8,7 prosent.

Trafikkmengden avgjør
Tore Lysberg, leder for vei- og
transportavdelingen hos Statens
vegvesen Region nord, er imidler-
tid ikke utpreget misfornøyd med
antall meter ny asfalt – selv om han
kunne ønsket seg mer.

– Det er nok ikke så enkelt som å
måle antall kilometer vei.

Ifølge Lysberg er det trafikk-
mengden som avgjør hvilken mi-
nimumsstandard veien skal ha, og
hvor vedlikeholdsbehovet er størst.

– På Østlandet kommer de bedre
ut enn oss fordi der er trafikktetthe-
ten og slitasjen mye større.

Lysberg nevner som eksempel
enkelte veier i Finnmark der det er
tidens tann som gjør at veiene slites
og må reasfalteres.

– Mens på andre deler av veinet-
tet er det trafikken som sliter.

Kan komme mer
– På de høyest trafikkerte delene av
veinettet legger Statens vegvesen
ny asfalt hvert år.

Tore Lysberg sier det er trafikk-
sikkerheten som har høyest prio-
ritet i vurderingen av når ny asfalt
skal legges i nord.

– Tilstanden på riksveinettet må-
les hvert år. Resultatene samles i en
felles system og måles opp mot na-
sjonale kriterier.

– Til sist er det de ulike regione-
ne som fordeler midlene ut fra be-
hovet i hver enkelt region.

Men selv om planene for årets
sesong er lagt, tror Lysberg det vil
komme mer penger til asfalt i nord.

– Det blir gjort en revidering av
planene. Det normale er at det kom-
mer mer.

NORD-NORGE FÅR MINST: Mens nesten 20 prosent av riksveinettet på Østlandet skal r

NY ASFALT I TROMS: Dette er riksveiene (markert med rødt) og fylkesveiene (markert 
falt i Sør-Troms og Indre Troms til sommeren.

Her skal det kla

FAKTA
Kilometer asfalt på riks-
og fylkesveier:
Region Øst........444.......636

Region Sør.......195.......600

Region Vest.....186.......288

Region Midt.....178......307

Region Nord.....271.....257

FISKERIMINISTER Elisabeth Aspaker kaller inn til møte om fiskejuks. 
(Foto: Lise Fagerbakk)

– Juks ødelegger 
omdømmet til hele
fiskerinæringen, sa
fiskeriminister Elisa-
beth Aspaker under
lofotbesøket fredag.

Magnar Johansen
magnar.johansen@lofotposten.no

Etter påske vil fiskeriminister Eli-
sabeth Aspaker kalle inn organisa-
sjonene til fiskerne og fiskekjøper-
ne for å diskutere påstandene om
omfattende fiskejuks. En undersø-
kelse fra Nofima avdekker at 40
prosent av fiskerne og kjøperne
som har svart har opplevd juks eller
forsøk på juks.

– Kan ikke leve med

– Påstander om juks har florert i
flere år. Vi kan ikke leve med det.
Kvoteregnskapet blir feil og bære-
kraften trues av fangst som ikke
rapporteres. Det kan også svekke
Norges omdømme i markedet. Set-
tes omdømmet på spill, er det farlig
for hele næringen, sa Aspaker da
hun møtte Sjømatutvalget i Lofo-
ten fredag.

På møte med fiskerne på Ballstad
dagen før, oppfordret assisterende
direktør i Norges Råfisklag, Sven
Ove Haugland, fiskerne til å stå
sammen når de utsettes for fiske-
juks.

Rydde opp
– Det nytter ikke å skylde på van-
skelig regelverk eller andre ting.
Dette er en situasjon som næringen
må rydde opp i. Troverdigheten til
fiskerinasjonen Norge avhenger av
et godt omdømme, sa Aspaker.

Vil ta et oppgjør 
med fiskejukset

Lise Rønhaug  Marthinsen velger
bort Fornebu til  fordel for  
Parkhallene i Narvik. 
Espen Eidum
espen.eidum@fremover.no

Firmaet Sleep Scandinavia AS hol-
der i dag til i en hangar på Fornebu
som skal rives. At hun måtte på jakt
etter nye lokaler i et dyrt område,
ble for daglig leder Lise Rønhaug
Marthinsen avgjørende for at hun
nå velger å ta med seg tomannsbe-
driften og flytte hjem til Narvik. 

Sleep Scandinavia leverer blant
annet håndklær, sengetøy og ar-

beidstøy til helsevesenet og en-
gangssengetøy til overnattingsste-
der. Produktene skal Lise fra 1. au-
gust selge via nettbutikk eller over
telefon fra Parkhallene midt i Nar-
vik sentrum. 

– Jeg fikk god hjelp av Futurum
som nærmest ga en ferdig meny
over ledige lokaler. Da jeg fant eg-
nede lokaler til en god pris hos Nar-
vikgården, var det en viktig brikke
som falt på plass, sier Marthinsen
til Futurums egen hjemmeside.

Samtidig med etableringen søker
hun nå også etter en medarbeider
til bedriften.

Etablerer seg i Parkhallene

NYE LOKALER: Lise Rønhaug Marthinsen flytter inn i Parkhallene med fir-
maet Sleep Scandinavia AS. (Foto: Mona Gingstad, Futurum)

- Juks ødelegger omdømmet til hele

fiskerinæringen, sa fiskeriminister Elisabeth

Aspaker under lofotbesøket fredag.

Etter påske vil fiskeriminister Elisabeth Aspaker

kalle inn organisasjonene til fiskerne og

fiskekjøperne for å diskutere påstandene om

omfattende fiskejuks. En undersøkelse fra

Nofima avdekker at 40 prosent av fiskerne og

kjøperne som har svart har opplevd juks eller

forsøk på juks.

- Kan ikke leve med

- Påstander om juks har florert i flere år. Vi kan

ikke leve med det. Kvoteregnskapet blir feil og

bærekraften trues av fangst som ikke

rapporteres. Det kan også svekke Norges

omdømme i markedet. Settes omdømmet på

spill, er det farlig for hele næringen, sa Aspaker

da hun møtte Sjømatutvalget i Lofoten fredag.

På møte med fiskerne på Ballstad dagen før,

oppfordret assisterende direktør i Norges

Råfisklag, Sven Ove Haugland, fiskerne til å stå

sammen når de utsettes for fiskejuks.

Rydde opp

- Det nytter ikke å skylde på vanskelig regelverk

eller andre ting. Dette er en situasjon som

næringen må rydde opp i. Troverdigheten til

fiskerinasjonen Norge avhenger av et godt

omdømme, sa Aspaker.

Bildetekst: FISKERIMINISTER Elisabeth Aspaker

kaller inn til møte om fiskejuks.

© Fremover
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Vil ta et oppgjør med fiskejukset
Lofotposten. Publisert på trykk 31.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Magnar Johansen. Side: 7.
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en»

eriministeren åpner «boksen» permanent.
Arkivfoto: Knut Johansen

Hun fikk også en sterk oppfordring
fra de to fiskekjøperne om å vur-
dere på nytt kravene til rensing av
prosessvann fra fiskebruk. Ifølge
kravene kan ikke partikler større
enn en millimeter slippes ut i sjø.
Dessuten skal vannet samles i tan-
ker og føres ut til minimum ti me-
ters dyp.

For mange fiskebruk betyr dette
millionutgifter. Også Lofotrådet
har engasjert seg på fiskekjøpernes
side, og bedt om at kravene endres.

– Kravene er vedtatt i Stortinget.
Det er Stortinget som eventuelt må
endre regelverket, sa Vestvågøy-
ordfører Jonny Finstad (H).

– Vi kan ikke godta dette. Kra-
vene er helt bak mål, sa Værøy-ord-
fører Harald Adolfsen da Lofotrå-
det diskuterte saken tidligere på da-
gen.

Fiskekjøperne og ordførerne fikk
ingen løfter fra statsråden.

– Jeg noterer meg det dere sier,
svarte Aspaker.

– Juks ødelegger omdøm-
met til hele fiskerinæringen,
sa fiskeriminister Elisabeth
Aspaker under lofotbesøket
fredag.

Magnar Johansen
magnar.johansen@lofotposten.no

Etter påske vil fiskeriminister Elisabeth Aspa-
ker kalle inn organisasjonene til fiskerne og fis-
kekjøperne for å diskutere påstandene om om-
fattende fiskejuks. En undersøkelse fra Nofima
avdekker at 40 prosent av fiskerne og kjøperne
som har svart har opplevd juks eller forsøk på
juks.

– Påstander om juks har florert i flere år. Vi
kan ikke leve med det. Kvoteregnskapet blir feil
og bærekraften trues av fangst som ikke rappor-
teres. Det kan også svekke Norges omdømme i
markedet. Settes omdømmet på spill, er det far-

lig for hele næringen, sa Aspaker da hun møtte
Sjømatutvalget i Lofoten fredag.

På møte med fiskerne på Ballstad dagen før
(se faksimile), oppfordret assisterende direktør i
Norges Råfisklag, Sven Ove Haugland, fisker-
ne til å stå sammen når de utsettes for fiskejuks.

– Det nytter ikke å skylde på vanskelig regel-
verk eller andre ting. Dette er en situasjon som
næringen må rydde opp i. Troverdigheten til fis-
kerinasjonen Norge avhenger av et godt om-
dømme, sa Aspaker.

Vil ta et oppgjør
med fiskejukset

– Lofoten har bety-
delig goodwill na-
sjonalt. Det vil kan-
skje bidra til at vi blir
stilt i skyggen.
Det sier prosjektleder Ragnhild
Sandøy i «Fjordfolk under Møy-
salen» som møttes i Gullesfjorden
fredag. Det er den første av flere
samlinger for folk i Raftsundet,

Innlandet, Blokken, Vestbygda,
Østre Vågan og kommuneledelsen
i de fem kommunene som ligger
nærmest Lofoten og Vesterålens
største fjell, Møysalen.

Prosjektet dras i gang fordi man
trenger et felles løft om stedsut-
vikling og verdiskapning i de spe-
sielle fjordlandskaper man har i
området.

– Hvorfor er du engstelig for at
Lofoten stiller et prosjekt i gren-
selandet Lofoten/Vesterålen i

skyggen?
– Ordførerne i Vesterålen treng-

er et puff. Og vi vet at kommunene
i Lofoten har søkt om opptak i
Kommunal- og moderniserings-
departementets  verdiskapnings-
program. Da kan det jo hende at
sentrale myndigheter prioriterer
Lofoten  foran andre, sier Ragn-
hild Sandøy.

Likevel håper hun at alle kan gi
hverandre drahjelp.

– Opp gjennom årene har vi ikke

fått noen verdiskapning av det vi
har å tilby. Derimot har omgi-
velsene vært brukt som kulisse-
landskap for å promotere Norge.
Vi synes vi bør løfte oss selv frem,
og få inntekter deretter, sier hun.
Nevnte prosjekt har sitt utspring  i
frivillige organisasjoner. Alle an-
dre er forankret i offentlige orga-
ner.

Fjordfolk under Møysalen frykter Lofoten

Fiskeriminister Elisabeth Aspaker kaller inn til møte om fiskejks. Foto: Lise Fagerbakk

- Juks ødelegger omdømmet til hele

fiskerinæringen, sa fiskeriminister Elisabeth

Aspaker under lofotbesøket fredag.

Etter påske vil fiskeriminister Elisabeth Aspaker

kalle inn organisasjonene til fiskerne og

fiskekjøperne for å diskutere påstandene om

omfattende fiskejuks. En undersøkelse fra

Nofima avdekker at 40 prosent av fiskerne og

kjøperne som har svart har opplevd juks eller

forsøk på juks.

- Påstander om juks har florert i flere år. Vi kan

ikke leve med det. Kvoteregnskapet blir feil og

bærekraften trues av fangst som ikke

rapporteres.

Det kan også svekke Norges omdømme i

markedet. Settes omdømmet på spill, er det

farlig for hele næringen, sa Aspaker da hun

møtte Sjømatutvalget i Lofoten fredag.

På møte med fiskerne på Ballstad dagen før (se

faksimile), oppfordret assisterende direktør i

Norges Råfisklag, Sven Ove Haugland, fiskerne til

å stå sammen når de utsettes for fiskejuks.

- Det nytter ikke å skylde på vanskelig regelverk

eller andre ting. Dette er en situasjon som

næringen må rydde opp i. Troverdigheten til

fiskerinasjonen Norge avhenger av et godt

omdømme, sa Aspaker.

Bildetekst: Fiskeriminister Elisabeth Aspaker

kaller inn til møte om fiskejks.

© Lofotposten
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- Fiskerne må bekjempe juks
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Sven Ove Haugland i samtale med engasjerte fiskere, Per Hugo Ovesen og Johan Pedersen (t.v.). Foto: Magnar Johansen

– Fiskerne må være
mer aktiv for å
bekjempe fiskejuks.

Magnar Johansen
magnar.johansen@lofotposten.no

Assisterende direktør i Norges Rå-
fisklag, Sven Ove Haugland, me-
ner fiskerne kan gjøre mer for å få
bukt med det påståtte jukset i fis-
kerinæringen. Ifølge en undersø-
kelse Nofima har gjennomført, har
fire av ti aktører på land- og sjøsi-
den opplevd eller kjenner til at det

jukses på bryggene langs kysten.
Jukset består i at fiskerne må gi

fra seg mer fisk enn de får betalt for
(“storhundre”), gir bort skadd fisk
til kjøper eller at ulovlig omreg-
ningsfaktor mellom rund og sløyd
fisk i kjøpers favør brukes.

– Det er vanskelig å si noe om
omfanget. Men inntrykket mitt er
at det er mindre støy i år, og færre
påstander om juks, sa Haugland
under møtet mellom Norges Rå-
fisklag og fiskerne på Ballstad tors-
dag kveld.

Samtidig medga han at det neppe
er røyk uten ild. Hauglands opp-

fordring er at fiskerne selv tar et
oppgjør med ukulturen. 

– Opplever fiskerne juks må de ta
et oppgjør med det. Jeg går ut fra at
fiskerne snakker sammen. Står de
sammen mot kjøpere som eventuelt
jukser, kan de gjøre noe med det.
Eller er dere så på defensiven at
dere ikke kan gjøre noe? De bør
også varsle oss, slik at vi kan under-
søke forholdene, sa Haugland.

– Vi er nødt til å få bukt med juks.
Dette er veldig skadelig for hele
næring, sa fisker Børge Iversen.

Haugland viste til Norges Rå-
fisklags undersøkelser som fortel-

ler at tre prosent av fisken som sed-
delført vinter, oppgis å være skadd
og dermed trukket i pris. På Ball-
stad fortalte fiskere at de har opp-
levd at mellom ti og 40 prosent av
fangsten har oppnådd redusert pris.

– Men når påstander om juks
dukker opp, rammer det hele næ-
ringen. Det svekker rekrutteringen,
gir hele fiskerinæringen et ufortjent
dårlig rykte, samt at ærlige aktører
taper i forhold til de som er uærlig.
Dette er konkurransevridende, der
jukserne skaffer seg fordeler på be-
kostning av de ærlige, sa Haug-
land.

Passerer fjoråret
Han beskriver avviklingen av

årets torskefiske som bra sammen-
lignet med fjoråret. Totalt er det
landet 206.000 tonn torsk, 17 milli-
oner kilo mer enn i fjor. Lofotkvan-
tumet er 44.244 tonn, mot 47.221
tonn på samme tid i fjor.

– Med det gode fisket som er nå,
regner jeg med at lofotkvantumet
passerer fjorårets i løpet av denne
uken, sa Haugland og opplyste at
mer torsk sendes fersk ut i marke-
det sammenlignet med tidligere år.

– Fiskerne må
bekjempe juks

- Fiskerne må være mer aktiv for å bekjempe

fiskejuks.

Assisterende direktør i Norges Råfisklag, Sven

Ove Haugland, mener fiskerne kan gjøre mer for

å få bukt med det påståtte jukset i

fiskerinæringen.

Ifølge en undersøkelse Nofima har gjennomført,

har fire av ti aktører på land- og sjøsiden opplevd

eller kjenner til at det jukses på bryggene langs

kysten.

Jukset består i at fiskerne må gi fra seg mer fisk

enn de får betalt for ("storhundre"), gir bort

skadd fisk til kjøper eller at ulovlig

omregningsfaktor mellom rund og sløyd fisk i

kjøpers favør brukes.

- Det er vanskelig å si noe om omfanget. Men

inntrykket mitt er at det er mindre støy i år, og

færre påstander om juks, sa Haugland under

møtet mellom Norges Råfisklag og fiskerne på

Ballstad torsdag kveld.

Samtidig medga han at det neppe er røyk uten

ild. Hauglands oppfordring er at fiskerne selv tar

et oppgjør med ukulturen.

- Opplever fiskerne juks må de ta et oppgjør med

det. Jeg går ut fra at fiskerne snakker sammen.

Står de sammen mot kjøpere som eventuelt

jukser, kan de gjøre noe med det.

Eller er dere så på defensiven at dere ikke kan

gjøre noe? De bør også varsle oss, slik at vi kan

undersøke forholdene, sa Haugland.

- Vi er nødt til å få bukt med juks.

Dette er veldig skadelig for hele næring, sa fisker

Børge Iversen.

Haugland viste til Norges Råfisklags

undersøkelser som forteller at tre prosent av

fisken som seddelført vinter, oppgis å være

skadd og dermed trukket i pris. På Ballstad

fortalte fiskere at de har opplevd at mellom ti og

40 prosent av fangsten har oppnådd redusert pris.

- Men når påstander om juks dukker opp, rammer det

hele næringen.

Det svekker rekrutteringen, gir hele fiskerinæringen et

ufortjent dårlig rykte, samt at ærlige aktører taper i

forhold til de som er uærlig.

Dette er konkurransevridende, der jukserne skaffer seg

fordeler på bekostning av de ærlige, sa Haugland.

Passerer fjoråret

Han beskriver avviklingen av årets torskefiske som bra

sammenlignet med fjoråret. Totalt er det landet 206.000

tonn torsk, 17 millioner kilo mer enn i fjor.

Lofotkvantumet er 44.244 tonn, mot 47.221 tonn på

samme tid i fjor.

- Med det gode fisket som er nå, regner jeg med at

lofotkvantumet passerer fjorårets i løpet av denne uken,

sa Haugland og opplyste at mer torsk sendes fersk ut i
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markedet sammenlignet med tidligere år.

Bildetekst: Sven Ove Haugland i samtale med

engasjerte fiskere, Per Hugo Ovesen og Johan

Pedersen (t.v. ).

© Lofotposten
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- Fiskerne må bekjempe juks
Lofotposten. Publisert på nett 28.03.2014 16:07. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Magnar Johansen.

- Fiskerne må være mer aktiv for å bekjempe

fiskejuks.

Sven Ove Haugland i samtale med engasjerte

fiskere, Per Hugo Ovesen og Johan Pedersen

(t.v.).(t.h.) Foto: Magnar Johansen Assisterende

direktør i Norges Råfisklag, Sven Ove Haugland,

mener fiskerne kan gjøre mer for å få bukt med

det påståtte jukset i fiskerinæringen. Ifølge en

undersøkelse Nofima har gjennomført, har fire av

ti aktører på land- og sjøsiden opplevd eller

kjenner til at det jukses på bryggene langs

kysten.

Jukset består i at fiskerne må gi fra seg mer fisk

enn de får betalt for (storhundre), gir bort skadd

fisk til kjøper eller at ulovlig omregningsfaktor

mellom rund og sløyd fisk i kjøpers favør brukes.

- Det er vanskelig å si noe om omfanget. Men

inntrykket mitt er at det er mindre støy i år, og

færre påstander om juks, sa Haugland under

møtet mellom Norges Råfisklag og fiskerne på

Ballstad torsdag kveld.

Samtidig medga han at det neppe er røyk uten

ild. Hauglands oppfordring er at fiskerne selv tar

et oppgjør med ukulturen.

Må ta oppgjør

- Opplever fiskerne juks må de ta et oppgjør med

det. Jeg går ut fra at fiskerne snakker sammen.

Står de sammen mot kjøpere som eventuelt

jukser, kan de gjøre noe med det. Eller er dere så

på defensiven at dere ikke kan gjøre noe? De bør

også varsle oss, slik at vi kan undersøke

forholdene, sa Haugland.

- Vi er nødt til å få bukt med juks. Dette er veldig

skadelig for hele næring, sa fisker Børge Iversen.

Haugland viste til Norges Råfisklags

undersøkelser som forteller at tre prosent av

fisken som seddelført vinter, oppgis å være

skadd og dermed trukket i pris. På Ballstad

fortalte fiskere at de har opplevd at mellom ti og
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40 prosent av fangsten har oppnådd redusert

pris.

- Men når påstander om juks dukker opp, rammer

det hele næringen. Det svekker rekrutteringen,

gir hele fiskerinæringen et ufortjent dårlig rykte,

samt at ærlige aktører taper i forhold til de som

er uærlig. Dette er konkurransevridende, der

jukserne skaffer seg fordeler på bekostning av de

ærlige, sa Haugland.

Passerer fjoråret

Han beskriver avviklingen av årets torskefiske

som bra sammenlignet med fjoråret. Totalt er det

landet 206.000 tonn torsk, 17 millioner kilo mer enn i

fjor. Lofotkvantumet er 44.244 tonn, mot 47.221 tonn

på samme tid i fjor.

- Med det gode fisket som er nå, regner jeg med at

lofotkvantumet passerer fjorårets i løpet av denne uken,

sa Haugland og opplyste at mer torsk sendes fersk ut i

markedet sammenlignet med tidligere år.

© Lofotposten

Se webartikkelen på http://ret.nu/sLsEVw4y
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Norsk fiskeribranche erkender omfattende snyd
FiskeriTidende. Publisert på nett 28.03.2014 10:06. Profil: Nofima int.

Der bliver hvert år omsat torks for mindst 150

millioner norske kroner på det sorte marked. Det

anslår den norske TV- og radiostation, NRK, i

forbindelse med offentliggørelsen af en analyse

af dele af den norske fiskeribranche.

Troværdigheden af undersøgelsen, der er udført

af madforskningsinstituttet NOFIMA i Tromsø,

bliver understreget af, at den bl.a. bygger på

interview med fiskere, der er blevet bedt om at

angive, hvor meget de selv snyder med.

Angiveligt har 40 procent af de adspurgte fiskere

svaret, at de i samarbejde med opkøbere på land

snyder i mindre eller større omfang.

- Undersøgelsen dokumenterer, at der faktisk

sker en del snyderi med mængden af fisk, der

landes i det norske torskefiskeri, og at aktørerne

i branchen oplever, at det er accepteret at snyde

med mængden af fisk, der landes, siger forsker

Øystein Hermansen fra NOFIMA til NRK.

Branchen er ikke overrasket

Det fremgår af undersøgelsen, at fiskerne selv

vurderer, at de snyder med mellem 1 og 5

procent af torskelandingerne. Ikke desto mindre

mener de, når de bliver adspurgt, at deres

kollegaer og opkøberne snyder med mellem 5 og

20 procent af landingerne. Der er altså en

opfattelse af, at ens eget snyd er mindre end

kollegaernes.

Det er en af fiskeribranchens egne fonde, der har

betalt for undersøgelsen, og her kommer

resultaterne ikke som den store overraskelse

ifølge NRK. Fiskekjøpernes Forening slog allerede

sidste år fast, at det ulovlige torskefiskeri udgør

omkring 15-20 procent af fangsten hvert år - det

svarer til mellem 300 og 400 millioner norske

kroner hvert år.

- Undersøgelsen underbygger vores opfattelse af,

at det ulovlige fiskeri er et betydeligt problem i

branchen, siger Steinar Eliassen fra

Fiskekjøpernes Forening ifølge NRK.

© FiskeriTidende
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Greit å jukse litt? Nye idear og betre løysingar?
Fiskeribladet Fiskaren. Publisert på trykk 28.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk. Side: 24.
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En fersk spørreundersø-
kelse blant fiskere og 
fiskekjøpere viser at det 

forekommer juks med fangst-
tallene, og at fiskerinæringen 
trenger en holdningsendring 
for å få bukt med problemet.

Vinteren 2013 verserte ryk-
ter og debatt i media om juks 
i fiskerinæringa. Til tross for 
en betydelig kontrollinnsats 
fra offentlige myndigheter, av-
dekkes nokså få regelbrudd. 
Kontrollarbeidet er imidlertid 
krevende da antallet trans-
aksjoner og aktører er svært 
stort og spredt langs kysten. 
Dette betyr at etterlevelsen 
av regelverket i stor grad 
må baseres på tillit mellom 
fiskekjøper, fisker og myn-
digheter. Det er med andre 
ord ikke lett å måle omfanget 
av juks, og bak offisielle tall 
skjuler det seg sannsynligvis 
mørketall.

Nofima driver for tiden et 
større næringsfinansiert pro-
sjekt med fokus på lønnsom-
het i torskefiskeriene. I den 
forbindelse har vi også sett 
nærmere på juks og meka-
nismene bak juks i bransjen. 
Juks, svindel og ulovligheter 
er problemer som kan ramme 
alle deler av næringslivet. 
Det gir konkurranseforde-
ler for aktører som bryter 
loven, og kan stå i veien for 
andre innovasjonsarenaer 
som kvalitet, markedskunn-
skap og produktutvikling. 

Innenfor fiskerinæringa har 
vi tillegg en ekstra dimensjon 
knyttet til at det høstes av 
en fornybar ressurs, hvor en 
riktig oversikt over uttaket 
fra naturen er nødvendig for 
å sikre en god forvaltning.

For å få informasjon om 
temaet henvendte vi oss til 
aktørene gjennom en spørre-
undersøkelse, som vi sendte 
til et utvalg av fiskere og 
fiskekjøpere. I denne studien 
var vi først og fremst interes-
sert i juks med mengden fisk. 
Vi fikk inn over 300 svar, noe 
som er høyt i slike sammen-
henger.

Aktørene ble først bedt 
om å vurdere omfanget av 
juks på en kvalitativ skala. 
Gjennomsnittet viser at re-
spondentene opplever at det 
forekommer juks i liten til 
moderat grad. Denne vurde-
ringen er imidlertid sterkt 
subjektiv, og to aktører kan 
bedømme samme situasjon 
svært ulikt. Vi spurte derfor 
også om mengden det jukses 
med, målt i prosent av aktøre-
nes totale fangst.

I tillegg til sitt eget juks ba 
vi aktørene om å anslå jukset 
til andre de har «nær kjenn-
skap til». Om sitt eget juks 
svarer om lag 60 % at de ikke 
jukser - blant de resterende 
ligger hovedvekten i størrel-
sesorden 1-5 %. Ikke over-
raskende ble det jevnt over 
svart at eget juks er lavere 
enn andres. Gjennomsnittlig 
anslag om andres juks ligger 
i kategoriene 5-10 % og 10 20 
%, men her er det betydelig 
spredning i svarene.

Videre spurte vi om 
holdningen til juks. Det viser 

seg at om lag 40 % opplever 
at juks i større eller mindre 
grad er akseptert, og blant 
fiskerne oppgir mange at det 
er et krav fra fiskekjøper. På 
spørsmål om hvem som tar 
initiativ til juks oppgis det 
i de fleste tilfellene at det 
enten er fiskekjøper eller et 
samarbeid mellom kjøper og 
fisker. Den vanligste metoden 
for juks rapporteres å være at 
det leveres mer fisk enn det 
som fremkommer av sluttsed-
del, såkalt storhundre.

Metoden vi brukte for å 
skaffe kunnskap om dette 
temaet legger naturlig nok 
begrensninger på tolkningen 
av resultatene. Ettersom vi 
ikke har mulighet til å måle 
hvor mye det jukses, valgte 
vi å la aktørene selv få uttale 
seg. En måling som denne er 
subjektiv i sin natur og gir 
et usikkert faktagrunnlag, 
og resultatene må derfor 
tolkes varsomt. Vi kan ikke 
si hvor vidt anslaget om juks 
er basert på egne opplevelser 
eller rykter, og vi vet ikke 
om det eksempelvis bare er 
aktører med sterke meninger 
som har svart. Det er også en 
overvekt av svar fra de min-

ste fartøyene. Tidspunktet for 
undersøkelsen kan også ha 
betydning for svarene.

Det er betydelig usikker-
het omkring omfanget av 
juks, men undersøkelsen gir 
informasjon om næringsaktø-
renes oppfatning. Det er liten 
tvil om at juks forekommer, 
men det er også mange som 
tar avstand fra dette. Det er 
betenkelig at mange opple-
ver juks som akseptert i en 

næring som høster av felles-
skapets ressurser. Muligens 
kan noe av dette forklares ut 
fra regelverk som oppfattes 
som klart urimelig. Vi har 
ikke grunnlag for å hevde at 
fiskerinæringa hverken er 
mer eller mindre lovlydig enn 
andre næringer. Undersøkel-
sen vår viser imidlertid at det 
kan være gode grunner til å 
styrke holdningene mot juks i 
fiskerinæringa.

Greit å jukse litt?

Nye idear og betre løysingar?

Torsdag 20. mars ga 
Kommunal- og Moderni-
seringsminister klarsig-

nal til gruvelskapet Nussir 
om å dumpe tilsvarande 17 
lastebillass med koparhaldig 
gruveavfall kvar time i tjue år 
i Repparfjorden i Finnmark. 
Mens fleire norske fjordar 
slit med forureining etter 
gammal industri har Sanner 
nå gitt løyve til at ein av våre 
nasjonale laksefjordar skal 
gravleggast i giftig gru-
veslam.

Kommunal- og moderni-
seringsminister Jan Tore 
Sanner godkjente torsdag 
gruveselskapet Nussir ASA 
sine planar for koparutvin-

ning frå fjella Nussir og 
Ulveryggen i Kvalsund kom-
mune i Finnmark. I planane 
legg selskapet opp til at 30 
millionar tonn gruveavgang 
skal de-ponerast på 30 me-
ters djup i den nærliggande 
Repparfjorden.

Tonnevis med stein og mil-
jøgifter som kopar, krom og 
nikkel skal dumpast fjorden. 
Dei ko-lossale steinmeng-
dene vil effektivt ta livet av 
organismar i deponiområdet, 
og kjemikalia vil utgjere eit 
svært problem i økosystemet 
i mange tiår framover.

For kunnskapen er klar, og 
ein skulle særleg tru at me 
var komne på betre måtar å 
handtere avfall på når me har 
me sett konsekvensane av 
å bruke fjordar som avfalls-
plassar. På 70-talet blei det 
drive koparutvinning med 

deponi i Repparfjorden, og 
dei siste tiåra har ein opplevd 
nedgang i bestandane av den 
truga kysttorsken, kveita, 
seien og silda.

Eit døme på denne type mil-
jølovbrot frå fortida har ein i 
Jøssingfjorden i Sokndal, kor 
Titania Bergverk deponerte 
gruveavgang frå titanium-
drift på 80-talet. Fiskarar og 
miljøvernarar ak-sjonerte 
mot dumpinga, og då det etter 
undersøkingar viste seg at 
dumpinga heldt på å øyde-leg-
ge fjorden, blei Titania pålagt 
av Miljøverndepartementet å 
ha avfallet på land i staden.

Ein skulle tru me hadde 
lært, og ein skulle tru me 
ville ta vare på fjordane våre. 
Er det noko me er stolte av 
i Noreg, så er det dei. Det 
ser derimot ut til at Regje-
ringa sine «nye idear og betre 

løysingar» går ut på å rakne 
opp gamle sår. Regjeringa 
har uttalt at den vil rydde opp 
i gamle miljøsyndar i fjordar 
som er forureina. Likevel vil 
den skape nye miljøproblem, 
nye livlause fjordar, ved å 
tillate sjødeponi i Repparfjor-
den.

Noreg er blant knappe fire 
land i verda som ikkje har for-
bod mot sjødeponi. Dei andre 
landa dumpar heller ikkje 
midt i eit levande økosystem 
som Repparfjorden, og dei 
held faktisk på å avvikle 
denne typen avfallshandte-
ring. Store gruvenasjonar 
som Kina, USA og Australia 
tillét ikkje sjødeponi, men 
har funne andre løysingar. 
Ved å fylle opp fjordane våre 
med stein og miljøgifter gjer 
Noreg seg sjølv til ei verds-
sinke.

I Noreg har både Havfors-
kningsinstituttet og Fiske-
ridirektoratet komme med 
innvendingar mot planane i 
Repparfjorden. Kystfiskarane 
er i mot, likeins er Områ-
destyret for Vest-Finnmark 
og Sametinget. Dette har 
derimot ikkje Kommunalmi-
nisteren tatt innover seg.

Sjødeponi i Repparfjorden 
vil skape irriversible negative 
konsekvensar for naturen, 
fisket og reindrifta. Er det 
den nasjonen me har lyst til å 
vere? Blant ein gjeng miljø-
kjeltringar, som øydelegg na-
sjonalstoltheita si og som gir 
blanke i fagfolk og fornybare 
næringar?

Gaute Eiterjord, sentralstyre-
medlem i Natur og Ungdom

Vi kan  ”ikke si hvor vidt 
anslaget om 
juks er basert på 
egne opplevelser 
eller rykter

Forskerne Marianne Svorken og Øystein Herman-
sen i Nofima står bak denne kronikken om fiskefusk.

Innlegg

z miljø

FANGST: Fiskefusk 
har fått mye nasjonal 
oppmerksomhet 
i det siste. Her fra 
torskelevering i vinter. 
ILL.FOTO                             

Innlegg
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Forskerne Marianne Svorken og Øystein

Hermansen i Nofima står bak denne kronikken

om fiskefusk.

En fersk spørreundersøkelse blant fiskere og

fiskekjøpere viser at det forekommer juks med

fangsttallene, og at fiskerinæringen trenger en

holdningsendring for å få bukt med problemet.

Vinteren 2013 verserte rykter og debatt i media

om juks i fiskerinæringa. Til tross for en betydelig

kontrollinnsats fra offentlige myndigheter,

avdekkes nokså få regelbrudd. Kontrollarbeidet

er imidlertid krevende da antallet transaksjoner

og aktører er svært stort og spredt langs kysten.

Dette betyr at etterlevelsen av regelverket i stor

grad må baseres på tillit mellom fiskekjøper,

fisker og myndigheter. Det er med andre ord ikke

lett å måle omfanget av juks, og bak offisielle tall

skjuler det seg sannsynligvis mørketall.

Nofima driver for tiden et større næringsfinansiert

prosjekt med fokus på lønnsomhet i

torskefiskeriene. I den forbindelse har vi også

sett nærmere på juks og mekanismene bak juks i

bransjen. Juks, svindel og ulovligheter er

problemer som kan ramme alle deler av

næringslivet. Det gir konkurransefordeler for

aktører som bryter loven, og kan stå i veien for

andre innovasjonsarenaer som kvalitet,

markedskunnskap og produktutvikling. Innenfor

fiskerinæringa har vi tillegg en ekstra dimensjon

knyttet til at det høstes av en fornybar ressurs,

hvor en riktig oversikt over uttaket fra naturen er

nødvendig for å sikre en god forvaltning.

For å få informasjon om temaet henvendte vi oss

til aktørene gjennom en spørreundersøkelse, som

vi sendte til et utvalg av fiskere og fiskekjøpere. I

denne studien var vi først og fremst interessert i

juks med mengden fisk. Vi fikk inn over 300 svar,

noe som er høyt i slike sammenhenger.

Aktørene ble først bedt om å vurdere omfanget av

juks på en kvalitativ skala. Gjennomsnittet viser

at respondentene opplever at det forekommer

juks i liten til moderat grad. Denne vurderingen er

imidlertid sterkt subjektiv, og to aktører kan bedømme

samme situasjon svært ulikt. Vi spurte derfor også om

mengden det jukses med, målt i prosent av aktørenes

totale fangst.

I tillegg til sitt eget juks ba vi aktørene om å anslå jukset

til andre de har «nær kjennskap til». Om sitt eget juks

svarer om lag 60 % at de ikke jukser - blant de

resterende ligger hovedvekten i størrelsesorden 1-5 %.

Ikke overraskende ble det jevnt over svart at eget juks er

lavere enn andres. Gjennomsnittlig anslag om andres

juks ligger i kategoriene 5-10 % og 10 20 %, men her er

det betydelig spredning i svarene.

Videre spurte vi om holdningen til juks. Det viser seg at

om lag 40 % opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det er et

krav fra fiskekjøper. På spørsmål om hvem som tar

initiativ til juks oppgis det i de fleste tilfellene at det

enten er fiskekjøper eller et samarbeid mellom kjøper og

fisker. Den vanligste metoden for juks rapporteres å

være at det leveres mer fisk enn det som fremkommer
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av sluttseddel, såkalt storhundre.

Metoden vi brukte for å skaffe kunnskap om

dette temaet legger naturlig nok begrensninger

på tolkningen av resultatene. Ettersom vi ikke har

mulighet til å måle hvor mye det jukses, valgte vi

å la aktørene selv få uttale seg. En måling som

denne er subjektiv i sin natur og gir et usikkert

faktagrunnlag, og resultatene må derfor tolkes

varsomt. Vi kan ikke si hvor vidt anslaget om juks

er basert på egne opplevelser eller rykter, og vi

vet ikke om det eksempelvis bare er aktører med

sterke meninger som har svart. Det er også en

overvekt av svar fra de minste fartøyene.

Tidspunktet for undersøkelsen kan også ha

betydning for svarene.

Det er betydelig usikkerhet omkring omfanget av

juks, men undersøkelsen gir informasjon om

næringsaktørenes oppfatning. Det er liten tvil om

at juks forekommer, men det er også mange som

tar avstand fra dette. Det er betenkelig at mange

opplever juks som akseptert i en næring som

høster av fellesskapets ressurser. Muligens kan

noe av dette forklares ut fra regelverk som

oppfattes som klart urimelig. Vi har ikke grunnlag

for å hevde at fiskerinæringa hverken er mer eller

mindre lovlydig enn andre næringer.

Undersøkelsen vår viser imidlertid at det kan

være gode grunner til å styrke holdningene mot

juks i fiskerinæringa. Torsdag 20. mars ga

Kommunal- og Moderniseringsminister klarsignal

til gruvelskapet Nussir om å dumpe tilsvarande

17 lastebillass med koparhaldig gruveavfall kvar

time i tjue år i Repparfjorden i Finnmark. Mens

fleire norske fjordar slit med forureining etter

gammal industri har Sanner nå gitt løyve til at ein

av våre nasjonale laksefjordar skal gravleggast i

giftig gruveslam. Kommunal- og

moderniseringsminister Jan Tore Sanner

godkjente torsdag gruveselskapet Nussir ASA

sine planar for koparutvinning frå fjella Nussir og

Ulveryggen i Kvalsund kom-mune i Finnmark. I

planane legg selskapet opp til at 30 millionar

tonn gruveavgang skal de-ponerast på 30 meters

djup i den nærliggande Repparfjorden.

Tonnevis med stein og miljøgifter som kopar,

krom og nikkel skal dumpast fjorden. Dei ko-lossale

steinmengdene vil effektivt ta livet av organismar i

deponiområdet, og kjemikalia vil utgjere eit svært

problem i økosystemet i mange tiår framover.

For kunnskapen er klar, og ein skulle særleg tru at me

var komne på betre måtar å handtere avfall på når me

har me sett konsekvensane av å bruke fjordar som

avfallsplassar. På 70-talet blei det drive koparutvinning

med deponi i Repparfjorden, og dei siste tiåra har ein

opplevd nedgang i bestandane av den truga kysttorsken,

kveita, seien og silda.

Eit døme på denne type miljølovbrot frå fortida har ein i

Jøssingfjorden i Sokndal, kor Titania Bergverk deponerte

gruveavgang frå titaniumdrift på 80-talet. Fiskarar og

miljøvernarar ak-sjonerte mot dumpinga, og då det etter

undersøkingar viste seg at dumpinga heldt på å øyde-

legge fjorden, blei Titania pålagt av

Miljøverndepartementet å ha avfallet på land i staden.

Ein skulle tru me hadde lært, og ein skulle tru me ville ta

vare på fjordane våre. Er det noko me er stolte av i

Noreg, så er det dei. Det ser derimot ut til at Regjeringa

sine «nye idear og betre løysingar» går ut på å rakne opp

gamle sår. Regjeringa har uttalt at den vil rydde opp i

gamle miljøsyndar i fjordar som er forureina. Likevel vil

den skape nye miljøproblem, nye livlause fjordar, ved å

tillate sjødeponi i Repparfjorden.

Noreg er blant knappe fire land i verda som ikkje har

forbod mot sjødeponi. Dei andre landa dumpar heller

ikkje midt i eit levande økosystem som Repparfjorden,

og dei held faktisk på å avvikle denne typen

avfallshandtering. Store gruvenasjonar som Kina, USA og

Australia tillét ikkje sjødeponi, men har funne andre

løysingar. Ved å fylle opp fjordane våre med stein og

miljøgifter gjer Noreg seg sjølv til ei verdssinke.

I Noreg har både Havforskningsinstituttet og

Fiskeridirektoratet komme med innvendingar mot

planane i Repparfjorden. Kystfiskarane er i mot, likeins

er Områdestyret for Vest-Finnmark og Sametinget. Dette

har derimot ikkje Kommunalministeren tatt innover seg.

Sjødeponi i Repparfjorden vil skape irriversible negative

konsekvensar for naturen, fisket og reindrifta. Er det den

nasjonen me har lyst til å vere? Blant ein gjeng

miljøkjeltringar, som øydelegg nasjonalstoltheita si og

som gir blanke i fagfolk og fornybare næringar? Gaute
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Eiterjord, sentralstyremedlem i Natur og Ungdom

FANGST: Fiskefusk har fått mye nasjonal

oppmerksomhet i det siste. Her fra torskelevering

i vinter.. ILL.FOTO

@text2
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Juks, kontroll og effektivisering
Fiskeribladet Fiskaren. Publisert på trykk 28.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk. Side: 9.

Denne uken har det blåst 
kraftig i fiskerinæringen. 
Både fiskere og fiske-

kjøpere får gjennomgå for 
at de aksepterer fiskefusk. 
En undersøkelse Nofima 
har gjort blant 300 aktører i 
næringen viser at 40 prosent 
av de spurte har jukset. Av 
dem anslår de fleste eget 
juks til å være mellom en og 
fem prosent av fangsten. Når 
fiskerne og fiskekjøperne blir 
spurt om hvor mye de tror an-
dre i næringa jukser, svarer 
de mellom fem og 20 prosent 
av fangstene. 

Ingen overraskelse
Det er pris, mengde og 
kvalitet det trikses med, og 
fjoråret var det verste året 
på manns minne. For dem 
som har fulgt hvitfisknærin-
gen noen år burde det ikke 
komme som noen stor over-
raskelse. 2013-sesongen var 
svært spesiell. Torskekvotene 
økte med 250.000 tonn fra 
det ene året til det andre. Det 
er mer enn hele den islandske 
torskekvoten. Aldri før har så 
mye torsk blitt losset på nor-
skekysten i løpet av en vinter. 
Samtidig var prisene på bunn 
og markedet mettet. Utfor-
dringene var enorme, både 
for fisker og for fiskekjøper. 
Mange spådde at det måtte gå 
galt. Og det gikk galt. 

Statsadvokaten i Troms og 
Finnmark kan fortelle om 
en voldsom økning i antall 
straffesaker med fiskejuks. 
Fra 2012 til 2013 var det en 
økning på 65 prosent i antall 
anmeldte saker. 

Det er selvsagt skrem-
mende utvikling, og eneste 
mulige løsningen for å få bukt 
på problemet er flere og mer 
omfattende kontroller. Men 
i forhold til de svært mange 
skrei- og torskelandingene i 
fjor var det i realiteten svært 
få kontroller. Flere kontroller 
ville helt sikkert avdekket 
mer juks, noe vi til stadighet 
også fikk tips om. 

Men ulovlighetene i Lofoten 
og Vesterålen ville ingen 
bekrefte offentlig. Kontroll-
myndighetene med Norges 
Råfisklag og Fiskeridirek-
toraret i spissen påstod til 
og med hardnakket at alt 

gikk for seg i den skjønneste 
orden. 

Stort problem
Denne ukens mediedekning 
viser med all tydelighet at det 
ikke var tilfellet. Og det burde 
ikke komme overraskende på 
noen at det var triksing med 
sluttsedlene som var det mest 
vanlige problemet. Mengden 
fisk inn stemte ikke med 
mengden fisk ut, og mye flott 
fisk ble nedkvalifisert. 

Det omfattende jukset har 
blitt et stort problem, ikke 
bare for den enkelte aktør 
men for samfunnet i sin 
helhet. Både økonomisk og 
miljømessig er dette krimina-
litet som må stoppes. 

Men det virkelig ironiske 
opp i alt dette er at regjerin-
gen ved siste statsbudsjett 
kuttet bevilgningene til 
Fiskeridirektoratet. Overfø-
ringen ble redusert med 14,1 
millioner kroner. Kuttet i be-
vilgningene kom som en følge 
av effektiviseringsønskene til 
den nye regjeringen. 

Allerede før statsbudsjettet 

var klart erkjente fiskeridi-
rektøren i at det var enkelte 
saker etaten ikke klarte å 
løse godt nok. Spesielt trakk 
hun frem utfordringen ved 
å gjennomføre tilsyn og 
kontroll.  Det siste næringen 
derfor trengte var mindre 
penger til kontrolletaten - i 
alle fall etter en vinter med så 
mye uro. Det naturlige burde 
vært en styrking. Det bør 
også bli lærdommen før neste 
års budsjett. 

oystein.hage@fbfi.no 
Telefon: 932 56317 

kontroll på gang: Levering av fisk ved fiskemottak. Ivan Lorentzen Fiskeforretning AS. Fra v. 
Arne Magne Andersen, førsteinspektør i Fiskeridirektoratet og fisker Ronald Andersen med båten 
«Saltbåen». ARKIVFOTO: INGUN A. MÆHLUM

Ryktene om fiskejuks florerte i fjor 
og antall lovbrudd skjøt til værs. Hva 
svarte regjeringen med? Jo, de kuttet 
i bevilgningene til Fiskeridirektoratet, 
som skal kontrollere næringen. 

Juks, kontroll og effektivi sering

ØYSTEIN HAGE, REDAKTØR

z KommENTAR

Det siste  ”næringen 
trengte var 
mindre penger til 
kontrolletaten, 
iallefall etter en 
vinter med så 
mye jukserykter

NYHETER Død: Tidligere fiskeriminister Thor Listau døde lørdag etter en tids sykdom, 
melder NTB. Han ble 75 år gammel. Listau ble valgt inn på Stortinget fra Finn-
mark Høyre i tre perioder fra 1973 til 1985. I fire år var han fiskeriminister.

Terje Jensen
Harstad

Gjennomsnittet av de spurte 
svarer allikevel at de opplever 
at juks bare forekommer i liten 
til moderat grad.

«Metoden vi 
brukte for å 
skaffe kunn-
skap om dette 
temaet legger 
naturlig nok 
begrensninger 
på tolkningen 
av resultatene. 
Ettersom vi 
ikke har mu-
lighet til å 
måle hvor mye 
det jukses, 
valgte vi å la 
aktørene selv 
få uttale seg. 
En måling som 
denne er sub-
jektiv i sin natur, gir et usikkert 
faktagrunnlag og resultatene 
må derfor tolkes varsomt», sier 
forskerne bak undersøkelsen, 
Marianne Svorken og Øystein 
Hermansen i en kronikk som 
ble offentliggjort i Dagens Næ-
ringsliv tirsdag, i forkant av 
Brennpunkt-programmet på 
NRK i går som tok opp samme 
tema.

Spørreundersøkelsen inngår 
som en del av torskeprogram-
met til Fiskeri- og Havbruksnæ-
ringens Forskningsfond som 
har pågått siden 2011. Det er 
snakk om en delundersøkelse 
i den programdelen som om-
handler lønnsomheten i torske-
fiskeriene.

– Dette er altså en undersø-
kelse som næringa selv har 
bestilt på bakgrunn av alle de 
ryktene som gikk om juks i fjor, 

forteller Svorken i Nofima.
Spørreundersøkelsen ble 

gjennomført i juni i fjor med 
svar fra til sammen 200 fis-
kere og fiskekjøpere. Like før 
jul gjennomførte man så en 
supplerende spørrerunde med 
svar fra drøyt 100 personer i 
bransjen. 

– Svarene vi har fått, vil nok 
derfor i all hovedsak være gitt 
på bakgrunn av det som skjedde 
i fjor vinter, og fanger ikke opp 
det som måtte vært av endrin-
ger nå i vinter, sier Svorken. Fra 
2012 til 2013 økte torskekvota 
fra 750.000 tonn til en million 
tonn.  Det skapte definitivt et 
visst hysteri både blant fiskere 
med rekordstore kvoter og ut-
sikter til avsetningsproblemer, 
og blant fiskekjøpere som ikke 
helt så for seg hvordan de skulle 
få solgt all fisken til regnings-
svarende priser.

– Vi ser helt klart at det ikke 
nødvendigvis vil være rett å 
generalisere ut fra de svarene 
vi fikk på bakgrunn av fjoråret 
hvor det på toppen av det hele 
var ekstrem tilgjengelighet av 
fisk. Det er absolutt ikke sikkert 
at 2013 var et normalår i forhold 
til juks, sier Øystein Hermansen 
i Nofima.

Innrømmelser
Det han allikevel vil trekke 
fram fra undersøkelsen, er at 
så mange som 40 prosent av de 
drøyt 100 som ble spurt like før 
jul i fjor, innrømmer at de har 
jukset selv. 

– Det var overraskende for 
oss at så mange innrømmet å 
ha jukset. Dette kan det være 
grunn til å se nærmere på, me-
ner Hermansen. Undersøkelsen 
de har gjort, skal offentliggjøres 
i en rapport som ikke er ferdig 
ennå. Nofima valgte allikevel 
å  offentliggjøre en del tall fra 
undersøkelsen i en kronikk i 
Dagens Næringsliv i går som 
så igjen var synkronisert med 
Brennpunkt-programmet på 
NRK.

– Brennpunkt-redaksjonen 

har vært ute etter dette mate-
rialet og ventet med å sende 
programmet til de kunne få 
resultatene fra undersøkelsen. 
Derfor valgte vi denne måten å 
publisere dette på. 

Vi opplever at det er viktig 
å få satt saken på dagorden, 
også nasjonalt, sier Marianne 
Svorken på Nofima.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

FISKEFUSK: Selv om lite er avslørt, så innrømmer nå så mange som 40 prosent av drøyt 100 
spurte fiskere og fiskekjøpere at de har vært med på å jukse under torskefiske.  ILL:FOTO

Fakta: Fiskejuks
Rekordhøye kvoter og lave QQ

fiskepriser er utgangspunktet 
for at vintersesongen 2013 ble 
preget av rykter om svindel og 
juks. Situasjonen handlet i første 
rekke om kystflåtens torskefiske 
i nord, og fiskeindustrien som tar 
imot denne torsken langs kysten.

Ryktene gikk om en rekke QQ

forhold, fra dumping av «uøn-
sket» fangst, til «storhundra» i 
form av høyere levert kvantum 
enn det som ble ført på sedler og 
i statistikken.

Forskningsstiftelsen 
Nofima har gjennom-
ført en spørreundersø-
kelse blant 300 fiskere 
og fiskekjøpere om 
juks. Fire av ti innrøm-
mer at de har jukset.

z Fiskekrim

Marianne 
Svorken

Vi ser helt klart at  ”det ikke nødvendigvis 
vil være rett å genera-
lisere ut fra de svarene 
vi fikk på bakgrunn av 
fjoråret.
Øystein Hermansen, Nofima

Frykter mafiatilstander på kaia

Nils Torsvik
Bergen

Det var Steinar Eliassen i Fis-
kekjøpernes Forening som viste til alle 
ryktene som florerer etter 
årets fiske på regulerings-
møtet.– Vi har hatt et ukontrollert 
uttak som ikke er å leve med for oss som følger lover og regler, sa han og mente at dette ikke 
er noe nytt problem.

Mafiøst
Eliassen viste til at kontrollen 
ikke fungerer, noe fiskerimyn-dighetene må ta mer på alvor, 
mener han. Han frykter også for utviklingen.

– Kontrollen må bedres før det blir mafiøse tilstander i tor-skefisknæringen, sa Eliassen.
Fiskeridirektør Liv Holme-fjord viste også til at det har 

kommet rapporter om uregel-messigheter i torskefisket til 
fiskerimyndighetene.– Vi er enige i at vi må se nær-
mere på dette. Om regler skal følges, og det ikke er kontroll, får vi store problemer. Men sjøl 
med økt kontroll, er det van-skelig å kontrollere alt. Vi er 
avhengig av at næringen spiller på lag, sier Holmefjord.

Innkalt til møte
Fiskeridirektøren sier hun har innkalt til et møte den 17. juni på Gardermoen for å drøfte 
uregelmessighetene med næ-ringen. Hun viser også til nye 
landsingsforskrifter som er under arbeid i Fiskerideparte-
mentet, som kan være til hjelp, men mener næringen må ta 
ansvar.– Myndighetene kan ikke komme dette til livs uten at 
næringen vil være med på det, sier hun.

Mange rykter
Harald Hansen i Norges Fiskar-

FISKEJUKS: Fiskeridirektør Liv Holmefjord og hennes stab vil ha møte med næringen på Gardermoen om fiskejuks 17. juni. Foto: Nils torsvik

Fakta: torskeFisket
Den norske torskekvoten i QQ

2013 er på 472.340 tonn. Av 
denne var det tatt 286.934 tonn (61%) per 1. juni.

Kystflåten har en kvote på QQ

305.392 tonn og har tatt 237.935 
tonn (78%). Av dette er det satt av 19.157 tonn til ferskfiskord-ningen i lukket gruppe, og 2.344 
tonn i åpen gruppe.Trålerne har en kvote på QQ

148.348 tonn, og har tatt 46.250 tonn (31%).

Fiskekjøper advarer 
mot mafiøse tilstander 
i torskefiske. Fiskeridi-
rektøren har innkalt til 
møte med fiskere og 
kjøpere for å diskutere 
juks med fangst. 

z reguleringer

Steinar Eliassen

Juks kunne vært unngått

Jon Eirik OlsenHarstadDet mener Nils Myklebust fra Måløy i Sogn og Fjordane, fisker og tidligere markant organisa-sjonsmann i næringa.– Kan hende fiskerne blir presset til juks, slik det står i FiskeribladetFiskaren. Den situasjonen er i så fall de, og kjøperne, havnet i på grunn av at Norges Råfisklag ikke har gjort den jobben de er satt til å gjøre, sier Myklebust.Kunne sagt ifra

– Salgslaget d i s p o n e r e r rettigheter og v i rkem id ler til å avhjelpe en situasjon med for stor råstofftilgang. Salgslaget bur -de selvfølgelig sett hvordan ting ville utvikle seg allerede da torskekvota for 2013 var et faktum. Da kunne de umiddelbart gått ut og sagt klart ifra om at man kom til å bruke regulering og dirigering aktivt for å tilpasse tilførslene av fisk til mottakskapasiteten gjennom vintersesongen, sier Myklebust.En krone nedMyklebust mener en slik erklæ-ring på et tidlig tidspunkt ville gitt både næringa her hjemme og markedene en helt annen inngang til en sesong som er blitt vanskelig for mange.– Et hovedpoeng er at man på denne måten kunne sluppet 

den store prisnedgangen. Alle aktører ville på forhånd vite at salgslaget kom til å ta ansvar. Trolig ville en krone ned vært tilstrekkelig signal til mar-kedet. I stedet satte man ned torskeprisen med tre kroner og utslettet i praksis all egenkapi-tal hos de bedrifter som hadde fisk på lager på det tidspunktet, sier Myklebust.Hua i handa– For fiskerne er resultatet av salgslagets unnfallenhet at de har måttet stille hos kjøper et-ter kjøper med hua i handa. Den situasjonen har sikkert noen 

utnyttet, med det resultatet som fiskarlagsformann Reidar Nilsen beskriver i avisen. En uverdig situasjon.Myklebust mener Råfisklaget disponerer de verktøy som var nødvendig for å møte vinterse-songen. – De skulle raskt ha etablert både turkvoter, dagskvoter og ukeskvoter, og så fulgt opp med nødvendige tilpasninger mel-lom fiske og avtak underveis i sesongen. Det kan blant an-net skje ved at fiskemottakene ukentlig melder inn sitt behov for råstoff den neste uka. Slike opplegg er ikke ukjent i næ-ringa. Jeg har selv vært med på slik regulering i tidligere tider, for eksempel i Lofoten. Det fungerte da, og fungerer helt sikkert i dag, mener Måløy-fiskeren.Enorme tap– At Råfisklaget nektet å bruke sine virkemidler har etter min mening påført næringa enorme tap denne vinteren. Til dels 

helt unødvendig. Realitetene gjenspeiles med all tydelighet på prisene ute i torskemarke-dene. De har slett ikke stupt, slik det nærmest var forutsatt da prisnedgangen kom. Jeg er spent på å høre Råfisklagets forklaring på en utvikling jeg antar vil bli et sentralt tema på det nært forestående årsmøtet, sier Nils Myklebust.jon.eirik.olsen@fbfi.noTelefon: 77 05 90 22

I KØ: Sjarkflåten har hatt vanskelige vilkår under vinterfisket. Det burde Råfisklaget ha sett på forhånd, og gjort noe med, mener Måløy-fisker Nils Myklebust. oto: Jon Eirik olsEn

Fakta: FiskejuksRekordhøye kvoter og lave QQfiskepriser er utgangspunktet for at vintersesongen 2013 har vært preget av rykter om svindel og juks. Situasjonen handler i første rekke om kystflåtens torskefiske i nord, og fiskeindustrien som tar imot denne torsken langs kysten.Ryktene har gått på en rekke QQforhold, fra dumping av «uøn-sket» fangst, til «storhundra» i form av høyere levert kvantum enn det som føres på sedler og i statistikken.Kontrollinstanser som Fiskeri-QQdirektoratet, Mattilsynet og Kyst-vakten har alle mottatt tips om slike forhold, men ingen har så langt greid å dokumentere noen merkbar økning i uregelmessig-heter i forhold til tidligere år.

Norges Råfisklag kunne satt inn tiltak for å avhjelpe både prisnedgang og juks. Men de unnlot å bruke muligheten. 

z Fisket Nils Myklebust

For fiskerne er re- ”sultatet av salgslagets unnfallenhet at de har måttet stille hos kjøper etter kjøper med hua i handaNils Myklebust, fisker

Skreifiske: Søndag stenges Henningsværboksen i Lofoten for alt fiske, melder fiskeridirektøren. Stengingen gjelder fartøy mellom 11 og 15 meter.

Fiskerne presses til juksJon Eirik OlsenHarstad– Ja, det må to parter til for å jukse når det leveres fisk. Men i denne næringa er de ikke li-keverdige. Den ene parten do-minerer totalt. Særlig når den minste flåten er involvert. Det framholder lederen i Norges Fiskarlag, Reidar Nilsen, i en kommentar til den siste tids debatt om juks i forbindelse med levering av fisk denne vintersesongen.Uten alternativer– Jeg er ikke ute etter å flytte skyld vekk fra fiskere som jukser. Men man kan godt ta med seg at i sjarkflåten, der le-veringsalternativer i liten grad finnes, er det knapt nok mulig å protestere hvis en uheldig le-veringspraksis er etablert. Det betyr i så fall at man må finne seg et annet mottak neste dag. Noe som ikke har vært enkelt denne vinteren, sier Nilsen.Han bekrefter at også Fiskar-laget har hørt mange rykter og fått mange tips om juks denne vinteren. Et fellestrekk er ifølge Nilsen 

at ingen vil stå fram offentlig med det de har opplevd. Det ville, som allerede nevnt, bety svarte-listing eller utesteng i ng fra leveringsmuligheter, ifølge fiskerne.Presset situasjon– Det har vær mye diskusjon om juks og storhundra og lignende temaer i det siste. Vi ønsker fra Fiskarlagets side verken å unn-skylde eller bortforklare slikt. Men vi mener de involverte i debatten må ta inn over seg at fiskerne ofte havner i en pres-set situasjon der de i praksis ikke har noen mulighet til å ta til motmæle mot en etablert praksis.Begrensede muligheter– Man måtte i så fall trå til samtidig og i fellesskap. Men i denne næringa har man dårlige kår i så måte. Man kan ikke godt gå til streik i januar, og så starte på vintersesongen i mai, påpeker Nilsen. – Men la det ikke være tvil om at også vi vil enhver form for juks el-ler svindel i næringa til livs. Vi kan ikke leve med dette videre. Noe må vi finne på, uten at jeg her og nå kan si hva slags tiltak som kunne være effektivt og gjennomførbart i praksis, sier fiskarlagslederen.Moralsk ansvarHan avviser verken securitas-vakter ved levering eller påbudt nøytral veiing på kaikanten. –Ethvert konstruktivt forslag 

må vurderes. Men kontrollsys-temer skal betales, og det aner meg hvem som får regninga. Vi kan ikke stille oss i en situasjon der vi blir skyldig penger etter å ha levert torsk.Nilsen vil derfor i første om-gang peke på næringsutøvernes moralske ansvar. Synes kjøpere som jukser at det er greit å sette sine samarbeidspartnere, fis-kerne, i den situasjonen de gjør hvis ryktene er sanne?Andre tider– Men husk at det kommer an-dre tider. Og jeg vil be fiskerne legge seg på minne hvem som behandler dem ordentlig og hvem som ikke gjør det. Jeg går ut fra at det bare er et fåtall av kjøperne vi her snakker om. De kan være i ferd med å gjøre seg sjøl en bjørnetjeneste, sier fiskerlagsformannen, og min-nes tilbake til da russetorsken dominerte leveransene i Øst-Finnmark.  – Der og da var ikke norske fiskere mye verd. Men situasjonen endret seg.Forventer avklaring– Uansett er jeg begynt å bli ganske lei av alle ryktene, og den stadige omtalen av juks og 

JUKS? Det har vær mye diskusjon om juks og storhundra og lignende temaer de siste månedene, men Norge Fiskarlag etterlyser bevis på juksing.FOTO: Gunnar Sætra, HI

Fakta: FiskejuksRekordhøye kvoter og lave QQfiskepriser er utgangspunktet for at vintersesongen 2013 har vært preget av rykter om svindel og juks. Situasjonen handler i første rekke om kystflåtens torskefiske i nord, og fiskeindustrien som tar imot denne torsken langs kysten.Ryktene har gått på en rekke QQforhold, fra dumping av «uøn-sket» fangst, til «storhundra» i form av høyere levert kvantum enn det som føres på sedler og i statistikken.Kontrollinstanser som Fiskeri-QQdirektoratet, Mattilsynet og Kyst-vakten har alle mottatt tips om slike forhold, men ingen har så langt greid å dokumentere noen merkbar økning i uregelmessig-heter i forhold til tidligere år. Fiskarlagssjef Reidar Nilsen mener det må to parter til for å jukse når det leveres fisk, men at det er mottakene på kysten som har størst makt. z  juks reidar Nilsen Fiskerne havner  ”ofte i en presset si-tuasjon der de i praksis ikke har noen mulighet til å ta til motmæle mot en etablert praksis.Reidar Nilsen, leder i Norges Fiskarlag Lisbeth strammer grepet mot fiskejuks FiskeribladetFiskaren 19.APRIL 2013Lisbeth strammer grepet mot fiskejuks svindel, som blant andre fis-keri- og kystministeren bidrar til. Kontrollansvaret er klart. Nå er på det høy tid at næringa får vite om vi her diskuterer et stort og alvorlig problem, og i så fall, hvordan det best kan løses. Vi skal selvfølgelig bidra, sier Reidar Nilsen.jon.eirik.olsen@fbfi.noTelefon: 77 05 90 22FHL-Ystmark: – Juks finnes i alle bransjerDirektør for industri i Fiskeri- og havbruksnæ-ringa, Geir Ove Ystmark, sier de kontaktar Fiskeridirek-toratet når de hører om ulovlige ting.Fiskeri- og havbruksnæ-ringa si landsforeining organiserer en stor andel av fiskekjøpeerne i Norge, og overfor NRK sier Ystmark at han ikke ser bort fra at det finnes enkeltilfeller av juks. – Det vil det være i hver og en bransje. Men det er ikke rapporter på større eller mer omfattende uregelmessighe -ter i år enn tidligere år. I den grad noken aktører på land eller sjø omgår regelverket, så er vi sterkt i mot det.– Hvordan arbeider FHL for å hindre juks?– Vi har spørsmål om etikk og gode kontrollsystem på agendaen fortløpende. I den grad vi hører om ulovlige ting, kontakter vi Fiskeridirekto-ratet og Noregs Råfisklag slik at de har innsyn i det vi måtte vite, sier Ystmark til NRK.Geir Ove Ystmark
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Tiltak ville ikke hatt effekt– Det er urealis-tisk å tro at det ville hatt noen effekt å bremse på tilgangen av torsk. Marke-dene forholder seg til den kvoten som er satt, og vet at denne fisken vil bli tilgjenge-lig, sier Svein Ove Haugland, assisterende direktør i Norges Råfisklag. Haugland mener salgslaget har løst sin del av vinterens omsetningsutfor-dring på en akseptabel måte.  

– Det er omsatt 28.000 tonn mer torsk i år, sammenlignet med samme periode i fjor. Prisene har etter vår mening vært en avgjørende del av dette bildet, og til dels gjenspeiler også ut-prisen i markedet den prisen fiskerne har fått. Totalbildet her er imidlertid noe mer nyansert, understreker Haugland.  Han viser til at det har vært regu-leringstiltak gjennom vinter-sesongen. Både fra salgslagets side for å unngå de største landingene, og fra kjøpersiden for å regulere tilgangen etter produksjonskapasiteten.

– Vi ville nok hatt lovdek-ning for å innføre ytterligere restriksjoner. Men vi tror fortsatt ikke at vi kunne regulert oss ut av den situa-sjonen vi har hatt. Vi mente det var bedre at de som hadde muligheter for å levere, fikk bruke den muligheten, enn å begrense alle. – Dermed tror vi ikke at det ville gitt noen vesentlig effekt å gå tilbake til tidligere tiders dirigering og detaljregulering ned på båt- og mottaksnivå, sier Haug-land. Han mener imidlertid det er for tidlig å uttale seg 

om forholdet mellom levert kvantum og antall brudd på leveringsbestemmelsene. Og om fiskerne generelt har vært i en presset situasjon ved levering.  – Dette er forhold som vi må komme tilbake til. Vi har sett en del konkrete tilfeller av uregelmessigheter som vil bli fulgt opp i dialog med påtalemyndighetene. Problemstillingen som helhet må gjennomgås i full bredde når sesongen er over, sier Haugland.

Svein Ove Haugland

Nyansert prisbildeTORSK: Vinterens lave torske-priser var i utgangspunktet ikke ønsket av noen i fiskerinæ-ringa. Men de ble vedtatt som et virkemiddel for å få omsatt et historisk høyt torskekvantum. Råfisklaget holder fast på at den vurderingen var riktig.       – I ettertid er det alltid enkelt å si at man burde gjort det ene eller det andre. Men det er et faktum at en betydelig del av vinterens økte kvantum er gått ut som fersk, sløyd hodekappet torsk.      Her har prisen gjenspeilt den norske førstehåndsprisen ganske direkte, sier Svein Ove Haugland i Råfisklaget.
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torsk til ferskfiskordningen i år 
nord for 62 graden. Det er fisket ca 10.000 tonn, opplyste fiskeri-
direktøren. 1.355 er tatt i åpen 

gruppe, av en kvote på 2.344 tonn for denne gruppen. 
Willy Godtlibsen i Norges Råfisklag viser til at det er van-

skelig å registrere hvor mye som gjenstår som restkvoter i 
denne ordningen, noe Holme-fjord bekrefter også har skap 
problemer for direktoratet. – Men nå skal fangstbasen være oppdatert, opplyste hun.

nils.torsvik@fbfi.no
Tlf. 932 56 325

Kontrollen må  ”bedres før det blir 
mafiøse tilstander i 
torskefisknæringen
Steinar Eliassen, Fiskekjøpernes Forening

lag mener det er mange rykter om fiskejuks, uten at det er noen som vet hva omfanget er.
– Jeg tror ikke det er så om-fattende som det hevdes. Næ-

ringen fortjener ikke stempelet som «juksenæring», sier han og 
mener ryktene bør roes ned. At det sløyes på land i langt større 
grad, mener han gjør at det juk-ses mindre.

Ferskfiskordningen
Et annet forhold i årets torske-
fiske som ble debattert på regu-leringsmøtet, var ferskfiskord-
ningen. Det er avsatt 21.501 tonn 

A- og B-fiskere får fortsatt samme kvote
Fiskere som står mann-tallsført på 
blad A vil fortsatt få 
samme kvote som fiskere 
på blad B i fiskermann-
tallet i åpen 

gruppe. Norges Fiskarlag får 
dermed ikke gehør for å gi ulik kvoter til blad A-fiskere 
og blad B-fiskere. Fiskarlaget mente at det bør gi bedre 
uttelling å stå manntallsført som yrkesfiskere på blad B, 
enn som biyrkefiskere og pensjonister på blad A.Fiskeridirektøren vil 

imidlertid ikke endre ord-
ningen i åpen gruppe. Etter å ha utredet saken, har fiske-
ridirektøren funnet at blad B-fiskerne likevel tar mer enn 
blad A-fiskerne. – Det er vanskelig å skille fiskere på blad A og blad B, 
men i snitt fisker blad B-fis-kerne mer enn blad A-fiskerne 

allrede i dag, sa fiskeridirek-
tør Liv Holmefjord i regule-ringsrådsmøtet onsdag.

Fiskeridirektøren fikk med-hold fra Norges Kystfiskarlag i sin konklusjon. Sigmund 
Gåsland viste til at det er like dyrt for en blad A-fisker å 
utruste en båt, som en blad B-fisker.

Jan Birger Jørgensen i Nor-
ges Fiskarlag sa at laget vil se på utredningen til fiskeri-direktøren før de bestemmer 
seg for om de vil gå videre med saken.

– Men vi ser at det ikke er så store effekter av en inndeling, 
innrømmet Jørgensen.Jan Birger Jørgensen

Redd for stopp i hysefiske
Fiskeridirektør Liv Holme-fjord er redd for en stopp i 
hysefisket, dersom det ikke tas grep nå for å redusere fis-
ket. Norges Fiskarlag mener fiskeridirektøren bør avvente med tiltak.

– Det er en rest på 34.205 tonn hyse, sa Jan Birger 
Jørgensen i Fiskarlaget på reguleringsrådsmøtet og viste 
til at det i tidligere år er fisket mindre enn dette i andre 
halvår. Han mener fiskeri-

myndighetene heller bør be det internasjonale havfors-
kningsråd om å øke kvotene.Seniorrådgiver Elisabeth Norgård Gabrielsen i Fis-
keridepartementet sa at de vil ta opp spørsmålet om 
årets totalkvote på hyse med russerne i forbindelse med 
møtet om fordeling av neste års kvoter i begynnelsen av oktober.

Det ble også vist til at det gjenstår 3.000 tonn av tred-

jelandskvoten som ikke er gitt noe land i forhandlinger ført så langt. Fiskeridirektør 
Liv Holmefjord sa hun vil be departementet se på denne 
restkvoten i forhold til årets kvoter for norske fiskere.

Fiskekjøperne er opptatt av at det tradisjonelle fløytline-fisket utafor Finnmark kan 
gå som normalt, noe de fikk støtte for av fiskeridirektøren, 
som nå vil se på hvilke tiltak de skal iverksette.
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Gjør noe med jukset

Nils Torsvik
Rørvik

Dette er den klare meldingen som fiskeri- og kystminister Lisbeth Berg-Hansen fikk fra 
fiskekjøper Ragnvald Pettersen i Rørvik Fisk AS. Hans oppfor-
dring til fiskeriministeren var å se på regnskapene til fiskekjø-
perne i år og gå etter de som har pluss.

– De som har pluss eller er i balanse i år, har jukset, slo han fast.

Intenst
Diskusjonen med fiskekjøperen var en del av Berg-Hansens fer-
ske besøksrunde i Rørvik, der ministeren var for å åpne en 
fiskerihavn på Ramstad. Det ble en intens diskusjon mellom fiskekjøperen og ministeren 
om tiltak for å stoppe jukset i torskefisket. 

Pettersen viste til at orga-nisasjonen han er medlem i, 
Fiskekjøpernes Forening, har sendt brev både til Fiskeride-
partementet og Riksrevisjonen, for å få dem til å avdekke jukset. Berg-Hansen viste til at hun har 
hatt møter med næringen både i Tromsø og Oslo, i tillegg til at 
Fiskeridirektøren hadde møte med næringen på Gardermoen, 

Fakta: tORSkEFISkEt
Hittil i år er det tatt 266.869 QQ

tonn torsk i Norges Råfisklags 
distrikt, noe som er 22,4 prosent mer enn til samme tid i fjor.Utenlandske fartøyer har lan-QQ

det 50.833 tonn i år, mot 51.190 tonn til tilsvarende tid i fjor. Ned 
0,7 prosent.Verdien på torsken fanget av QQ

norske fiskere er 2 milliarder kroner, mot 2,3 milliarder kroner 
i fjor, ned 12,9 prosent. Utenlandslandingene har et QQ

langt større verdifall, fra 350 
millioner kroner i år, mot 462 millioner kroner i fjor. Ned 24,2 
prosent.

Du må gjøre noe med 
jukset i torskesektoren. 
Det kan ikke fortsette 
som i dag. Den som går 
i balanse dette året, har 
jukset.

z FISkEjukS

De som har pluss eller  ”er i balanse i år, har jukset
Ragnvald Pettersen, fiskekjøper

for å få et overblikk over hvor omfattende jukset er.
– Både næring og direktoratet sier omfanget ikke er i den stør-

relsen som ryktene sier, viste ministeren til. At jukset skal være på 70.000 tonn er derfor 
ikke sannsynlig, mente hun.

Ødeleggende
Både Pettersen og Berg-Hansen 
var enige i at mengdene som tross alt kommer i markedene, 
er ødeleggende for prisen som oppnås.  Ministeren sier seg fornøyd med at mer går ut som 
ferskfisk, og mener det er veien å gå for torskesektoren. Noe 
hun også forsøker å legge opp til i reguleringene, med periodi-

sering og ferskfisk-belønning.Ministeren mente at fiske-
kjøperne burde satse mer på å strekke sesongene, med leven-
delagring av fisk, noe som fikk Pettersen til å svare;– Vi har prøvd det, og har 
ikke lykkes. Det ble for stor dødelighet og problemer med 
transport, viste han til.Berg-Hansen mente ny fors-
kning utført av NOFIMA har vist at slike problemer er løs-
bare.

Kontroll
Pettersen mener ministeren bør sette flere inspektører inn 
i kontroll på kaiene. Ministeren svarer at hun ikke ser det som 

en oppgave for myndighetene, men noe næringen sjøl bør stå 
for.– Det er ikke en offentlig opp-
gave å kontrollere at dere hol-der vekten, sa hun men mener at det kan være en mulighet å 
la data fra vektene bli overført via datalinjer til Fiskeridirekto-
ratet. Ministeren viste ellers til at salgslagene har fått utvidet 
kontrollmyndighet og ansvar, og at det er næringen sjøl som 
må ta fatt i kontrolloppgaven.– Det er det samme hvem som kontrollerer, bare det blir gjort, 
var svaret fra fiskekjøperen.

nils.torsvik@fbfi.noTelefon: 932 56 325

INTENST: Fiskekjøper Ragnvald 
Pettersen hadde en intens diskusjon om fiskejuks med 
fiskeri- og kystminister Lisbeth Berg-Hansen, da ministeren 
besøkte Rørvik Fisk. FOTO: NILS TORSVIK
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Øystein 
Hermansen

Fire av ti 
innrømmer 
å ha jukset

Mer bruk av gebyr i stedet for dom
Fiskerdirektoratet åpner 
for at flere overtredelser av 
fiskerilovgivningen kan straf-
fes med gebyr i stedet for dom 
gjennom rettsapparatet.

– Det er snakk om ei avkri-
minalisering slik Fiskarlaget 
har gitt uttrykk for at de 
ønsker det, sier Kathrine Kan-
nelønning som har håndtert 

saken i Fiskeridirektoratet.
I praksis innebærer ikke 

endringen noen mildere 
håndtering av overtredelser, 
bare at de som bryter reglene 
slipper å havne i strafferegis-
teret for det mange oppfatter 
som formalfeil.

– Vi bygger utmålingen 
av gebyrene på gjeldende 

rettspraksis i de ulike sakene. 
For feilføring av fangstdag-
boka, som så langt har vært 
det eneste sakområdet hvor vi 
har ilagt gebyr, så har gebyret 
til skipper i de aller fleste til-
fellene ligget i størrelsesorden 
10.000 kroner, mens gebyret 
til rederiet har tilsvart ver-
dien av den ulovlige fangsten, 

forklarer Kannelønning.
Av 24 ilagte gebyr på tilfel-

ler av brudd på kravene til 
føring av fangstdagbok, er tre 
påklaget av fisker. 

Det tar Kannelønning til 
inntekt for at nivået på straf-
fen ikke oppfattes som spesi-
elt urimelig og omstridbar.

De nye områdene hvor Fis-

keridirektoratet heretter skal 
kunne ilegge gebyr, omfatter 
regelbrudd i forhold til føring 
av elektronisk fangstdagbok 
og sporing av fartøy, og også 
for de som fortsatt har anled-
ning til å føre papirdagbok.

Les mer på fbfi.no
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SAMMEN GIR VI DEG TRYGGHET 
FOR BÅT OG MANNSKAP

Gjensidige samarbeider med Havtrygd, Nordlys,  
Bud og Hustad om salg av forsikringer.  
Samarbeidspartnerne skal i tillegg til å levere forsikring, 
ha hovedfokus på skadeforebyggende arbeid. 
 
Sammen gir vi deg trygghet for båt og mannskap.

SLIK FÅR DU KONTAKT:
Havtrygd 55 55 74 00
Bud og Hustad  71 26 67 00
Nordlys 75 54 40 88
Gjensidige  03100

.... og vi trygger deg og din familie

Vi har de forsikringsdekningene som sikrer deg og dine og fartøyet best mulig 
om noe uforutsett skulle skje. 
Har du behov for å forsikre båt, mannskap, fangst eller fiskeutstyr, ta kontakt 
med oss. I tillegg har vi fokus på å redusere risikoen for uhell. 
Vi gir hvert år betydelige tilskudd til skadeforebyggende arbeid. 
Se våre hjemmesider for en fullstendig oversikt.

havtrygd.no
budoghustad.no
nordlysforsikring.no

Slik får du kontakt:
Havtrygd 55 55 74 00
Bud og Hustad 71 26 67 00
Nordlys 75 54 40 88
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... og vi trygger deg og din familie FISKEBAS
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Ryktene om fiskejuks florerte i fjor og antall

lovbrudd skjøt til værs. Hva svarte regjeringen

med? Jo, de kuttet i bevilgningene til

Fiskeridirektoratet, som skal kontrollere

næringen.

Denne uken har det blåst kraftig i

fiskerinæringen. Både fiskere og fiskekjøpere får

gjennomgå for at de aksepterer fiskefusk. En

undersøkelse Nofima har gjort blant 300 aktører i

næringen viser at 40 prosent av de spurte har

jukset. Av dem anslår de fleste eget juks til å

være mellom en og fem prosent av fangsten. Når

fiskerne og fiskekjøperne blir spurt om hvor mye

de tror andre i næringa jukser, svarer de mellom

fem og 20 prosent av fangstene.. Ingen

overraskelse Det er pris, mengde og kvalitet det

trikses med, og fjoråret var det verste året på

manns minne. For dem som har fulgt

hvitfisknæringen noen år burde det ikke komme

som noen stor overraskelse. 2013-sesongen var

svært spesiell. Torskekvotene økte med 250.000

tonn fra det ene året til det andre. Det er mer

enn hele den islandske torskekvoten. Aldri før har

så mye torsk blitt losset på norskekysten i løpet

av en vinter. Samtidig var prisene på bunn og

markedet mettet. Utfordringene var enorme, både

for fisker og for fiskekjøper. Mange spådde at det

måtte gå galt. Og det gikk galt.. Statsadvokaten i

Troms og Finnmark kan fortelle om en voldsom

økning i antall straffesaker med fiskejuks. Fra

2012 til 2013 var det en økning på 65 prosent i

antall anmeldte saker..

Det er selvsagt skremmende utvikling, og eneste

mulige løsningen for å få bukt på problemet er

flere og mer omfattende kontroller. Men i forhold

til de svært mange skrei- og torskelandingene i

fjor var det i realiteten svært få kontroller. Flere

kontroller ville helt sikkert avdekket mer juks,

noe vi til stadighet også fikk tips om..

Men ulovlighetene i Lofoten og Vesterålen ville

ingen bekrefte offentlig. Kontrollmyndighetene

med Norges Råfisklag og Fiskeridirektoraret i

spissen påstod til og med hardnakket at alt gikk

for seg i den skjønneste orden.. Stort problem Denne

ukens mediedekning viser med all tydelighet at det ikke

var tilfellet. Og det burde ikke komme overraskende på

noen at det var triksing med sluttsedlene som var det

mest vanlige problemet. Mengden fisk inn stemte ikke

med mengden fisk ut, og mye flott fisk ble

nedkvalifisert.. Det omfattende jukset har blitt et stort

problem, ikke bare for den enkelte aktør men for

samfunnet i sin helhet. Både økonomisk og miljømessig

er dette kriminalitet som må stoppes..

Men det virkelig ironiske opp i alt dette er at regjeringen

ved siste statsbudsjett kuttet bevilgningene til

Fiskeridirektoratet. Overføringen ble redusert med 14,1

millioner kroner. Kuttet i bevilgningene kom som en følge

av effektiviseringsønskene til den nye regjeringen..

Allerede før statsbudsjettet var klart erkjente

fiskeridirektøren i at det var enkelte saker etaten ikke

klarte å løse godt nok. Spesielt trakk hun frem

utfordringen ved å gjennomføre tilsyn og kontroll. Det

siste næringen derfor trengte var mindre penger til

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 19 av 410



kontrolletaten - i alle fall etter en vinter med så

mye uro. Det naturlige burde vært en styrking.

Det bør også bli lærdommen før neste års

budsjett.. oystein.hage@fbfi.no.

Telefon: 932 56317

kontroll på gang: Levering av fisk ved

fiskemottak. Ivan Lorentzen Fiskeforretning AS.

Fra v. Arne Magne Andersen, førsteinspektør i

Fiskeridirektoratet og fisker Ronald Andersen med båten

«Saltbåen». ARKIVFOTO: INGUN A. MÆHLUM FBFI

@text2
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Vil ha fiskehoteller langs kysten
Kystmagasinet. Publisert på nett 27.03.2014 12:09. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

Kystmagasinet 2.14: Det ble i fjor levert cirka

2000 tonn med fisk til mottak for levende lagring.

Det er forventet at dette kvantumet vil øke kraftig

i år og fremover.

Seniorforsker Kjell Midling ved Nofima ser svært

mange fordeler ved å lagre fisk levende.

Terje Engø

Foto: Kjell Midling, Nofima

- For det første vil levende lagring av fisken gjøre

det mulig å forsyne markedet mer jevnt med vill

fisk. I tillegg vil fisken være av atskillig bedre

kvalitet enn fisken som ellers leveres av

fiskefartøyer, sier Midling.

Det er noen begrensninger på hvilken fisk som

kan lages levende. Torsk, som er sprengfull av

sild eller lodde, vil ha redusert overlevelse om

den fiskes med snurrevad. Det samme gjelder

nok for gytende skrei.

Ekstremt hvit fisk

- Sist uke drev vi forsøk med slakting fra en merd

med levende lagret torsk. Der benyttet vi nytt

utstyr utviklet av Baader for avliving av fisken.

Resultatet var en ekstremt hvit filet. Det var ikke

blod i kjøttet, sier Midling til Kystmagasinet.

Ta over etter oppdrettstorsk

Ifølge Midling kan fisk som lagres levende ta over

en del av markedet som tidligere ble dekket av

oppdrettstorsk. Lave priser på vill torsk har i

praksis tvunget torskeoppdrettsnæringen i kne.

Kostnadene forbundet med å lagre fisk levende

er atskillig lavere enn å produsere

oppdrettstorsk.

I første omgang arbeider Midling sammen med

flere aktører for å få etablert fiskehoteller i

Vesterålen og Finnmark. Men han har atskillig

større vyer for levendelagring.

Fisk under oppdrettsanlegg

- Vi har gjort undersøkelser blant annet i

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 21 av 410



Ryfylkefjordene i Rogaland. De viser at det under

oppdrettsanleggene går store mengder med stor

flott sei. Disse beiter på både pellets som ikke

blir spist av laksen, og avføring fra laksen. Hvis vi

kan finne en måte å fiske på denne på, kan den

lagres i merder slik at mage og tarm tømmes og

fettnivået normaliseres, og så selges. I

Ryfylkefjordene var seien som sto under merdene

i snitt fire kilo. Det er flott fisk, sier Midling.

Sei som har stått i nærheten av oppdrettsanlegg

er kjent for å være svært løs i kjøttet. Den tåler

dårlig lagring etter at den er avlivet. Men

løsningen Midling ser er å la seien stå en stund i

merd uten at den fôres, eller hvor den fôres med

fôr av lavt fettinnhold. Den vil da få en mye bedre

kvalitet. Kombineres dette med korrekt slakting

vil denne fisken bli av svært god kvalitet.

På sikker måte

Kystmagasinet har vært med på fiske i nærheten

av ett anlegg tilhørende Osland Havbruk i

Mjølsvik i Sognefjorden. I løpet av svært kort tid

tok vi 12 sei med vekt fra 5 til 15,5 kilo hver.

Den største utfordringen med fisken som står

under anleggene er ifølge Midling at det ikke er

lov å fiske nærmere anlegget enn hundre meter. De

jobber derfor med prosjekter som enten gjør det mulig å

fiske ved anlegget på en sikker måte, eller utvikle

metoder for å flytte fisken til et sted den enkelt kan

fanges.

Bok om levende lagring

Kjell Midling utga i fjor, sammen med forsker Bjørnar

Isaksen ved Havforskningsinstituttet, en bok om levende

lagring av fisk. I denne gjennomgås hva som kreves av

utstyr og hvilke prosedyrer som må følges. Den gir råd

om alt fra hvordan fisken fanges mest mulig skånsomt,

hvordan den holdes i live, utforming av fiskebåter,

overføring til merd og eventuell oppfôring.

Levende lagring ved et foredlingsanlegg gir mulighet til å

produsere en overlegent bedre kvalitet, og bedre

tilpasning til etterspørsel i markedet. Foto: Kjell

Midling/Nofima.

© Kystmagasinet
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Nye løsninger løfter torsketrål opp fra bunnen
Kystmagasinet. Publisert på nett 27.03.2014 12:09. Profil: Konkurrenter, Havforskningsinstituttet.

Forekomstene av torsk i Barentshavet er så store

at den største utfordringen trålerne har, er å ikke

fange for mye fisk.

Nye løsninger for å begrense fangstene er nå så

gode at trålen kan løftes opp i vannmassene og

fortsatt fange godt med bunnfiskarter som torsk.

Havforskningsinstituttet

Foto: Havforskningsinstituttet

I dagens trålfiske fiskes torsken med bunntrål

som slepes langs havbunnen. En bunntrål er

utstyrt med et såkalt trålgear bestående av store

kuler og gummiskiver (rockhopper) som skal

hindre at trålen kjører seg fast og rives. Samtidig

sørger tråldørene for at fisken går inn i trålen

istedenfor under denne under tauing. Tråldørene,

som sørger for spredning av trålen, er ofte flere

tonn tunge og setter merkbare spor etter seg på

havbunnen.

Samlet sett medfører at bunntråling en ganske

stor påvirkning på bunn. Flere land har forbudt

bunntråling. I Norge, derimot, er det forbud mot å

løfte trålen opp fra bunnen og fange torsken med

flytetrål.

Fangstutslipp med gummimatte over

utslippshullet bakenfor en sorteringsrist. Filmet

med den tauede farkosten Fokus. Foto:

Havforskningsinstituttet.

Fjerner risiko

- Nå har vi så gode løsninger for regulering av

mengde i trålfangstene at det ikke lenger er

grunnlag for å opprettholde flytetrålforbudet for

torskefisk i Barentshavet. En sentral begrunnelse

for dette forbudet er risikoen for store

trålfangster. Den har vi nå så godt som fjernet,

sier forsker John Willy Valdemarsen. Han er leder

av CRISP, senter for miljøvennlig fangst. CRISP

utvikler teknologier som kan være skånsom mot

miljøet, energieffektive og som også fremmer

kvaliteten på trålfangstene. Eksperter fra flere av

samarbeidspartnerne i senteret, som Norges
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forskningsråd har gitt status som senter for

forskningsdrevet innovasjon, har nylig

gjennomført et tokt med forskningsfartøyet G.O.

Sars. Toktet gikk til torskefelt utenfor Finnmark

og Troms der ulike trål- og instrumentløsninger

som kan bidra til mer miljøvennlig fangst, ble

testet ut.

Fangstutslipp bakenfor en sorteringsrist med

nettpanel over utslippshullet. Filmet med den

tauede farkosten Fokus. Foto:

Havforskningsinstituttet.

Ut med overskuddsfisken

- På forsøksfeltet var det svært gode forekomster

av torsk i hele vannsøylen fra overflate til bunn.

Faktisk erfarte vi å fange flere torsk i en bunntrål

under utsetting før tråldørene kom i sjøen. Vi

hadde gode fangster av svært stor torsk i

bunntrålen 50 meter under overflaten i områder

med vanndyp på 300 meter. Under forsøkene var

det god fangst oppe i vannmassene både med

bunntrålen og med en større pelagisk trål som er

laget for å fiske oppe i de frie vannmasser,

forteller Valdemarsen som var toktleder på

CRISP-toktet. Valdemarsen og hjelperne hans

testet ut to ulike varianter av fangstutslipp,

begge basert på en luke som åpner seg for å

slippe ut fisk når den ønskede fangstmengde er

fanget bak en fiskelås i trålposen. Den ene

varianten besto av en gummimatte som legges

oppå et kvadratisk utslippshull. Den andre

løsningen besto av et enkelt nettpanel festet i

forkant og lagt over det samme utslippshullet.

Bak begge utslippshullene var det montert et

skråstilt stengenett (fiskelås) som hindrer fisk

som har havnet i trålpose å komme fram under

innhiving.

Foto fra filmopptak av det nye og lettere

bunngearet ved tråling på 170 m dyp. Foto:

Havforskningsinstituttet.

Sliter med rist

Begge løsningene ble testet framme i en trålpose

med og uten sorteringsrist framfor. Sorteringsrist

er påkrevd for å slippe ut fisk som er for liten.

Uten rist fungerte begge løsningene nesten

fullkomment. All fisk som kom inn i trålen etter at posen

bak fiskelåsen var fylt opp svømte skånsomt ut gjennom

fangstutslippet under tauing. En sorteringsrist foran

begge typer fangstutslipp reduserer vannstrømmen

under disse med ca 1,5 knop ved 3,5 knop tauefart.

Virkningen av dette ser ut til å være at ikke all fisk

passerer fiskelåsen før innhiving. Dette ble imidlertid

ikke godt nok dokumentert på toktet med G.O. Sars.

Toktleder John Willy Valdemarsen studerer nøye

skjermene som viser ekkolodd og videoovervåkningen.

Foto: Kjartan Mæstad.

Overvåker med video

Under de mange ulike forsøkene med stadig nye

rigginger av ulike tråltyper, ble det også montert mange

kameraer i og utenpå trålen. - Kameraovervåking er til

stor hjelp for å lære mer både om hvordan de ulike

innovasjonene fungerer og hvordan fisken oppfører seg

når den blir fanget. Video avslører når ting ikke fungerer.

Video viser svakheter og gjør det mulig å justere med

enkle grep etterpå. Det gjelder for eksempel om utstyret

fanger fisk, eller om det er fisk som unnslipper, sier

Valdemarsen.

Et av de mange trålhalene på årets CRISP-tokt. Foto:

Kjartan Mæstad.

Nytt bunngear på trålen

- På toktet ble det også gjort interessante forsøk med en

semipelagisk trålrigging der det tradisjonelle rockhopper-

bunngearet var erstattet med et mye lettere og mer

skånsomt bunngear. Trålriggingen omfatter tråldører som

har god klaring til bunn. Samtidig er de utformet slik at

de kan styres slik at begge tråldørene har en lik og fast

høyde over bunn. Forsøkene med denne trålriggingen,

tråldører og bunngear var så vidt lovende at CRISP

partnerne vil videreutvikle denne teknologien til å bli et

kommersielt trålkonsept. Dersom dette realiseres

samtidig som det åpnes for pelagisk tråling når

fiskeforekomstene tillater det, snakker vi om en

betydelig reduksjon av bunnpåvirking av

trålvirksomhetet, sier Valdemarsen.

Et av trålhalene hvor utslippsluken laget blant annet av

en gummimatte ble testet ut. Forsker Arill Engås

kommenterer fangstresultatet.

© Kystmagasinet
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Fire av ti vedgår juks med fisk
Firdaposten. Publisert på trykk 27.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk. Side: 5.
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Sal av kraftstasjonar gir Bre-
manger 170 millionar i kassa
og eit etterlengta pusterom
frå Terra-åket.  

ARVE SOLBAKKEN
arve@firdaposten.no

Firdaposten.no: Kommunestyret
har no godkjent avtalen med

Statkraft Energi AS om økono-
misk oppgjer i samband med sal
av kraftverka Svelgen I og II. Inn-
tekta i samband med salet er
berekna til vel 170 millionar kro-
ner. Før gjennomføring, skal
salet godkjennast av Olje- og
energidepartementet.

– Inntekta vil bidra til å dekke
kommunen sitt akkumulerte

underskot og gje Bremanger
kommune større økonomisk
handlingsrom i åra som kjem,
seier rådmann, Tom Joensen,
som likevel presiserer at ein ikkje
er ferdige med «Terra-saka».
Framleis er det uavklarte forhold
som kommunen må ta høgde for.
Inntekta i samband med salet av
kraftanlegga legg likevel forholda

til rette for at ein no kan leggje
ein strategi for å sikre ein sunn
kommuneøkonomi i framtida.
Rådmannen har fått i oppdrag å
leggje fram revidert budsjett og
handlingsprogram 2014-2017 i
løpet av våren.

Sal av kraftstasjonar gir 170 millionar i kassa

FLORØ: Sprengt kapa-
sitet på Flesland kan gje
moglegheiter for å auke
trafikken over Florø luft-
hamn. – Utflyging via
Florø til felta vest av vårt
fylke, har kortast
avstand og lågast risiko,
påpeikar Bjørn Hollevik.  
ARVE SOLBAKKEN
arve@firdaposten.no

Leiaren i Flora Industri- og
Næringsforening (FIN) har følgd
utviklinga på Flesland tett over
tid. Det har også Stord lufthamn,
som har fått Asplan Viak til å
gjere ein studie av helikoptertra-
fikk til Nordsjøen. I utgreiinga
har ein lagt seg på eit nivå som
svarar til dagens helikoptertra-

fikk på Florø lufthamn. I praksis
er dette cirka 50 000 passasjerar
fordelt på om lag 3 500 rørsler
(tur/retur) i året. Rapporten viser
at Stord lufthamn har kapasitet
til å ta i mot større trafikk og at
dei primært ønskjer å avlaste
lufthamna på Flesland.

Florø
– Utfordringa til Flesland er vel
kjend. Dei ønskjer seg ei ekstra
rullebane til kommersiell flytra-
fikk, men manglar areal. Ei løy-
sing kan då vere at heliporten der
må vike plass, forklarer han.

– Her har Florø store mogleg-
heiter. Dette er ei sak vi har følgd
tett ei stund. I sommar får vi ein
test på korleis det kan gjerast, for
då skal fire helikopter flyge ut på

olje- og gassfelta frå Florø. Vi har
gode flysamband og god fre-
kvens. Derfor skal vi arrangere
ein flyplasskonferanse for å sjå på
potensialet vi har, fortel FIN-
leiaren.

Florø lufthamn er ein viktig
arbeidsplass med kring 150 til-
sette. 

Stord
Stord lufthamn er inne i ein god
periode med stor trafikkvekst.
Utanom ordinær ruteflyging vert
lufthamna allereie nytta til tre-
ningsflyging, ambulanseoppdrag
samt søk- og redningsoperasjo-
nar med helikopter og som bered-
skapsflyplass for helikoptertra-
fikk til Nordsjøen. Stord luft-
hamn har ved fleire tilfelle over

kortare periodar også vore nytta
til nordsjøtrafikk med helikopter.

På Bergen lufthavn Flesland
har auka flytrafikk resultert i at
ein nærmar seg kapasitetsgrensa
på banesystemet. For å avlaste
Flesland har Stord lufthamn
difor valt å gjennomføre ein stu-
die for å vurdere moglegheitene
for å utvikle Sørstokken som
base. 

«Florø har gode
moglegheiter til

trafikkvekst
basert på helikop-

tertrafikken»
Bjørn Hollevik

TIL GJØA: Her bilde frå første flyging frå Florø til Gjøa-feltet. Det skjedde same dag som GDF Suez overtok operatøransvaret på Gjøa-feltet frå Statoil. 
Foto: Arve Solbakken

■ Flesland har kapasitetsproblem

Fiskarane melder om rekord-
store mengder sild i havet og
er rykande usamde med for-
skarane som meiner bestan-
den er på veg ned. Forskar
Erling Kåre Stenevik seier til
FiskeribladetFiskaren er at
gjennomsnittsalderen på sil-
da har auka frå 6,5 år i 2008 til
8,4 år i 2012. Det meiner han
er ein sterk indikasjon på at
rekrutteringa til bestanden er
under kraftig press. 

Rykande usamde
om sildebestanden

Forskingsstiftinga NOFIMA
har gjennomført ei undersø-
king blant 300 fiskarar og hei-
le fire av ti vedgår å ha vore
med på fiskejuks.  Dei strekar
likevel under at jukse er mini-
malt eller moderat. Det blir
teke på land større kvantum
enn det som kjem fram i
offentlege statistikkar. 

Fire av ti vedgår
juks med fisk

Ser moglegheit til å
auke heli-trafikken

Forskingsstiftinga NOFIMA har gjennomført ei

undersøking blant 300 fiskarar og heile fire av ti

vedgår å ha vore med på fiskejuks. Dei strekar

likevel under at jukse er minimalt eller moderat.

Det blir teke på land større kvantum enn det som

kjem fram i offentlege statistikkar.

© Firdaposten
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Fiskejuks: - Det må svi for at straff skal ha effekt!
Nordlys. Publisert på trykk 27.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB. Side: 31.
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august i fjor. Allerede da var det stillstand i bedriften, og ennå har ikke politikerens
Foto: Torgeir Bråthen    

sen på å fiske torsk og andre ting.
– Vi må ta grep for å få dem til

å fiske mer reker, og de må doku-
mentere dette for å få beholde
konsesjonen. Det er ikke nok å
fiske 70 kilo. Det må være en reell
fangst, sier han.

– Hva bør være minimum reke-
fangst mener du?

 Det må de vurdere i departe-
mentet. Jeg har ikke noe tall på det-
te i hodet, sier Frank Bakke-Jensen.

En aktivitetsplikt vil være i tråd
med det rekenæringa selv har øn-
sket, ei næring som for øvrig har
blitt redusert fra 26 fabrikker på 80-
tallet til to fabrikker i dag, begge i
Troms.    

Fiskejuks er kriminalitet som det må
slås hardere ned på. Det mener Ar-
beiderpartiets Else-May Botten.

– Det blir for mildt å kalle dette for
juks. Det dreier seg om kriminalitet
både økonomisk og miljømessig, sier
stortingsrepresentant Else-May Botten
til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske
talskvinne viser til en fersk undersø-

kelse fra Nofima og NRKs Brennpunkt
hvor det avsløres storstilt juks med
norsk torskefangst. Om lag 40 prosent
av norske fiskere og fiskekjøpere sier
det er akseptert å jukse. Fiskere leverer
mer fisk til fiskekjøperen enn det som
rapporteres til myndighetene. Det er
spesielt forholdene rundt bruk av vek-
tene som er i søkelyset.

– Det har grodd seg fast en farlig

ukultur. Ingen tør å si noe, men alle vet
at det jukses. Det blir spesielt umotive-
rende for fiskerne, sier Botten.

Ap-talskvinnen er rystet over at po-
litiet bruker så lang tid på å etterforske
mulig kriminalitet. – Her må vi også
se på strafferammene. Det må svi for at
straff skal ha effekt.

– Det du sier er vel også en innrøm-
melse av at den rødgrønne regjeringen

ikke gjorde nok på dette området?
– Ja, absolutt, slår hun fast.
– Vi må ha en kontroll med våre na-

turressurser. Hvis det skal være bære-
kraftig, så må vi vite at det blir regis-
trert like mye fisk som det blir fisket.
Når det eksporteres mye mer torsk enn
det oppkjøperne sier det er landet, så er
det ganske graverende, sier Botten.

(ANB)

Fiskejuks: – Det må svi for at straff skal ha effekt!

Visste du at
CEFO VENTURES AS er et nytt
foretak med forretningsadres-
se: Storgata 49, 9406 Harstad.
Formål: Selskapet vil drive sin
virksomhet med hovedvekt på
investeringer, bedriftsutvikling
og forretningsdrift - herunder
deltakelse i eller med andre
selskaper, investering i fast
eiendom og andre selskapers,
samt alt som står i forbindelse
med dette. Kapital: NOK
30.000. Styrets leder: Sigve
Bertheussen, nestleder: Asle
Bjarte Bertheussen.

FLAKSTADVÅG VANNVERK SA
er et nytt samvirkeforetak med
forretningsadresse  9393
Flakkstadvåg i Torsken. Formål:
Å sørge for en vannforsynings-
tjeneste til medlemmene, som
tilfredstiller drikkevannsfor-
skriftens krav. Styrets leder:Roy
Alapnes, nestleder: Svein Rolf
Pedersen. Styremedlemmer:
Solveig Ingrid Flakstad, Torodd
Torbergsen og Geir Eldar Ol-
sen. Varamedlemmer: Bengt
Eilert Olsen og Per Grov Eilert-
sen.

FLO/DPO AS er et nytt foretak
med forretningsadresse 9373
Botnhamn i Lenvik. Formål:
Reise på båt som fiskerirepre-
sentant med oppdrag innen ol-
jeleting på norsk sokkel. Kapi-
tal: NOK 30.000. Daglig leder
og styreleder: Oddmund Otto
Helberg.

GULENG BORETTSLAG, forret-
ningsadresse: v/Karina Bakke
Stakkevollvegen 82, 9010
Tromsø, er slettet i Foretaksre-
gisteret.

JOWA AS er et nytt foretak
med forretningsadresse: Karl-
stad, 9322 Karlstad i Målselv.
Formål: Reparasjon og salg av
fritidsmatriell, samt konsulent-
virksomhet innenfor brann -
redning - beredskap. Selskapet
skal også kunne delta i annen
virksomhet med økonomisk
formål. Kapital NOK 30.000.
Daglig leder: Jan-Ove Wang.
Styrets leder: Ove Knut Wang.

ISSO RENHOLD RABI, enkelt-
personforetak med forret-
ningsadresse Skolegata 7,

9404 Harstad, er slettet i Fore-
taksregisteret.

MANNDALSKROA AS, forret-
ningsadresse Sentrumsvegen
30, 9144 Samuelsberg, er
meldt oppløst.

MOONLIGHT MOUNTAIN
GEAR AS er et nytt aksjesel-
skap med forretningsadresse:
9161 Burfjord i Kvænangen.
Formål: Utvikle, produsere og
selge sportsutstyr og hva her-
med står i forbindelse, samt
annen næringsvirksomhet. Ka-
pital: NOK 30.000. Daglig
leder og styreleder: Bjarte An-
dre Hollevik

NORDIC HARVEST AS er et
nytt aksjeselskap med forret-
ningsadresse Midnattsolvegen
9, 9024 Tomasjord i Tromsø.
Formål: Produsere og selge
marin olje samt andre produk-
ter som virksomheten naturlig
faller inn under.  Kapital: NOK
30.000. Daglig leder og styrele-
der: Karl Kristoffer Angelsen.
Styremedlemmer: Qin Zhou og
Bengt Are Korneliussen.
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Fiskejuks er kriminalitet som det må slås hardere

ned på. Det mener Arbeiderpartiets Else-May

Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet. - Her

må vi også se på strafferammene. Det må svi for

at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast. - Vi må ha en kontroll

med våre naturressurser. Hvis det skal være

bærekraftig, så må vi vite at det blir registrert like

mye fisk som det blir fisket. Når det eksporteres

mye mer torsk enn det oppkjøperne sier det er

landet, så er det ganske graverende, sier Botten.
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LEDER

Svært mange kommuner har egne sogelag som tar vare på
den lokale historia. I går kveld var det stiftelsesmøte for Åle-
sund historielag, der alle som er opptatt av lokale kulturmin-
ner var invitert. Det er verdifullt at noen tar initiativ til å spre
kunnskap om den lokale kulturarven vår, som også omfatter
ord, uttrykk og tradisjoner som er i ferd med å forsvinne. Å
kjenne sin lokale historie er viktig for å kunne forstå de som
har levd før oss, og for å oppleve tilhørighet.

HISTORIE

Kunnskap om lokale kulturminner

KVOTEKRIMINALITET

All fusk er øydeleggjande for ein rettferdig konkurranse
anten det er i sport eller næringsliv. Utan ein rettferdig
konkurranse regulert gjennom klare reglar blir alle
taparar til slutt, også fuskarane.

I NRK Brennpunkt tysdag vart det på nytt sett søkje-
lys på fusk i fiskerinæringa. Her fortalde både lovlydige
og uærlege om svindel med kvantum ved landing av fisk
i torskefiskeria.

I seg sjølv er kvart enkelt lovbrot alvorleg nok. Aktørar
som skaffar seg sjølv fordelar ved å innrapportere min-
dre kvantum enn det reelle gjer seg skuldig i kvotekri-
minalitet og medverkar til økonomisk kriminalitet. I
tillegg er det alvorleg at omfanget ser ut til å vere stort.
Det er eit trugsmål mot omdømet til Norge som forval-
tar av havressursane.

Verre er det likevel at så
mange ser ut til å meine
at svindel ved omsetning
av fisk er greitt. Ei under-
søking som forskarane i
Nofima har gjort, fortel at
rundt 40 prosent meiner
at juks i større eller min-
dre grad er akseptert.

Sjølvsagt må undersø-
kinga tolkast med varsemd. Ikkje seier den at det er meir
fusk i fiskerinæringa enn andre næringar og ikkje seier
den noko sikkert om omfanget av slike lovbrot. Det kan
også vere ein klar tendens til å overdrive andre sin hang
til å bryte regelverket.

Men mange av dei spurte fortel også om eigne lovbrot,
og samla sett er undersøkinga ein klar dokumentasjon
på at fiskerinæringa står overfor eit stort og skadeleg
haldningsproblem. Først og fremst er det dette ein må
til livs for å få bukt med problema.

Kontrollen med landingane kan styrkast og samordnast
betre og den som blir teken kan bli straffa hardare. Men
kontrollverksemda kan aldri bli så omfattande at den vil
verte eit effektivt våpen.

Til det er talet på transaksjonar og kaier altfor stort,
og det er altfor lett for fiskar og fiskekjøpar å samarbeide
for å unngå kontroll. Ein bør difor satse langt meir eit
haldningsskapande arbeid i bransjen, og på å få eit tyde-
leg regelverk som blir respektert og forstått.

Det er langt vanskelegare å vere den som fuskar om
ein forstår at det går ut over dei i nabobåten og at ein
undergrev sitt eige levebrød. Bransjen må sjølv vere den
som står i front mot lovbrytarane.

Må nedkjempe
aksepten for fusk

– Bransjen
må sjølv vere
den som står i
front mot lov-
brytarane

ÅLESUND

Skader ved møteulykker og
forbikjøringer økte kraftig i
Ålesund i 2013.

I Møre og Romsdal økte antall
skader med hele 17 prosent.
Totalt ble det meldt inn 17.639
skader til forsikringsbransjen i
Møre og Romsdal, noe som til-
sier at det smeller 48 ganger
hver eneste dag.

Totalt økte erstatninger etter
materielle skader med 18 millio-
ner og endte på 288 millioner
kroner.

I Ålesund ble det meldt 4063
skader i 2013, en økning på 20
prosent med erstatningsutbeta-
linger på 59 millioner kroner. (11
skader pr. dag).

Bekymring. – Det som er mest
bekymringsfullt er likevel at
antall skader ved forbikjøring
(opp 15 prosent) og møteulykker
(opp 30 prosent) øker kraftig i
Ålesund. Dette er ulykker som
ofte kan føre til alvorlige per-
sonskader, sier Arne Voll, infor-
masjonssjef i Gjensidige
forsikring.

– Ikke sjelden opplever vi som
ferdes i trafikken vanvittige for-
bikjøringer for så senere å treffe
bilen igjen «kun» noen billeng-
der foran oss. Det er lite eller
ingenting å spare på å ta store

sjanser. Ofte kjører du bare rett
inn i en ny kø, fortsetter Voll.

Hold avstand. Også andre typer
ulykker med bil økte kraftig fra
2012 til 2013 i Ålesund.

– Tall fra forsikringsbransjen
viser også at antall påkjørsler
bakfra økte fra 503 tilfeller i
2012 til 653 rapporterte ulykker
i 2013, sier Voll.

Han mener at sjåførene må bli
flinkere til å konsentrere seg om
det de skal når de kjører bil, og
ikke alt annet.

– Vi ber nå våre kunder om å
holde avstand til bilen foran.
Folk prater i telefonen, sender
tekstmeldinger, fikler med GPS/
stereoanlegget, sminker seg,
barberer seg spiser matpakken
eller drikker varm kaffe mens de
kjører. Med stadig mer avan-
serte mobiler er fristelsen også
stor for å sjekke nyhetsbildet på
sin nye mobil, noe som er livs-
farlig. Sjåføren flytter da fokus
vekk fra trafikkbildet og over til
et helt annet sted, sier Voll.

Også alvorligere typer skader,
som påkjørsel av syklist eller
fotgjenger i gangfelt økte foru-
roligende i Ålesund i fjor, fra
fem tilfeller i 2012, til 16 tilfeller
i 2013.
ARNE PER ANDERSEN
arne.per.andersen@smp.no

30 prosent flere møte-
ulykker i Ålesund

BEKYMRET: Arne Voll i Gjensidige forsikring er bekymret for økningen i antall bilskader i Ålesund i 2013. Han
tror noe av årsaken ligger i at bilistene er mer uoppmerksomme enn før.

• I 2013 økte antall meldte
kjøretøyskader til forsi-
kringsselskaper med 14
prosent.

• Totalt utbetalte forsi-
kringsbransjen 5 milliarder
kroner etter materielle
skader (lette kjøretøyer), en
økning på 400 millioner ( 8
Prosent) i forhold til året før.

• I en undersøkelse fra
IPSOS MMI , sier 18 prosent
at de er bekymret for å bli
skadet nå de ferdes i
trafikken på landeveg.

FAKTA

Kvotekriminalitet

All fusk er øydeleggjande for ein rettferdig

konkurranse anten det er i sport eller næringsliv.

Utan ein rettferdig konkurranse regulert gjennom

klare reglar blir alle taparar til slutt, også

fuskarane.

I NRK Brennpunkt tysdag vart det på nytt sett

søkjelys på fusk i fiskerinæringa. Her fortalde

både lovlydige og uærlege om svindel med

kvantum ved landing av fisk i torskefiskeria.I seg

sjølv er kvart enkelt lovbrot alvorleg nok. Aktørar

som skaffar seg sjølv fordelar ved å innrapportere

mindre kvantum enn det reelle gjer seg skuldig i

kvotekriminalitet og medverkar til økonomisk

kriminalitet. I tillegg er det alvorleg at omfanget

ser ut til å vere stort. Det er eit trugsmål mot

omdømet til Norge som forvaltar av

havressursane.

Verre er det likevel at så mange ser ut til å meine

at svindel ved omsetning av fisk er greitt. Ei

undersøking som forskarane i Nofima har gjort,

fortel at rundt 40 prosent meiner at juks i større

eller mindre grad er akseptert.

Sjølvsagt må undersøkinga tolkast med varsemd.

Ikkje seier den at det er meir fusk i

fiskerinæringa enn andre næringar og ikkje seier

den noko sikkert om omfanget av slike lovbrot.

Det kan også vere ein klar tendens til å overdrive

andre sin hang til å bryte regelverket.Men mange

av dei spurte fortel også om eigne lovbrot, og

samla sett er undersøkinga ein klar

dokumentasjon på at fiskerinæringa står overfor

eit stort og skadeleg haldningsproblem. Først og

fremst er det dette ein må til livs for å få bukt

med problema.

Kontrollen med landingane kan styrkast og

samordnast betre og den som blir teken kan bli

straffa hardare. Men kontrollverksemda kan aldri

bli så omfattande at den vil verte eit effektivt

våpen.

Til det er talet på transaksjonar og kaier altfor

stort, og det er altfor lett for fiskar og fiskekjøpar å

samarbeide for å unngå kontroll. Ein bør difor satse

langt meir eit haldningsskapande arbeid i bransjen, og

på å få eit tydeleg regelverk som blir respektert og

forstått. Det er langt vanskelegare å vere den som

fuskar om ein forstår at det går ut over dei i nabobåten

og at ein undergrev sitt eige levebrød. Bransjen må sjølv

vere den som står i front mot lovbrytarane.

- Bransjen må sjølv vere den som står i front mot lov-

brytarane

© Sunnmørsposten

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 28 av 410



Mange godtar fiskefusk
Helgeland Arbeiderblad. Publisert på trykk 27.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk. Side: 2.

2 Helgeland Arbeiderblad TORSDAG 27. MARS 2014

Få svar og et knapt håp
for redusert bom -
penge andel på E6 
Helgeland sør. 

Av Jon Steinar Linga
jon.steinar.linga@helgeland-arbeiderblad.no

Med et løfte om økt E6-bevilg-
ning ga samferdselsminister Ketil
Solvik-Olsen tirsdag trolig mer
penger i lommeboka til bompend-
lende ranværinger.

Men for bilister i Vefsn og i
Grane finnes så langt kun et knapt
håp om reduksjon i bompengean-
del på en ny E6 i sør.

Statssekretær Bård Hoksrud i
Samferdselsdepartementet er
nemlig forsiktig med å si noe som
helst om hva regjeringen tenker
om finansiering av den sørlige bi-
ten av veipakken, eller om det er
mulig å kutte bompengeandelen
her.

– En slik vurdering vil bli gjort
etter hvert som den aktuelle pro-
posisjonen kommer til regjering-
en, sier Hoksrud. 

Lav ÅDT=argument
Regjeringen tilfører veipakke
Helgeland nord 300 millioner
kroner, og kutter ut bomstasjonen
på Krokstrand. Hoksrud under-
streker at årsdøgntrafikken her
(ÅDT)); 800 kjøretøy, er så lite at
regjeringen synes det blir for dyrt
å drifte stasjonen.

– For mye går til drift, og nesten
ingenting til vei og til renter. Dette
må vi se på også for Helgeland sør.
Vi ønsker at mest mulig av bom-
pengene går til vei, og minst mulig
til driftsutgifter. Derfor ønsker vi
helst bomstasjoner på steder med
mye trafikk, sier han.

I beste fall før 2015
Stortingsproposisjonen for Helge-
land nord legges fram i statsråd
fredag. Deretter skal den vedtas
av Stortinget.

Det er usikkert når en stortings-
proposisjon for Helgeland sør, og

eventuelt for delstrekningen 
Brattåsen-Lien, kan bli lagt fram.

Først skal nemlig Samferdsels-
departementet og Finansdeparte-
mentet kvalitetssikre begge strek-
ningene.

Prosjektleder Bård Nyland opp-
lyser at dette arbeidet tidligst kan
være ferdig innen et halvt år.

– I så fall kan det komme en
proposisjon for strekningene før
2015, sier Nyland.

Men aller først skal fylkesman-
nen snart avgjøre en rekke klager
som har kommet inn på reguler -
ingsstrekningene Kulstaddalen
nord – Åkvik og Åkvik–Mjåvatn i
Vefsn og på strekningen Bratt -
åsen–Lien i Grane.

Klagene ble levert etter at alle
de 10 reguleringsplanene for E6
sør for Korgfjellet ble vedtatt av
kommunestyrene i Vefsn og i
Grane i juni i fjor.

Nyland understreker at veivese-
net fortsatt har tro på at veien kan
stå fiks ferdig i 2020, slik mange
lokalpolitikere har satt som krav
gjennom flere år.

Regionveisjef Torbjørn Nai-
mak sier til HA at han skal rede-
gjøre mer for veivesenets strategi
framover når proposisjonen for
Helgeland nord er passert statsråd
fredag.

Uavklart om bo

Ordfører i sør synes
regjeringens bomkutt i
nord er dristig.

Av Jon Steinar Linga
jon.steinar.linga@helgeland-arbeiderblad.no

– Nærmest litt dristig: De gunstig-
ste forholdene går til Rana. Dette
er litt spesielt. Veipakken gjelder
for hele Helgeland, med en viss
andel bompenger, sier graneord-

fører Bjørn Ivar Lamo. Han
understreker at han ikke har satt
seg grundig inn i regjeringens
bompakke på strekningen Helge-
land nord.

– I tillegg er «vår» historie med
veipakken litt dårlig. Vi føler at vi
har gitt og gitt i denne saken. Nå
må likhet være et stikkord i arbei-
det videre. Reduksjon et sted må
bety reduksjon et annet sted, sier
Lamo.

–Bomkutt må vær

MØTTES: Mye gjenstår før regjeringen vil ta stilling til om bompengeandelen kan reduseres i veipakkens sørlige del. He
Statens vegvesen under en pressekonferanse i Mo i Rana tirsdag. Bak Hoksrud står samferdselsminister Ketil Solvik-Olsen

LIKHET: Bomkutt må gjelde likt for hele veipakken, mener Bjørn Ivar
Lamo. (Foto: Jon Steinar Linga)

Hvert år utstedes det over
300 000 politiattester. Be-
folkningen på Helgeland blir
nå blant de første som kan
søke om attesten digitalt.

– Å søke om politiattest di-
gitalt gjør det både enklere og
mer effektivt for publikum,
sier kommunikasjonsrådgi-
ver ved Helgeland politidis-
trikt Mette Horsberg.

Mange nye hjemler som gir
anledning til å kreve attest,
gjør at de siste årene har det
vært en sterk økning i antall
søknader om politiattest.

– Trenere i idrettslag, bar-
nehageansatte og lærere er jo
de største gruppene av dem
som må framvise gyldig poli-
tiattest, men stadig flere an-
dre må også kunne ha denne
attesten i dag, sier Horsberg,
som sier den moderne løs-
ningen ikke vil frigjøre res-
surser for politiet lokalt.

– Søknader om politiattest
som blir levert inn ved de lo-
kale politistasjonene, blir i
dag sendt til politiets enhet
for vandelskontroll og politi-
attester i Vardø uansett. Så
denne løsningen vil fjerne et
mellomledd og hjelpe søker-
ne først og fremst.

Fra 27. mars kan søkere
som er folkeregistret i kyst-
fylkene fra Finnmark til og
med Agder søke om politiat-
test digitalt på politi.no, mens
resten av landet får mulighe-
ten i løpet av 2014. 

Foreløpig vil utstedt politi-
attest bli tilsendt i vanlig
post.

Mange godtar
fiskefusk
Fire av ti fiskere og fiskekjø-
pere mener juks i fiskeribran-
sjen er akseptert, viser en
undersøkelse.

Over 300 fiskere og fiske-
kjøpere har deltatt i undersø-
kelsen som forskerne Mari-
anne Svorken og Øystein
Hermansen i Nofima har
gjennomført. Undersøkelsen
viser altså at rundt 40 prosent
opplever at juks i større eller
mindre grad er akseptert, og
blant fiskerne oppgir mange
at det er et krav fra fiskekjø-
per.

– Ikke overraskende ble det
jevnt over svart at eget juks
er lavere enn andres, sier
Svorken. Forskerne forteller
at det er snakk om betydelige
beløp og at jukset fort kan
havne i «hundremillioners-
klassen». Men til tross for en
stor kontrollinnsats fra myn-
dighetene avdekkes det nokså
få regelbrudd i bransjen.

Digital 
politiattest

Kun lettere skader for en 23 år gammel mann etter
trafikkulykken øst for Trofors tirsdagettermiddag.
Mannen ble skadet etter en trafikkulykke på fyl-
kesvei 73, åtte kilometer fra Trofors mot Hattfjell-
dal. Han ligger nå til observasjon på intensiven i
Sandnessjøen, men tilstanden er stabil med kunlet-
tere skader.

– To biler med i alt tre innvolverte var innvol-

vert. Bilene hadde frontkollidert og en person ble
sittende fastklemt, meldte politiet i går kveld.

23-åringen ble sendt til Sandnessjøen sykehus
med luftambulanse, mens en annen person ble tatt
med til legevakta.

Veien var stengt i tre timer etter ulykken, som
vil bli etterforsket.

Tilstanden for 23-åring

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

«hundremillionersklassen ». Men til tross for en

stor kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes

det nokså få regelbrudd i bransjen.
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Oslo (ANB-NTB): Den norske 
legeforening går god for helse-
minister Bent Høies (H) forslag 
om å gjøre omskjæring av gut-
ter til et offentlig tilbud, men 
varsler omkamp.

– Med de modifiseringene 
som er gjort, kan vi si at vi er 
fornøyd med forslaget. Vi har 
også ønsket en sikrere ordning 
for disse guttebarna inntil man 
får en permanent løsning, sier 
Jan Petter Odden, leder for Bar-
nelegeforeningen og medlem av 
sentralstyret i Den norske lege-
forening, til NTB.

Han og flere andre represen-
tanter for legeforeningen møtte 
Høie onsdag for å diskutere for-
slaget.

Høie presiserer at inngrepet 
ikke trenger å skje på barselav-
delingen, noe legene har flere 
innvendinger mot. Han sier 
også at inngrepet kan utføres av 
private aktører, men at det er 
det offentlige helsevesenet som 
har ansvaret. Legene er dessu-
ten tilfreds med at inngrepet 
ikke skal være en prioritert opp-
gave, og at foreldrene må betale 
en egenandel.

Legene støtter Høies 
omskjæringsforslag

– Fiskejuks er 
kriminalitet
Oslo: Fiskejuks er krimi-
nalitet som det må slås 
hardere ned på. Det mener 
Arbeiderpartiets Else-May 
Botten.

Kjell Werner, ANB

– Det blir for mildt å kalle dette 
for juks. Det dreier seg om kri-
minalitet både økonomisk og 
miljømessig, sier stortingsre-
presentant Else-May Botten til 
Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspoli-
tiske talskvinne viser til en 
fersk undersøkelse fra Nofima 
og NRKs Brennpunkt hvor det 
avsløres storstilt juks med norsk 
torskefangst. Om lag 40 prosent 
av norske fiskere og fiskekjø-
pere sier det er akseptert å 
jukse. Fiskere leverer mer fisk 
til fiskekjøperen enn det som 
rapporteres til myndighetene. 
Det er spesielt forholdene rundt 
bruk av vektene som er i søke-
lyset.

En farlig ukultur
– Det har grodd seg fast en 

farlig ukultur. Ingen tør å si 
noe, men alle vet at det jukses. 
Det blir spesielt umotiverende 

for fiskerne, sier Botten.
Hun mener akseptert juks blir 

blodig urettferdig overfor de 
aktørene som vil være lovly-
dige.

– Når de som snakket ut i 
Brennpunktprogrammet ikke 
lenger får landet fisk, så sier det 
mye om en ukultur som vi ikke 
ønsker å ha i Norge. Slik kan vi 
ikke ha det, sier stortingsrepre-
sentanten fra Møre og Romsdal.

Strengere straffer
Ap-talskvinnen er rystet over 

at politiet bruker så lang tid på 
å etterforske mulig kriminalitet.

– Her må vi også se på straf-
ferammene. Det må svi for at 
straff skal ha effekt.

– Det du sier er vel også en 
innrømmelse av at den rød-
grønne regjeringen ikke gjorde 
nok på dette området?

– Ja, absolutt, slår hun fast.
– Vi må ha en kontroll med 

våre naturressurser. Hvis det 
skal være bærekraftig, så må vi 
vite at det blir registrert like 
mye fisk som det blir fisket. 
Når det eksporteres mye mer 
torsk enn det oppkjøperne sier 

det er landet, så er det ganske 
graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll
Hun mener det må bli stren-

gere kontroll, men hun innrøm-
mer at det urealistisk å kontrol-
lere alle fangstene som blir 
landet.

– Vektene som brukes hos 
oppkjøperne bør kunne kobles 
elektronisk til Råfisklaget og 
Fiskeridirektoratet, sier Botten 
og poengterer at det vil kunne 
gi en god ekstrakontroll i tillegg 
til Fiskeridirektoratets stikkon-
troller.

– Det som veies inn og står på 
sluttseddelen må stemme, sier 
hun.

– I tillegg bør vi få en kryss-
kontroll ved at ulike etater 
snakker bedre sammen, sier hun 
og peker på Tollvesenet, Fiske-
ridirektoratet, Skatteetaten og 
Politiet. 

– Alle disse etatene sitter på 
biter av informasjon som samlet 
kan gi en bedre oversikt over 
forholdene i fiskerinæringen. 
Dette bør være enkelt å gjøre 
noe med, sier Else-May Botten.

REAGERER KRAFTIG: Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap) reagerer kraftig på fiskejuk-
set som nå er avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Siktet politi-
topp innrøm-
mer å ha mot-
tatt penger

 
Oslo (ANB-NTB): Polititop-
pen Eirik Jensen skal i nye 
avhør ha innrømmet å ha 
mottatt penger av en narko-
siktet 47-åring. Etterfor-
skerne mener det styrker 
mistanken at han ikke infor-
merte om dette tidligere.

Selv sier Jensen ifølge VG 
at mottaket av pengene har 
en naturlig forklaring, og han 
nekter for at det er honorar 
for hjelp til narkotikasmug-
ling.

Avisa skriver at den kor-
rupsjonssiktede politiover-
betjenten først i et senere 
avhør forklarte seg om pen-
gene -  da han ble konfrontert 
av Spesialenheten for politi-
saker.

Etterforskningsleder Liv 
Øyen i Spesialenheten opp-
lyser at hun ikke ønsker å 
svare på spørsmål om bevi-
sene i saken. 

Eirik Jensen ble pågrepet 
24. februar i år. Han er siktet 
for grov korrupsjon fordi han 
skal ha mottatt store penge-
summer i bytte mot å legge 
til rette for smugling av flere 
tonn hasj. Ifølge VG er Jen-
sen også siktet for å ha opp-
bevart et våpen ulovlig på 
kontoret sitt.

ALLE KOFFERTER
FRA TRAVEL

RABATT
25%
ord. pris fra 1295kr

WWW.MORRIS.NO
Lietorvet, tlf 35 52 78 84. Herkules Senter, tlf 35 52 61 11. Down Town, tlf 35 55 35 40.
Tilbudet gjelder på ord pris tom 5.4 og kan ikke kombineres med andre tilbud.
Lokale sortiment avvik kan forekomme.

Oslo: Fiskejuks er kriminalitet som det må slås

hardere ned på. Det mener Arbeiderpartiets Else-

May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene.

Det er spesielt forholdene rundt bruk av vektene

som er i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses.

Det blir spesielt umotiverende for fiskerne, sier

Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene.

Det må svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser. Hvis det

skal være bærekraftig, så må vi vite at det blir registrert

like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det oppkjøperne

sier det er landet, så er det ganske graverende, sier

Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men hun

innrømmer at det urealistisk å kontrollere alle fangstene

som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.
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- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike

etater snakker bedre sammen, sier hun og peker

på Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten

og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon

som samlet kan gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen.

Dette bør være enkelt å gjøre noe med, sier Else-

May Botten.

Bildetekst: REAGERER KRAFTIG: Stortingsrepresentant

Else-May Botten (Ap) reagerer kraftig på fiskejukset som

nå er avdekket.

© Porsgrunns Dagblad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Telemarksavisa. Publisert på nett 26.03.2014 18:26. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra Møre og

Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så lang tid

på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må svi for

at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at den

rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser. Hvis det

skal være bærekraftig, så må vi vite at det blir registrert

like mye fisk som det blir fisket. Når det eksporteres

mye mer torsk enn det oppkjøperne sier det er landet,

så er det ganske graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men hun

innrømmer at det urealistisk å kontrollere alle fangstene

som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Telemarksavisa

Se webartikkelen på http://ret.nu/UZM1oLQg
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- Fiskejuks er kriminalitet
Bergensavisen. Publisert på nett 26.03.2014 15:00. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Bergensavisen

Se webartikkelen på http://ret.nu/eq7wy2z
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- Fiskejuks er kriminalitet
Lofot-Tidende. Publisert på nett 26.03.2014 14:41. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Foto: Karin P. Skarby -

Fiskejuks er kriminalitet som det må slås hardere

ned på, tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur - Det har grodd seg fast en farlig

ukultur. Ingen tør å si noe, men alle vet at det

jukses. Det blir spesielt umotiverende for

fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer Ap-talskvinnen er rystet over at

politiet bruker så lang tid på å etterforske mulig

kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.
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Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll Hun mener det må bli

strengere kontroll, men hun innrømmer at det

urealistisk å kontrollere alle fangstene som blir

landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne

kobles elektronisk til Råfisklaget og

Fiskeridirektoratet, sier Botten og poengterer at

det vil kunne gi en god ekstrakontroll i tillegg til

Fiskeridirektoratets stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Lofot-Tidende

Se webartikkelen på http://ret.nu/I1ibF4u4
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- Fiskejuks er kriminalitet
Demokraten. Publisert på nett 26.03.2014 14:40. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet
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ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Demokraten

Se webartikkelen på http://ret.nu/SGAXJplg
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- Fiskejuks er kriminalitet
Aust Agder Blad. Publisert på nett 26.03.2014 14:38. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Aust Agder Blad

Se webartikkelen på http://ret.nu/Fb5K2hBz
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- Fiskejuks er kriminalitet
Arbeidets Rett. Publisert på nett 26.03.2014 14:35. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Arbeidets Rett
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- Fiskejuks er kriminalitet
Romerikes Blad. Publisert på nett 26.03.2014 14:33. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Romerikes Blad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Glåmdalen. Publisert på nett 26.03.2014 14:30. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Glåmdalen
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- Fiskejuks er kriminalitet
Jarlsberg. Publisert på nett 26.03.2014 14:30. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Jarlsberg
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- Fiskejuks er kriminalitet
Finnmarken. Publisert på nett 26.03.2014 14:30. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Finnmarken
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- Fiskejuks er kriminalitet
Lofotposten. Publisert på nett 26.03.2014 14:30. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 51 av 410



vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Lofotposten
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- Fiskejuks er kriminalitet
Firda. Publisert på nett 26.03.2014 14:30. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Firda
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- Fiskejuks er kriminalitet
Finnmark Dagblad. Publisert på nett 26.03.2014 14:29. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Finnmark Dagblad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Aura Avis. Publisert på nett 26.03.2014 14:28. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Aura Avis
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- Fiskejuks er kriminalitet
Tidens Krav. Publisert på nett 26.03.2014 14:23. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 59 av 410



vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Tidens Krav
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- Fiskejuks er kriminalitet
Kvinnheringen. Publisert på nett 26.03.2014 14:22. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Kvinnheringen
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- Fiskejuks er kriminalitet
Tvedestrandsposten. Publisert på nett 26.03.2014 14:22. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Tvedestrandsposten

Se webartikkelen på http://ret.nu/Y1leUrck

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 64 av 410



- Fiskejuks er kriminalitet
Enebakk Avis. Publisert på nett 26.03.2014 14:18. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Enebakk Avis
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- Fiskejuks er kriminalitet
Firdaposten. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Firdaposten
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- Fiskejuks er kriminalitet
Fremover. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Fremover
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- Fiskejuks er kriminalitet
Rana Blad. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Rana Blad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Øyene. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 73 av 410



vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Øyene

Se webartikkelen på http://ret.nu/rExms8fK
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- Fiskejuks er kriminalitet
Hardanger Folkeblad. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Hardanger Folkeblad

Se webartikkelen på http://ret.nu/gIIIKr8w
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- Fiskejuks er kriminalitet
Porsgrunns Dagblad. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Porsgrunns Dagblad

Se webartikkelen på http://ret.nu/9SHrIdU4
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- Fiskejuks er kriminalitet
Indre Akershus Blad. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Indre Akershus Blad

Se webartikkelen på http://ret.nu/ypBCA6ba
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- Fiskejuks er kriminalitet
Nordlys. Publisert på nett 26.03.2014 14:17. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.
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- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men hun

innrømmer at det urealistisk å kontrollere alle fangstene

som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Nordlys

Se webartikkelen på http://ret.nu/RpYKWMT
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- Fiskejuks er kriminalitet
Namdalsavisa. Publisert på nett 26.03.2014 14:16. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)
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- Fiskejuks er kriminalitet
Stjørdalens Blad. Publisert på nett 26.03.2014 14:16. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)
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- Fiskejuks er kriminalitet
Avisa Nordland. Publisert på nett 26.03.2014 14:16. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)
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- Fiskejuks er kriminalitet
Vestby Avis. Publisert på nett 26.03.2014 14:15. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)
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- Fiskejuks er kriminalitet
Østlands-Posten. Publisert på nett 26.03.2014 14:11. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 91 av 410



vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)
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- Fiskejuks er kriminalitet
Avisa Nordhordland. Publisert på nett 26.03.2014 14:11. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)
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- Fiskejuks er kriminalitet
Hadeland. Publisert på nett 26.03.2014 14:10. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Hadeland
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- Fiskejuks er kriminalitet
Akershus Amtstidende. Publisert på nett 26.03.2014 14:09. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Akershus Amtstidende
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- Fiskejuks er kriminalitet
Sarpsborg Arbeiderblad. Publisert på nett 26.03.2014 14:08. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Sarpsborg Arbeiderblad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Helgeland Arbeiderblad. Publisert på nett 26.03.2014 14:08. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Helgeland Arbeiderblad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Ringerikes Blad. Publisert på nett 26.03.2014 14:05. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Ringerikes Blad
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- Fiskejuks er kriminalitet
Opdalingen. Publisert på nett 26.03.2014 14:05. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Opdalingen
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- Fiskejuks er kriminalitet
Oppland Arbeiderblad. Publisert på nett 26.03.2014 14:05. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Oppland Arbeiderblad

Se webartikkelen på http://ret.nu/khWLi9H
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- Fiskejuks er kriminalitet
Lofot-Tidende. Publisert på nett 26.03.2014 14:05. Profil: Nofima.
Kjell Werner, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Lofot-Tidende
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- Fiskejuks er kriminalitet
Malvikbladet. Publisert på nett 26.03.2014 14:04. Profil: Nofima.
Kjell Werner.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Også Fiskeridirektoratet

kan være med på å gi en bedre oversikt over

forholdene i fiskerinæringen, mener

stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB

Det er avdekket at mange fiskere leverer mer fisk

til fiskekjøperen enn det som rapporteres til

myndighetene. Det må det bli slutt på, mener

stortingsrepresentant. Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en

ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan
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vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© Malvikbladet

Se webartikkelen på http://ret.nu/uj690mVT
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- Fiskejuks er kriminalitet
ANB siste.no. Publisert på nett 26.03.2014 14:03. (Oppdatert 26.03.2014 16:06) Profil: Nofima.
KJELL WERNER, ANB.

Det blir for mildt å kalle dette for juks, mener

stortingsrepresentant. Det er avdekket at mange

fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen enn det

som rapporteres til myndighetene. Det må det bli

slutt på, mener stortingsrepresentant.

(Oppdatert: 26.03.2014 16:06)

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Også Fiskeridirektoratet kan være med på å gi en

bedre oversikt over forholdene i fiskerinæringen,

mener stortingsrepresentant Else-May Botten.

Foto: Kai Nikolaisen,

Lofotposten/ANB/Illustrasjon

Stortingsrepresentant Else-May Botten (Ap)

reagerer kraftig på fiskejukset som nå er

avdekket. Foto: Terje Pedersen, ANB Fiskejuks er

kriminalitet som det må slås hardere ned på,

tordner Arbeiderpartiets Else-May Botten.

- Det blir for mildt å kalle dette for juks. Det

dreier seg om kriminalitet både økonomisk og

miljømessig, sier stortingsrepresentant Else-May

Botten til Avisenes Nyhetsbyrå (ANB).

Arbeiderpartiets næringspolitiske talskvinne viser

til en fersk undersøkelse fra Nofima og NRKs

Brennpunkt hvor det avsløres storstilt juks med

norsk torskefangst. Om lag 40 prosent av norske

fiskere og fiskekjøpere sier det er akseptert å

jukse. Fiskere leverer mer fisk til fiskekjøperen

enn det som rapporteres til myndighetene. Det er

spesielt forholdene rundt bruk av vektene som er

i søkelyset.

En farlig ukultur

- Det har grodd seg fast en farlig ukultur. Ingen

tør å si noe, men alle vet at det jukses. Det blir

spesielt umotiverende for fiskerne, sier Botten.

Hun mener akseptert juks blir blodig urettferdig

overfor de aktørene som vil være lovlydige.

- Når de som snakket ut i Brennpunktprogrammet

ikke lenger får landet fisk, så sier det mye om en
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ukultur som vi ikke ønsker å ha i Norge. Slik kan

vi ikke ha det, sier stortingsrepresentanten fra

Møre og Romsdal.

Strengere straffer

Ap-talskvinnen er rystet over at politiet bruker så

lang tid på å etterforske mulig kriminalitet.

- Her må vi også se på strafferammene. Det må

svi for at straff skal ha effekt.

- Det du sier er vel også en innrømmelse av at

den rødgrønne regjeringen ikke gjorde nok på

dette området?

- Ja, absolutt, slår hun fast.

- Vi må ha en kontroll med våre naturressurser.

Hvis det skal være bærekraftig, så må vi vite at

det blir registrert like mye fisk som det blir fisket.

Når det eksporteres mye mer torsk enn det

oppkjøperne sier det er landet, så er det ganske

graverende, sier Botten.

Elektronisk kontroll

Hun mener det må bli strengere kontroll, men

hun innrømmer at det urealistisk å kontrollere

alle fangstene som blir landet.

- Vektene som brukes hos oppkjøperne bør kunne kobles

elektronisk til Råfisklaget og Fiskeridirektoratet, sier

Botten og poengterer at det vil kunne gi en god

ekstrakontroll i tillegg til Fiskeridirektoratets

stikkontroller.

- Det som veies inn og står på sluttseddelen må

stemme, sier hun.

- I tillegg bør vi få en krysskontroll ved at ulike etater

snakker bedre sammen, sier hun og peker på

Tollvesenet, Fiskeridirektoratet, Skatteetaten og Politiet.

- Alle disse etatene sitter på biter av informasjon som

samlet kan gi en bedre oversikt over forholdene i

fiskerinæringen. Dette bør være enkelt å gjøre noe med,

sier Else-May Botten. (ANB)

© ANB siste.no

Se webartikkelen på http://ret.nu/rjiZdMZ
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Greit å jukse litt med fisken vår?
Nofima. Publisert på nett 26.03.2014 11:22. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

En fersk spørreundersøkelse blant fiskere og

fiskekjøpere viser at det forekommer juks med

fangsttallene, og at fiskerinæringen trenger en

holdningsendring for å få bukt med problemet.

Kronikken stod på trykk i Dagens Næringsliv

tirsdag 25. mars 2014.

Vinteren 2013 verserte rykter og debatt i media

om juks i fiskerinæringa. Til tross for en betydelig

kontrollinnsats fra offentlige myndigheter,

avdekkes nokså få regelbrudd. Kontrollarbeidet

er imidlertid krevende da antallet transaksjoner

og aktører er svært stort og spredt langs kysten.

Dette betyr at etterlevelsen av regelverket i stor

grad må baseres på tillit mellom fiskekjøper,

fisker og myndigheter. Det er med andre ord ikke

lett å måle omfanget av juks, og bak offisielle tall

skjuler det seg sannsynligvis mørketall.

Nofima driver for tiden et større næringsfinansiert

prosjekt med fokus på lønnsomhet i

torskefiskeriene. I den forbindelse har vi også

sett nærmere på juks og mekanismene bak juks i

bransjen. Juks, svindel og ulovligheter er

problemer som kan ramme alle deler av

næringslivet. Det gir konkurransefordeler for

aktører som bryter loven, og kan stå i veien for

andre innovasjonsarenaer som kvalitet,

markedskunnskap og produktutvikling. Innenfor

fiskerinæringa har vi tillegg en ekstra dimensjon

knyttet til at det høstes av en fornybar ressurs,

hvor en riktig oversikt over uttaket fra naturen er

nødvendig for å sikre en god forvaltning.

For å få informasjon om temaet henvendte vi oss

til aktørene gjennom en spørreundersøkelse, som

vi sendte til et utvalg av fiskere og fiskekjøpere. I

denne studien var vi først og fremst interessert i

juks med mengden fisk. Vi fikk inn over 300 svar,

noe som er høyt i slike sammenhenger.

Aktørene ble først bedt om å vurdere omfanget av

juks på en kvalitativ skala. Gjennomsnittet viser

at respondentene opplever at det forekommer

juks i liten til moderat grad. Denne vurderingen er

imidlertid sterkt subjektiv, og to aktører kan

bedømme samme situasjon svært ulikt. Vi spurte derfor

også om mengden det jukses med, målt i prosent av

aktørenes totale fangst.

I tillegg til sitt eget juks ba vi aktørene om å anslå jukset

til andre de har nær kjennskap til. Om sitt eget juks

svarer om lag 60 % at de ikke jukser - blant de

resterende ligger hovedvekten i størrelsesorden 1-5%.

Ikke overraskende ble det jevnt over svart at eget juks er

lavere enn andres. Gjennomsnittlig anslag om andres

juks ligger i kategoriene 5-10 % og 10 20 %, men her er

det betydelig spredning i svarene.

Videre spurte vi om holdningen til juks. Det viser seg at

om lag 40 % opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det er et

krav fra fiskekjøper. På spørsmål om hvem som tar

initiativ til juks oppgis det i de fleste tilfellene at det

enten er fiskekjøper eller et samarbeid mellom kjøper og

fisker. Den vanligste metoden for juks rapporteres å

være at det leveres mer fisk enn det som fremkommer

av sluttseddel, såkalt storhundre.
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Metoden vi brukte for å skaffe kunnskap om

dette temaet legger naturlig nok begrensninger

på tolkningen av resultatene. Ettersom vi ikke har

mulighet til å måle hvor mye det jukses, valgte vi

å la aktørene selv få uttale seg. En måling som

denne er subjektiv i sin natur og gir et usikkert

faktagrunnlag, og resultatene må derfor tolkes

varsomt. Vi kan ikke si hvor vidt anslaget om juks

er basert på egne opplevelser eller rykter, og vi

vet ikke om det eksempelvis bare er aktører med

sterke meninger som har svart. Det er også en

overvekt av svar fra de minste fartøyene.

Tidspunktet for undersøkelsen kan også ha

betydning for svarene.

Det er betydelig usikkerhet omkring omfanget av

juks, men undersøkelsen gir informasjon om

næringsaktørenes oppfatning. Det er liten tvil om

at juks forekommer, men det er også mange som tar

avstand fra dette. Det er betenkelig at mange opplever

juks som akseptert i en næring som høster av

fellesskapets ressurser. Muligens kan noe av dette

forklares ut fra regelverk som oppfattes som klart

urimelig. Vi har ikke grunnlag for å hevde at

fiskerinæringa hverken er mer eller mindre lovlydig enn

andre næringer. Undersøkelsen vår viser imidlertid at det

kan være gode grunner til å styrke holdningene mot juks

i fiskerinæringa.

© Nofima

Se webartikkelen på http://ret.nu/iGQU7V43
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Øker satsingen på kvalitetsfisk
NRK Troms og Finnmark. Publisert på nett 26.03.2014 09:29. (Oppdatert 26.03.2014 11:32) Profil: Konkurrenter,
Havforskningsinstituttet.

Norway Seafoods vil satse på kvalitet i alle ledd

og lanserer en ny produktgruppe. Kystfiskarlaget

håper det vil bety mer penger også til fiskerne. Av

Norsk fisk blir utkonkurrert på pris i utlandet.

(Oppdatert: 26.03.2014 11:32)

Det gjør at Norway Seafoods nå vil satse på

kvalitetsprodukter.

Tirsdag lanserte selskapet en ny produktgruppe

som retter seg inn mot spesialforretninger og

restauranter.

- Et sånt kappløp på bunnen vil vi aldri vinne i

Norge. Vi må vinne et kappløp mot toppen. Da

må vi henvende oss til et høyt betalende marked

med kvalitetsprodukter. Vi satser derfor på

kvalitet i alle ledd, sier konsernsjef i Norway

Seafoods, Thomas Farstad.

Næringa har slitt

Store deler av norsk hvitfisknæring har slitt de

siste årene. Finanskrisen har gitt lave priser for

fisken i utlandet.

I en stadig økende internasjonal konkurranse er

det nå fersk, nybløgga fisk i god kvalitet rett fra

fiskefeltet, de helst vil ha inn til sine anlegg.

Leder i Kystfiskarlaget Arne Pedersen tror

fiskerne ønsker økt satsing på kvalitetsfisk

velkommen.

Foto: Thor Thrane / NRK Kvaliteten starter hos

fiskeren

Arbeidet med kvaliteten starter ute på havet hos

fiskeren, mener Arne Pedersen. Dersom man

skal satse på kvalitet så må man betale for det,

gjennom hele verdikjeden.

- Det er jo veldig bra at de tenker i den retningen.

Men vi venter på at det faktisk kommer noen

økte kroner på bryggeseddelen til oss. Det er

klart at hvis det her blir et system som virkelig gir
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høyere pris på bedre kvalitet, så synes vi det er

veldig bra. Jeg tror fiskerne kommer til å ønske

det her velkommen, sier han.

Bedre prismekanismer

Mens de store trålerne har vært lenge ute på

havet, kan de små kystfiskefartøyene komme inn

med fisk som ble dratt opp av havet for få timer

siden. Det er noe fiskeindustrien på land ikke har

verdsatt i stor nok grad.

- I dag er det ofte sånn at det ikke spiller noen

rolle om vi kommer på land med god kvalitet, for

det viser seg at man bare får minstepris likevel.

Det ligger ingen prismekanismer som stimulerer

til kvalitets arbeid om bord, sier leder i Norges

Kystfiskarlag, Arne Pedersen.

Fisker Kyrre Brun på årets skreifiske, som ble

sendt direkte på NRK2 søndag 2. mars.

Foto: Håkon Jacobsen / NRK

- Hva kan fiskerne gjøre for at fisken skal bli

bedre?

- Det går på bløggeprosessen. Man lar de blø ut i

rennende vann, at man ikke stapper containerne

for fulle med fisk, at man bruker vann og is. I det

hele tatt at man bruker flere ting som fiskerne

vet om, svarer Pedersen.

Skal komme alle til gode

En av tankene bak Norway Seafoods nye produkter er

sporbarhet til den enkelte fisker. Det mener selskapet vil

stimulere til at de utvalgte fiskerne vil fokusere på riktig

behandling og god kvalitet på fisken. Men konsernsjef

Thomas Farstad er også klar på at de vil betale for det.

- Vi premierer fiskere so kan levere den riktige kvaliteten.

det skal bety høyere pris for god kvalitet og lavere pris

for dårligere kvalitet. Utgangspunktet er at vi skal skape

større verdier på fisken. Det skal komme fiskerne,

kundene og selvsagt oss som driver industrien til glede,

sier Farstad.

Dess ferskere fisken er når den kommer til land, jo

bedre er det for å sikre kvaliteten. Det er

kvalitetsprodukter Norway Seafoods nå vil satse mer på.

Foto: Gunnar Sætra/Havforskningsinstituttet

© NRK Troms og Finnmark

Se webartikkelen på http://ret.nu/nM8C4A5J
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Mange mener fiskefusk er ok
Bladet Vesterålen. Publisert på trykk 26.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Trond K Johansen. Side: 4.

4 Nyheter Bladet Vesterålen Ons 26. mars 2014

Mange mener
fiskefusk er ok

ØKSNES: – Fiskere og
kjøpere har et selvsten-
dig ansvar for å la være å
jukse, sier fiskeridirek-
tør Liv Holmefjord. 

T R O N D K .  J O H A N S E N

t r o n d @ b l v . n o

Over 300 fiskere og fiskekjø-
pere har deltatt i undersø-
kelsen som forskerne Marianne
Svorken og Øystein Hermansen
i Nofima har gjennomført.
Undersøkelsen viser altså at
rundt 40 prosent opplever at
juks i større eller mindre grad
er akseptert, og blant fiskerne
oppgir mange at det er et krav
fra fiskekjøper, skriver Dagens
Næringsliv.
– Ikke overraskende ble det

jevnt over svart at eget juks er
lavere enn andres, sier Svor-
ken.
Forskerne forteller at det er

snakk om betydelige beløp og
at jukset fort kan havne i «hun-
dremillionersklassen». 
Men til tross for en stor kon-

trollinnsats fra myndighetene
avdekkes det nokså få regel-
brudd i bransjen. Problemet er

et stort antall transaksjoner og
mange aktører langs hele kys-
ten, skriver avisen. 
Fiskeridirektør Liv Holme-

fjord sier til nrk at det har vært
intensivert kontroll denne vin-
teren, men at de likevel kun
klarer å kontrollere syv prosent
av fangstene som blir levert.
– Derfor er det viktig å presi-

sere at både fiskerne og kjøper-
ne har et selvstendig ansvar for
at det som leveres også kom-
mer på seddelen.

Storhundra
NRK Brennpunkt har snakket
med en hel del fiskere som vil
være anonyme for ikke å kom-
me i klammeri med kjøpere og
andre fiskere. De fleste innrøm-
mer eget juks og forteller om
hvor vanlig det er med «stor-
hundra».
– Hvis jeg snakker med nrk

om det ulovlige fisket, får jeg
ikke levert fisk noe sted. Da blir
jeg svartelistet, sier en skipper
til nrk.
Storhundra er et begrep som

har vært kjent i generasjoner.
Det var vanlig i Lofoten under

Lofotfisket å levere 120 kilo og
bare få registrert 100 på sedde-
len. Nå viser det seg at det er
mer vanlig enn en skulle tro,
også i dag, skriver nrk i sin net-
tutgave.
I dag vil det si at båter som

kommer inn med 12 tonn torsk,
bare får 10 tonn på seddelen.
Det er slett ikke alle kjøper-

ne som opererer på denne må-
ten, men ifølge nrk finnes det
noen som klarer å lure kontroll-
myndighetene.

Flere kontroller
Fiskeridirektoratet har kontrol-
lert svært mange fangster den-
ne vinteren, spesielt på Myre i
Vesterålen. Fra klokka 12 om
dagen til midnatt har det vært
kontrollører i sving. Likevel
hevder altså forskerne at de er
blitt lurt.
– Alt er i skjønneste orden

inntil kontrollørene reiser sin
vei. Da leverer flere fiskere de-
ler av fangsten svart på fiske-
bruket, sier en anonym fisker
til nrk.
Fiskerne hevder overfor nrk

at de blir svartelistet dersom de

forteller noe om dette offentlig,
men får heller ikke levert fisk
dersom de ikke er med på det.
– Skal du overleve, må du

være kjeltring, sier de til nrk.
– Det er lav oppdagelsesrisi-

ko for slikt fusk ettersom kon-
trollfrekvensen er så lav, sier
Lars Fause ved statsadvokaten
i Troms og Finnmark til nrk.

Får det ikke til å stemme
Kontrollører Bladet Vesterålen
har vært i kontakt med får det
ikke til å stemme at det har
vært jukset i den utstrekning
det her er snakk om .
På Myre, som regnes som

den største torskehavna i lan-
det, har det vært daglige kon-
troller hele vinteren. Der har di-
rektoratet hatt egen base med
fire mann på jobb hver eneste
dag. Det er utført flere kontrol-
ler enn noen gang.
– Vi har ikke sett noe til det

som beskrives av juks på Myre,
sier kontrollør Mildrid Elling-
sen til Bladet Vesterålen.

Mildrid Ellingsen har vært med på kontroller på Myre hele vinteren og har ikke sett noe ulovlig så lenge de har vært tilstede. (Foto:
Trond K. Johansen)

– IKKE klikk på linken
SORTLAND: Vesteråls-
kraft Bredbånd advarer
folk mot å klikke på en
link som er vedlagt epos-
ter som tilsynelatende
kommer fra selskapet.

S V E I N - H E N R Y W E D D I N G

s h j @ b l v . n o

– Det er sendt ut en del eposter
som kan se ut som de kommer
fra Vesterålskraft Bredbånd

(vkbb.no), advarer Stig Olaisen
i Bø.
Han er kunde i selskapet og

har sendt tips til Bladet Vester-
ålen. 
Selskapet opplyser at folk

IKKE må klikke på linken som
er vedlagt svindelmailen, som
ser slik ut:
Kontrollere/Oppgradering

Altibox-Privat Vkbb.no-Logg
inn
Kjære konto Bruker,

Vi bekrefter nå og oppgrade-
rer vår Altibox (vkbb.no) Mes-
saging platform-Data service,
for å hindre nedleggelse av
kontoen din, kan du råd til å
oppdatere og bekrefte kontoen
din ved å klikke på linken og
fylle informasjon om det.
Klikk på koblingen for din e-

oppgradering og verifisering.
Altibox vkbb.no-Login

Klikk: presserendee-oppgrade-
ring.jimdo.com

Takk for at du bruker Alt-
ibox
Altibox-Privat Kundeservice

Administrator
@ Mail Messaging Platform
– Vi har gjort en del tiltak,

blant lagt ut advarsler på Face-
book og våre nettsider. Vi tak-
ker Stig Olaisen og andre som
er observante og som tipser oss
om denne type svindel, sier Tor-
bjørn Åsbakk i Vesterålskraft
Bredbånd til Bladet Vesterålen.

Henlegger sak
mot Troms
Kraft
Økokrim har ikke funnet til-
strekkelige holdepunkter for at
bidrag fra Troms Kraft til Sen-
terpartiet tilsvarer en «utilbør-
lig fordel», eller korrupsjon
som det heter i dagligtale.
Økokrim åpnet høsten 2013

sak mot Troms Kraft AS etter
mistanke om korrupsjon i for-
bindelse med en granskingsrap-
port, som Troms politidistrikt
videreformidlet.
Tirsdag meldte Økokrim at

de henlegger saken.
– Nå er vi svært glade for at

dette er over. Det har absolutt
vært en stor belastning for sel-
skapet å ha korrupsjonsankla-
ger som dette hengende over
oss, sier kommunikasjonssjef
Lena Glosemeyer Fangel i
Troms Kraft til E24.

Vil kutte ut
palmeolje
Etter protester fra næring og
forbrukere lover Felleskjøpet
Agri å fase ut palmeolje i kraft-
fôr i løpet av tre til fem år. 
– Kuttet bør skje snarest

mulig, sier Per Skorge i Bonde-
laget til Nationen.

Kraftselskap
blir tappet 
for penger
Kommunene tar ut 90 prosent
av overskuddene i kraftselska-
pene de eier. Energi Norge er
urolig for mangelen på investe-
ringer i strømnettet, skriver Ny-
norsk pressekontor.

Landskapet
gror igjen
Færre dyr på beite fører til at
det åpne kulturlandskapet gror
igjen rundt om i landet. 
Fra 2000 til 2012 var det en

nedgang på 5 prosent i tallet på
beitende dyr som gikk minst
fem uker på utmarksbeite, viser
tall fra Statistisk sentralbyrå.
Siden 1999 har vært tredje

gårdsbruk her i landet blitt lagt
ned. Totalt var det 44.800 aktive
jordbruksbedrifter i 2012, mot
213.400 i 1949.

Vil gjerde
på Kjørstad
HADSEL: Søndre Langøya
Sausankerlag søker Statens
Landbruksforvaltning om til-
skudd til å sette opp permanent
elektrisk utmarksgjerde
mellom Kjørstadvannet og
Slottnesbogen.
Hensikten med gjerdet vil

være å redusere konflikter
mellom beitedyr og husstander
ved Moen, Kjørstad, Grønning
og Slottnes.
Det er beregnet til å koste

drøyt 60.000 kroner, der man
søker om halve beløpet i støtte.
Ifølge søknaden vil tiltaket

berøre 3.838 sau og 83 storfé.

ØKSNES: – Fiskere og kjøpere har et selvstendig

ansvar for å la være å jukse, sier fiskeridirektør

Liv Holmefjord.

Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

«hundremillionersklassen ».

Men til tross for en stor kontrollinnsats fra

myndighetene avdekkes det nokså få regelbrudd i

bransjen. Problemet er

et stort antall transaksjoner og mange aktører

langs hele kysten, skriver avisen.

Fiskeridirektør Liv Holmefjord sier til nrk at det

har vært intensivert kontroll denne vinteren, men

at de likevel kun klarer å kontrollere syv prosent

av fangstene som blir levert.

- Derfor er det viktig å presisere at både fiskerne

og kjøperne har et selvstendig ansvar for at det

som leveres også kommer på seddelen.

Storhundra NRK Brennpunkt har snakket med en

hel del fiskere som vil være anonyme for ikke å

komme i klammeri med kjøpere og andre fiskere.

De fleste innrømmer eget juks og forteller om

hvor vanlig det er med «storhundra ».

- Hvis jeg snakker med nrk om det ulovlige fisket,

får jeg ikke levert fisk noe sted. Da blir jeg

svartelistet, sier en skipper til nrk.

Storhundra er et begrep som har vært kjent i

generasjoner.

Det var vanlig i Lofoten under

Lofotfisket å levere 120 kilo og bare få registrert 100 på

seddelen.

Nå viser det seg at det er mer vanlig enn en skulle tro,

også i dag, skriver nrk i sin nettutgave.

I dag vil det si at båter som kommer inn med 12 tonn

torsk, bare får 10 tonn på seddelen.

Det er slett ikke alle kjøperne som opererer på denne

måten, men ifølge nrk finnes det noen som klarer å lure

kontrollmyndighetene.

Flere kontroller Fiskeridirektoratet har kontrollert svært

mange fangster denne vinteren, spesielt på Myre i

Vesterålen. Fra klokka 12 om dagen til midnatt har det

vært kontrollører i sving. Likevel hevder altså forskerne

at de er blitt lurt.

- Alt er i skjønneste orden inntil kontrollørene reiser sin

vei. Da leverer flere fiskere deler av fangsten svart på

fiskebruket, sier en anonym fisker til nrk.
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Fiskerne hevder overfor nrk at de blir svartelistet

dersom de klikk på linken

forteller noe om dette offentlig, men får heller

ikke levert fisk dersom de ikke er med på det.

- Skal du overleve, må du være kjeltring, sier de

til nrk.

- Det er lav oppdagelsesrisiko for slikt fusk

ettersom kontrollfrekvensen er så lav, sier Lars

Fause ved statsadvokaten i Troms og Finnmark til

nrk.

Får det ikke til å stemme Kontrollører Bladet

Vesterålen har vært i kontakt med får det ikke til

å stemme at det har vært jukset i den

utstrekning det her er snakk om .

På Myre, som regnes som den største

torskehavna i landet, har det vært daglige kontroller hele

vinteren. Der har direktoratet hatt egen base med fire

mann på jobb hver eneste dag. Det er utført flere

kontroller enn noen gang.

- Vi har ikke sett noe til det som beskrives av juks på

Myre, sier kontrollør Mildrid Ellingsen til Bladet

Vesterålen.

linken

Bildetekst: Mildrid Ellingsen har vært med på kontroller

på Myre hele vinteren og har ikke sett noe ulovlig så

lenge de har vært tilstede. (Foto: Trond K. Johansen)

© Bladet Vesterålen

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 120 av 410



Jukser igjen
Fiskeribladet Fiskaren. Publisert på trykk 26.03.2014. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk. Side: 2.

Politikk basert  
på «bits and 
pieces» ….

Rapporten fokuserte på 
kva endringar som skal 
til i politikk og tenkjing 

for å utløyse eit større poten-
sial i villfisknæringa. 

Rapporten peiker på at 
næringa er sterkt knytt til 
distriktspolitiske målsetjin-
gar, til særlover for å ivareta 
einskildsektorer i verdikjeda 
m.m , som utgjer ei hindring 
for å sikre konkurransekraft 
og for å utløyse potensialet. 
Dette er utfordring som også 
deler av den marine ingredi-
ensindustrien møter. 

Sjømat 2025 identifiserte 
to hovudutfordringar for sek-
toren «restråstoff»: « Det ene 
er å bringe til land og utnytte 
alt som i dag dumpes, og 
det andre er å øke verdiska-
pingen fra det som allerede 
utnyttes».  Visjonen i rappor-
ten er at «Myndighetene vil i 
2025 være opptatt av at norsk 
sjømatproduksjon er viktig 
for den globale og regionale 
matvaresikkerheten. I 2025 
deles ikke produktene inn i 
hovedprodukt og restråstoff, 
alt håndteres som en samlet, 
verdifull ressurs». 

Samanlikna med t.d. EU 
har vi i Noreg stor grad av 
utnytting av marint råstoff. 
Men det er også ein godt eta-
blert kunnskap at rundt 200 
000 tonn avskjer / restråstoff 
i kvitfisksektoren ikkje vert 
tatt vare på. Det globale bile-
tet er at det er stor knappheit 
på marine råvarer, det nasjo-
nale biletet er at knappheit 
på marine fôringrediensar 
er ei av dei største utfordrin-

gane for vidare vekst i det 
norske havbrukseventyret. 
Det er pr definisjon difor 
ein etterspurnad etter desse 
200 000 tonna, og vi har eit 
fungerande konsept for å ta 
vare på dette. I eit grovt for-
enkla bilete vil 200 000  tonn 
restråstoff kunne brødfø 75 
000 – 100 000 tonn laks, og pr 
i dag utgjere ein eksportverdi 
på 4,8 mrd. kroner. Råstoffet 
vil vidare gi ei omsetning 
for fôrindustrien på 1 mrd  
kroner, for fôringrediensin-
dustrien på 600  mill. kroner 
og tilsvarande vidare i alle 
andre ledd (fiske, mottak, til-
verking, utstyrsleverandørar 
m.m). Men vi let altså dette 
lille industrieventyret berre 
ta ein snartur på dekk før det 
bokstaveleg talt vert spylt på 
havet. Det er fleire årsaker til 
dette, men både regelverk og 
Råfisklaget si prisfastsetjing 

legg i dag heilt klare hind-
ringar i vegen for å lande 
fisken rund. 

Sjømat 2025 legg også til 
grunn at det er grunnlag for 

å uttak av bestander lenger 
nede i næringskjeda. Dette 

vert også støtta av andre 
rapportar og utgreiingar. 

Kommersiell hausting 
frå nye kjelder; makroalger, 

krill, raudåte m.m vil 
krevje utvikling av heile 
verdikjeda frå hausting til 
produksjon.  

Ein føresetnad for å 
lukkast med dette er  tung 
satsing på FoU gjennom 
heile verdikjeda, frå 
fangst til ferdig produkt 
og utvikling av marknad. 
Kven har i dag insentiv 

til å satse på utnytting av 
nye artar?  Vår litt direkte 
påstand  er at den som vil leg-
gje ned tid og pengar i dette  
bør du vere fiskar /reiar med 
fiskerettar, sjølv i ein situa-
sjon der ingen har historiske 
rettar til eit eventuelt uttak.  
Deltakarlova gir heilt klare 
føringar på kven som vil få 
tilgang til ressursane, heilt 
uavhengig av kven som har 
gjort innovasjonen, som gjer 
det interessant og lønsamt å 
starte hausting.  Slik lovver-
ket på dette området er i dag 
bør alle innovasjonsbedrifter 
for utnytting av nye artar 
vere eigd av fiskarar. 

Vi har visjonane, og vi 
skal verte «Verdens beste 
sjømatnasjon» i følgje styres-
maktene. Men er vi villege til 
å gå vegen? Det er så mange 
andre omsyn vi skal ta:  det 
er omfattande og detal-
jerte reguleringar i fisket, 
ei kontrollert strukturering, 
strenge krav til storleik på 
båtar, vasstette skott for 
kven som kan investere i dei 
ulike sektorane, konstruerte 
minsteprisar og omreknings-
faktorarar skal på plass o.sb.  
Det er så mange omsyn som 
heile tida er viktigare og som 
går framom visjonane. Vi har 
ein politikk som tenkjer sek-
tor for sektor isolert sett, og 
som ikkje gir rom for samla 
verdikjedestrategi. Samla sett 
gjer dette at vi ikkje skaper 
dei naudsynte insentiva eller 
mogelegheitene for å få fart 
på alle eventyra.  

Vi har  ”visjonane, og 
vi skal verte 
«Verdens beste 
sjømatnasjon» 
i følgje styres-
maktene. Men 
er vi villege til 
å gå vegen?

Det har gått eitt år sidan FHL la fram rappor-
ten Sjømat 2025 – Hvordan skape verdens beste 
villfisknæring.

z biomening

KRISTIN ALNES

Er fagsjef industri i FHL.

FiskeribladetFiskaren vil 
ukentlig ha en gjesteskribent 
knyttet opp mot det 
biomarine stoffområdet. 

Følgende institusjoner 
bidrar til spalten; FHF, 
FHL, Marelife, Maring, 
Nifes, Nofima, Omegaland, 
Rubin, Universitetet 
i Bergen, Haukeland 
Universitetssjukehus, 
Sintef og Universitetet i 
Tromsø.

Biomarin gjestespalte

Jukset i fiskerinæringen er ikke over, der-
som noen skulle tro det. En ny undersøkelse 
viser at fire av ti fiskere og fiskekjøpere juk-

ser med fisken og fangstene. Dette er dårlig nytt 
for en samlet fiskerinæring. Ryktene om svart 
handel med fisk viser at næringen har et omfat-
tende problem, i forhold til økonomi, lovbrudd 
og omdømmet. Alle parter må forstå alvoret og 
legge om kursen.

I går kveld hadde NRK Brennpunkt sin årlige 
dokumentar om jukset i hvitfisknæringen. At 
det foregår triksing med mengde, kvalitet og 
pris er ikke overraskende. Dette er noe vi her i 
avisen har omtalt i lang tid, uten at noen i næ-
ringen har våget å si noe offentlig. De anonyme 
påstandene har imidlertid florert, noe spørreun-
dersøkelsen til Nofima bekrefter. De har spurt 
næringen om mulig juks, og konklusjonen er 
nedslående. 

Rundt 60 prosent av de spurte svarer at de 
ikke jukser. Av de 40 prosentene som sier de 
jukser, anslår de fleste eget juks til mellom 1–5 
prosent av fangsten. Når fiskerne og fiskekjøper-
ne blir spurt om hvor mye de tror andre i næ-
ringa jukser, svarer de mellom 5 og 20 prosent 

av fangsten. 300 
personer svarte 
på undersøkelsen. 
Det er hovedsak-
lig tre måter det 
jukses på.

n Storhundra: 
En del av fisken 
omsettes svart, 
ved at fiskeren 

leverer mer fisk til fiskekjøperen enn det som 
registreres og rapporteres til myndighetene.

n Dårlig fisk forsvinner: Fisk av dårlig 
kvalitet blir ikke registrert og rapportert til 
myndighetene.

n Omregningsfaktor: Fiskekjøper regner ut 
vekten på fisken i strid med regelverket, slik at 
mindre fisk blir registrert enn det regelverket 
tilsier.

Konsekvensene av jukset er omfattende. En 
ting er det rent kriminelle i forhold til lovbrud-
det, noe annet er det økonomiske og omdøm-
memessige. Forskerne har regnet ut at jukset 
koster samfunnet minimum 150 millioner 
kroner. Markedsverdien vil være enda større. 
Dette et ran av felleskapets ressurser, og talle-
nes størrelser viser at kontrollmyndighetene må 
enda mer på banen. Det må brukes mer penger 
på uanmeldte kontroller, og reaksjonsformen 
må bli hardare. Vi hilser derfor velkommen 
Fiskeridirektoratets endrede praksis i straf-
fetiltak for fiskerikriminalitet. Direktoratet vil 
utvide håndhevelsen av overtredelsesgebyr som 
sanksjonsmiddel. Det kan være virkningsfullt 
dersom bøtene virkelig svir.

Omdømmemessig er nyheten direkte ødeleg-
gende for næringen. Å bli sett på som juksere og 
kriminelle er stigmatiserende for alle, og etter 
et turbulent fjorår burde næringen tatt seg selv i 
nakken, og sammen jobbet for å bli kvitt jukset. 
At de ikke har klart det er bare trist.

Jukser igjen

Bøtene for 
fiskejuks må 
svi så det gjør 
virkelig vondt
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Jukset i fiskerinæringen er ikke over, dersom

noen skulle tro det. En ny undersøkelse viser at

fire av ti fiskere og fiskekjøpere jukser med

fisken og fangstene. Dette er dårlig nytt for en

samlet fiskerinæring.

Ryktene om svart handel med fisk viser at

næringen har et omfattende problem, i forhold til

økonomi, lovbrudd og omdømmet. Alle parter må

forstå alvoret og legge om kursen. I går kveld

hadde NRK Brennpunkt sin årlige dokumentar om

jukset i hvitfisknæringen. At det foregår triksing

med mengde, kvalitet og pris er ikke

overraskende. Dette er noe vi her i avisen har

omtalt i lang tid, uten at noen i næringen har

våget å si noe offentlig. De anonyme påstandene

har imidlertid florert, noe spørreundersøkelsen til

Nofima bekrefter. De har spurt næringen om

mulig juks, og konklusjonen er nedslående..

Rundt 60 prosent av de spurte svarer at de ikke

jukser. Av de 40 prosentene som sier de jukser,

anslår de fleste eget juks til mellom 1-5 prosent

av fangsten. Når fiskerne og fiskekjøperne blir

spurt om hvor mye de tror andre i næringa jukser,

svarer de mellom 5 og 20 prosent av fangsten.

300 personer svarte på undersøkelsen. Det er

hovedsaklig tre måter det jukses på. n

Storhundra: En del av fisken omsettes svart, ved

at fiskeren leverer mer fisk til fiskekjøperen enn

det som registreres og rapporteres til

myndighetene. - Dårlig fisk forsvinner: Fisk av

dårlig kvalitet blir ikke registrert og rapportert til

myndighetene. - Omregningsfaktor: Fiskekjøper

regner ut vekten på fisken i strid med

regelverket, slik at mindre fisk blir registrert enn

det regelverket tilsier.

Konsekvensene av jukset er omfattende. En ting

er det rent kriminelle i forhold til lovbruddet, noe

annet er det økonomiske og omdømmemessige.

Forskerne har regnet ut at jukset koster

samfunnet minimum 150 millioner kroner.

Markedsverdien vil være enda større. Dette et

ran av felleskapets ressurser, og tallenes

størrelser viser at kontrollmyndighetene må enda

mer på banen. Det må brukes mer penger på uanmeldte

kontroller, og reaksjonsformen må bli hardare. Vi hilser

derfor velkommen Fiskeridirektoratets endrede praksis i

straffetiltak for fiskerikriminalitet. Direktoratet vil utvide

håndhevelsen av overtredelsesgebyr som

sanksjonsmiddel. Det kan være virkningsfullt dersom

bøtene virkelig svir.

Omdømmemessig er nyheten direkte ødeleggende for

næringen. Å bli sett på som juksere og kriminelle er

stigmatiserende for alle, og etter et turbulent fjorår

burde næringen tatt seg selv i nakken, og sammen

jobbet for å bli kvitt jukset. At de ikke har klart det er

bare trist. Bøtene for fiskejuks må svi så det gjør virkelig

vondt
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Fire av ti innrømmer å ha jukset
Fiskeribladet Fiskaren. Publisert på trykk 26.03.2014. Profil: Nofima faglig. Side: 3.

NYHETER Død: Tidligere fiskeriminister Thor Listau døde lørdag etter en tids sykdom, 
melder NTB. Han ble 75 år gammel. Listau ble valgt inn på Stortinget fra Finn-
mark Høyre i tre perioder fra 1973 til 1985. I fire år var han fiskeriminister.

Terje Jensen
Harstad

Gjennomsnittet av de spurte 
svarer allikevel at de opplever 
at juks bare forekommer i liten 
til moderat grad.

«Metoden vi 
brukte for å 
skaffe kunn-
skap om dette 
temaet legger 
naturlig nok 
begrensninger 
på tolkningen 
av resultatene. 
Ettersom vi 
ikke har mu-
lighet til å 
måle hvor mye 
det jukses, 
valgte vi å la 
aktørene selv 
få uttale seg. 
En måling som 
denne er sub-
jektiv i sin natur, gir et usikkert 
faktagrunnlag og resultatene 
må derfor tolkes varsomt», sier 
forskerne bak undersøkelsen, 
Marianne Svorken og Øystein 
Hermansen i en kronikk som 
ble offentliggjort i Dagens Næ-
ringsliv tirsdag, i forkant av 
Brennpunkt-programmet på 
NRK i går som tok opp samme 
tema.

Spørreundersøkelsen inngår 
som en del av torskeprogram-
met til Fiskeri- og Havbruksnæ-
ringens Forskningsfond som 
har pågått siden 2011. Det er 
snakk om en delundersøkelse 
i den programdelen som om-
handler lønnsomheten i torske-
fiskeriene.

– Dette er altså en undersø-
kelse som næringa selv har 
bestilt på bakgrunn av alle de 
ryktene som gikk om juks i fjor, 

forteller Svorken i Nofima.
Spørreundersøkelsen ble 

gjennomført i juni i fjor med 
svar fra til sammen 200 fis-
kere og fiskekjøpere. Like før 
jul gjennomførte man så en 
supplerende spørrerunde med 
svar fra drøyt 100 personer i 
bransjen. 

– Svarene vi har fått, vil nok 
derfor i all hovedsak være gitt 
på bakgrunn av det som skjedde 
i fjor vinter, og fanger ikke opp 
det som måtte vært av endrin-
ger nå i vinter, sier Svorken. Fra 
2012 til 2013 økte torskekvota 
fra 750.000 tonn til en million 
tonn.  Det skapte definitivt et 
visst hysteri både blant fiskere 
med rekordstore kvoter og ut-
sikter til avsetningsproblemer, 
og blant fiskekjøpere som ikke 
helt så for seg hvordan de skulle 
få solgt all fisken til regnings-
svarende priser.

– Vi ser helt klart at det ikke 
nødvendigvis vil være rett å 
generalisere ut fra de svarene 
vi fikk på bakgrunn av fjoråret 
hvor det på toppen av det hele 
var ekstrem tilgjengelighet av 
fisk. Det er absolutt ikke sikkert 
at 2013 var et normalår i forhold 
til juks, sier Øystein Hermansen 
i Nofima.

Innrømmelser
Det han allikevel vil trekke 
fram fra undersøkelsen, er at 
så mange som 40 prosent av de 
drøyt 100 som ble spurt like før 
jul i fjor, innrømmer at de har 
jukset selv. 

– Det var overraskende for 
oss at så mange innrømmet å 
ha jukset. Dette kan det være 
grunn til å se nærmere på, me-
ner Hermansen. Undersøkelsen 
de har gjort, skal offentliggjøres 
i en rapport som ikke er ferdig 
ennå. Nofima valgte allikevel 
å  offentliggjøre en del tall fra 
undersøkelsen i en kronikk i 
Dagens Næringsliv i går som 
så igjen var synkronisert med 
Brennpunkt-programmet på 
NRK.

– Brennpunkt-redaksjonen 

har vært ute etter dette mate-
rialet og ventet med å sende 
programmet til de kunne få 
resultatene fra undersøkelsen. 
Derfor valgte vi denne måten å 
publisere dette på. 

Vi opplever at det er viktig 
å få satt saken på dagorden, 
også nasjonalt, sier Marianne 
Svorken på Nofima.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

FISKEFUSK: Selv om lite er avslørt, så innrømmer nå så mange som 40 prosent av drøyt 100 
spurte fiskere og fiskekjøpere at de har vært med på å jukse under torskefiske.  ILL:FOTO

Fakta: Fiskejuks
Rekordhøye kvoter og lave QQ

fiskepriser er utgangspunktet 
for at vintersesongen 2013 ble 
preget av rykter om svindel og 
juks. Situasjonen handlet i første 
rekke om kystflåtens torskefiske 
i nord, og fiskeindustrien som tar 
imot denne torsken langs kysten.

Ryktene gikk om en rekke QQ

forhold, fra dumping av «uøn-
sket» fangst, til «storhundra» i 
form av høyere levert kvantum 
enn det som ble ført på sedler og 
i statistikken.

Forskningsstiftelsen 
Nofima har gjennom-
ført en spørreundersø-
kelse blant 300 fiskere 
og fiskekjøpere om 
juks. Fire av ti innrøm-
mer at de har jukset.

z Fiskekrim

Marianne 
Svorken

Vi ser helt klart at  ”det ikke nødvendigvis 
vil være rett å genera-
lisere ut fra de svarene 
vi fikk på bakgrunn av 
fjoråret.
Øystein Hermansen, Nofima

Frykter mafiatilstander på kaia

Nils Torsvik
Bergen

Det var Steinar 
Eliassen i Fis-
kekjøpernes 
Forening som 
viste til alle 
ryktene som 
florerer etter 
årets fiske på 
regulerings-
møtet.

– Vi har hatt et ukontrollert 
uttak som ikke er å leve med for 
oss som følger lover og regler, 
sa han og mente at dette ikke 
er noe nytt problem.

Mafiøst
Eliassen viste til at kontrollen 
ikke fungerer, noe fiskerimyn-
dighetene må ta mer på alvor, 
mener han. Han frykter også 
for utviklingen.

– Kontrollen må bedres før 
det blir mafiøse tilstander i tor-
skefisknæringen, sa Eliassen.

Fiskeridirektør Liv Holme-
fjord viste også til at det har 
kommet rapporter om uregel-
messigheter i torskefisket til 
fiskerimyndighetene.

– Vi er enige i at vi må se nær-
mere på dette. Om regler skal 
følges, og det ikke er kontroll, 
får vi store problemer. Men sjøl 
med økt kontroll, er det van-
skelig å kontrollere alt. Vi er 
avhengig av at næringen spiller 
på lag, sier Holmefjord.

Innkalt til møte
Fiskeridirektøren sier hun har 
innkalt til et møte den 17. juni 
på Gardermoen for å drøfte 
uregelmessighetene med næ-
ringen. Hun viser også til nye 
landsingsforskrifter som er 
under arbeid i Fiskerideparte-
mentet, som kan være til hjelp, 
men mener næringen må ta 
ansvar.

– Myndighetene kan ikke 
komme dette til livs uten at 
næringen vil være med på det, 
sier hun.

Mange rykter
Harald Hansen i Norges Fiskar-

FISKEJUKS: Fiskeridirektør Liv Holmefjord og hennes stab vil ha møte med næringen på Gardermoen om fiskejuks 17. juni. 
Foto: Nils torsvik

Fakta: torskeFisket
Den norske torskekvoten i QQ

2013 er på 472.340 tonn. Av 
denne var det tatt 286.934 tonn 
(61%) per 1. juni.

Kystflåten har en kvote på QQ

305.392 tonn og har tatt 237.935 
tonn (78%). Av dette er det satt 
av 19.157 tonn til ferskfiskord-
ningen i lukket gruppe, og 2.344 
tonn i åpen gruppe.

Trålerne har en kvote på QQ

148.348 tonn, og har tatt 46.250 
tonn (31%).

Fiskekjøper advarer 
mot mafiøse tilstander 
i torskefiske. Fiskeridi-
rektøren har innkalt til 
møte med fiskere og 
kjøpere for å diskutere 
juks med fangst. 

z reguleringer

Steinar 
Eliassen

Juks kunne vært unngått

Jon Eirik Olsen
Harstad

Det mener Nils Myklebust fra 
Måløy i Sogn og Fjordane, fisker 
og tidligere markant organisa-
sjonsmann i næringa.

– Kan hende fiskerne blir 
presset til juks, slik det står 
i FiskeribladetFiskaren. Den 
situasjonen er i så fall de, og 
kjøperne, havnet i på grunn av 
at Norges Råfisklag ikke har 
gjort den jobben de er satt til å 
gjøre, sier Myklebust.

Kunne sagt ifra

– Salgslaget 
d i s p o n e r e r 
rettigheter og 
v i rkem id ler 
til å avhjelpe 
en situasjon 
med for stor 
råstofftilgang. 
Salgslaget bur-
de selvfølgelig 
sett hvordan ting ville utvikle 
seg allerede da torskekvota for 
2013 var et faktum. Da kunne 
de umiddelbart gått ut og sagt 
klart ifra om at man kom til å 
bruke regulering og dirigering 
aktivt for å tilpasse tilførslene 
av fisk til mottakskapasiteten 
gjennom vintersesongen, sier 
Myklebust.

En krone ned
Myklebust mener en slik erklæ-
ring på et tidlig tidspunkt ville 
gitt både næringa her hjemme 
og markedene en helt annen 
inngang til en sesong som er 
blitt vanskelig for mange.

– Et hovedpoeng er at man 
på denne måten kunne sluppet 

den store prisnedgangen. Alle 
aktører ville på forhånd vite at 
salgslaget kom til å ta ansvar. 
Trolig ville en krone ned vært 
tilstrekkelig signal til mar-
kedet. I stedet satte man ned 
torskeprisen med tre kroner og 
utslettet i praksis all egenkapi-
tal hos de bedrifter som hadde 
fisk på lager på det tidspunktet, 
sier Myklebust.

Hua i handa
– For fiskerne er resultatet av 
salgslagets unnfallenhet at de 
har måttet stille hos kjøper et-
ter kjøper med hua i handa. Den 
situasjonen har sikkert noen 

utnyttet, med det resultatet 
som fiskarlagsformann Reidar 
Nilsen beskriver i avisen. En 
uverdig situasjon.

Myklebust mener Råfisklaget 
disponerer de verktøy som var 
nødvendig for å møte vinterse-
songen. 

– De skulle raskt ha etablert 
både turkvoter, dagskvoter og 
ukeskvoter, og så fulgt opp med 
nødvendige tilpasninger mel-
lom fiske og avtak underveis 
i sesongen. Det kan blant an-
net skje ved at fiskemottakene 
ukentlig melder inn sitt behov 
for råstoff den neste uka. Slike 
opplegg er ikke ukjent i næ-
ringa. Jeg har selv vært med 
på slik regulering i tidligere 
tider, for eksempel i Lofoten. 
Det fungerte da, og fungerer 
helt sikkert i dag, mener Måløy-
fiskeren.

Enorme tap
– At Råfisklaget nektet å bruke 
sine virkemidler har etter min 
mening påført næringa enorme 
tap denne vinteren. Til dels 

helt unødvendig. Realitetene 
gjenspeiles med all tydelighet 
på prisene ute i torskemarke-
dene. De har slett ikke stupt, 
slik det nærmest var forutsatt 
da prisnedgangen kom. Jeg er 
spent på å høre Råfisklagets 
forklaring på en utvikling jeg 
antar vil bli et sentralt tema på 
det nært forestående årsmøtet, 
sier Nils Myklebust.

jon.eirik.olsen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 22

I KØ: Sjarkflåten har hatt 
vanskelige vilkår under 
vinterfisket. Det burde 
Råfisklaget ha sett på forhånd, 
og gjort noe med, mener 
Måløy-fisker Nils Myklebust. 
oto: Jon Eirik olsEn

Fakta: Fiskejuks
Rekordhøye kvoter og lave QQ

fiskepriser er utgangspunktet for 
at vintersesongen 2013 har vært 
preget av rykter om svindel og 
juks. Situasjonen handler i første 
rekke om kystflåtens torskefiske 
i nord, og fiskeindustrien som tar 
imot denne torsken langs kysten.

Ryktene har gått på en rekke QQ

forhold, fra dumping av «uøn-
sket» fangst, til «storhundra» i 
form av høyere levert kvantum 
enn det som føres på sedler og i 
statistikken.

Kontrollinstanser som Fiskeri-QQ

direktoratet, Mattilsynet og Kyst-
vakten har alle mottatt tips om 
slike forhold, men ingen har så 
langt greid å dokumentere noen 
merkbar økning i uregelmessig-
heter i forhold til tidligere år.

Norges Råfisklag 
kunne satt inn tiltak 
for å avhjelpe både 
prisnedgang og juks. 
Men de unnlot å bruke 
muligheten. 

z Fisket

Nils 
Myklebust

For fiskerne er re- ”sultatet av salgslagets 
unnfallenhet at de har 
måttet stille hos kjøper 
etter kjøper med hua i 
handa
Nils Myklebust, fisker

Skreifiske:  Søndag stenges Henningsværboksen i Lofoten for alt fiske, melder fiskeridirektøren. Stengingen gjelder fartøy mellom 11 og 15 meter.

Fiskerne presses til juks

Jon Eirik OlsenHarstad– Ja, det må to parter til for å jukse når det leveres fisk. Men i denne næringa er de ikke li-keverdige. Den ene parten do-minerer totalt. Særlig når den minste flåten er involvert. Det framholder lederen i Norges Fiskarlag, Reidar Nilsen, i en kommentar til den siste tids debatt om juks i forbindelse med levering av fisk denne vintersesongen.Uten alternativer– Jeg er ikke ute etter å flytte skyld vekk fra fiskere som jukser. Men man kan godt ta med seg at i sjarkflåten, der le-veringsalternativer i liten grad finnes, er det knapt nok mulig å protestere hvis en uheldig le-veringspraksis er etablert. Det betyr i så fall at man må finne seg et annet mottak neste dag. Noe som ikke har vært enkelt denne vinteren, sier Nilsen.Han bekrefter at også Fiskar-laget har hørt mange rykter og fått mange tips om juks denne vinteren. Et fellestrekk er ifølge Nilsen 

at ingen vil stå fram offentlig med det de har opplevd. Det ville, som allerede nevnt, bety svarte -listing eller utesteng i ng fra leveringsmuligheter, ifølge fiskerne.Presset situasjon– Det har vær mye diskusjon om juks og storhundra og lignende temaer i det siste. Vi ønsker fra Fiskarlagets side verken å unn-skylde eller bortforklare slikt. Men vi mener de involverte i debatten må ta inn over seg at fiskerne ofte havner i en pres-set situasjon der de i praksis ikke har noen mulighet til å ta til motmæle mot en etablert praksis.Begrensede muligheter– Man måtte i så fall trå til samtidig og i fellesskap. Men i denne næringa har man dårlige kår i så måte. Man kan ikke godt gå til streik i januar, og så starte på vintersesongen i mai, påpeker Nilsen. – Men la det ikke være tvil om at også vi vil enhver form for juks el-ler svindel i næringa til livs. Vi kan ikke leve med dette videre. Noe må vi finne på, uten at jeg her og nå kan si hva slags tiltak som kunne være effektivt og gjennomførbart i praksis, sier fiskarlagslederen.Moralsk ansvarHan avviser verken securitas-vakter ved levering eller påbudt nøytral veiing på kaikanten. –Ethvert konstruktivt forslag 

må vurderes. Men kontrollsys-temer skal betales, og det aner meg hvem som får regninga. Vi kan ikke stille oss i en situasjon der vi blir skyldig penger etter å ha levert torsk.Nilsen vil derfor i første om-gang peke på næringsutøvernes moralske ansvar. Synes kjøpere som jukser at det er greit å sette sine samarbeidspartnere, fis-kerne, i den situasjonen de gjør hvis ryktene er sanne?Andre tider– Men husk at det kommer an-dre tider. Og jeg vil be fiskerne legge seg på minne hvem som behandler dem ordentlig og hvem som ikke gjør det. Jeg går ut fra at det bare er et fåtall av kjøperne vi her snakker om. De kan være i ferd med å gjøre seg sjøl en bjørnetjeneste, sier fiskerlagsformannen, og min-nes tilbake til da russetorsken dominerte leveransene i Øst-Finnmark.  – Der og da var ikke norske fiskere mye verd. Men situasjonen endret seg.Forventer avklaring– Uansett er jeg begynt å bli ganske lei av alle ryktene, og den stadige omtalen av juks og 

JUKS? Det har vær mye diskusjon om juks og storhundra og lignende temaer de siste månedene, men Norge Fiskarlag etterlyser bevis på juksing.FOTO: Gunnar Sætra, HI

Fakta: FiskejuksRekordhøye kvoter og lave QQfiskepriser er utgangspunktet for at vintersesongen 2013 har vært preget av rykter om svindel og juks. Situasjonen handler i første rekke om kystflåtens torskefiske i nord, og fiskeindustrien som tar imot denne torsken langs kysten.Ryktene har gått på en rekke QQforhold, fra dumping av «uøn-sket» fangst, til «storhundra» i form av høyere levert kvantum enn det som føres på sedler og i statistikken.Kontrollinstanser som Fiskeri-QQdirektoratet, Mattilsynet og Kyst-vakten har alle mottatt tips om slike forhold, men ingen har så langt greid å dokumentere noen merkbar økning i uregelmessig-heter i forhold til tidligere år. 

Fiskarlagssjef Reidar Nilsen mener det må to parter til for å jukse når det leveres fisk, men at det er mottakene på kysten som har størst makt. 

z juks

reidar Nilsen

Fiskerne havner  ”ofte i en presset si-tuasjon der de i praksis ikke har noen mulighet til å ta til motmæle mot en etablert praksis.Reidar Nilsen, leder i Norges Fiskarlag Reddet: Den norske krilltråleren «Juvel» berget 97 fiskere fra et kinesisk fartøy i brann utenfor kysten av Antarktis ons-dag. Les mer på www.fbfi.no.

samsvarer med det antall tonn som går ut av landet.Et lass ekstra…For det kan ikke legges skjul på at mange av ryktene om juks handler om at det til tider leve-res mer fisk enn det som senere kommer på sedlene. Temaet var nevnt spesielt på møtet.– Vi har et rekordstort torske-kvantum som skal ut på mar-kedene i år. Vi trenger ikke et ekstra lass på toppen av dette, understreker Berg-Hansen.jon.eirik.olsen@fbfi.noTelefon: 77 05 90 22

Lisbeth strammer grepet mot fiskejuks Jon Eirik OlsenHarstadOnsdag hadde Berg-Hansen et møte med en rekke orga-nisasjoner og etater om pro-blemstillinger rundt landing av fisk. Ut -gangspunktet er strømmen av tips og rykter om juks og kvalitetssvikt gjen-nom vintersesongen.Åpen for varsling– Mye av møtet ble viet ulovlig-heter. Sesongen er ikke over, og det er for tidlig å trekke konklu-sjoner. Men alle er selvfølgelig enig om at målsettingen er 

en fiskerinæring som foregår innenfor de lover og regler vi har. Det betyr at de som prøver seg på ureglemessigheter må tas, og vi må ha en åpning for at det varsles når slikt foregår, sier Berg-Hansen.Neppe bare rykterPå møtet ble det ikke lagt fram konkrete saker og tall som til-sier at ulovlighetene har økt spesielt denne sesongen. Men indikasjonene er såpass sterke at fiskeristatsråden velger å tro at det må være noe i alle de henvendelser som både hun selv og etater som Fiskeridi-rektoratet og Mattilsynet har mottatt i vinter.Enkelttilfeller– Det har åpenbart foregått uheldige ting. Likevel vil jeg understreke at ingenting tyder på at vi snakker om en generell holdning. Her er det enkeltak-tører som ødelegger svært mye for resten av næringa. Men det er også de involverte aktørene som sitter med ansvaret i denne saken. De vanligste formene for juks krever at to parter medvirker. Det er nok at en av dem sier stopp. Min innsten-dige oppfordring til alle som planlegger juks er derfor klar: Dropp det! Ikke kontrollerbartBerg-Hansen påpeker at det har vært 56.000 landinger av fisk denne vinteren, og over 150.000 tonn fisk er levert, bare i Rå- fisklagets distrikt.  – Det sier seg selv at vi ikke kan kontrol-lere hver enkelt fangst. Men vi kan kanskje gjøre kontrollene mer målrettet og effektive. Og vi må se om vi har virkemidler som kan virke avskrekkende på de som planlegger å jukse, sier hun.Mer rapporteringAv konkrete forslag som kom opp på møtet onsdag, nevner Berg-Hansen mulig utvidet innmeldingsplikt for landinger fra den minste flåten, systemer som sikrer best mulig kontroll med at oppfisket kvantum sam-svarer med det som kommer på sluttseddelen, og egne tiltak gjennom landingsforskriften og kvalitetsforskriften.– Disse forskriftene har det vært arbeidet med en tid. Dette arbeidet skal nå priori-teres, samtidig som vi ser om forskriftene kan gi oss nye hjel-pemidler i kampen mot juks, sier fiskeristatsråden.I ettertidHun påpeker også at en del av kontrollvirksomheten nødven-digvis må foregå etter hoved-sesongen i kystfiskeriene, og kanskje sågar etter at året er avsluttet. Det skal for eksempel kon-trolleres at antall tonn fisk inn til bedriftene tilsvarer det antall som går ut, og det kan kontrolleres om dette i sin tur 

SVARTFISK : Rykter og tips forteller om betydelige kvanta ilandført torsk som ikke er ført på sedlene.  ILL.Foto: Jon EIrIk oLsEnFakta: MØ tE OM JUkSOnsdag 17. april innkalte QQFiskeri- og kystdepartementet næringa til møte om «Utfordrin-ger med ulovligheter ved landing av fisk og kvalitet».Til stede på møtet i Oslo var QQforuten statsråden og hennes folk, Fiskeri- og Havbruksnæ-ringens Landsforening, Norges Fiskarlag, Norske sjømatbedrif-ters Landsforening, Norges Kyst-fiskarlag, Norges Sildesalgslag, Mattilsynet, Fiskeridirektoratet Nå skal både forskrifter og kontrollvirksomhet spisses enda mer mot ulovligheter i fiskeriene. – 100 prosent kontroll er ikke mulig, men vi vil øke risikoen for å bli tatt, sier fiskeriminister Lisbeth Berg-Hansen.z tOrSk EFiSkEt Myndighetene vil jukset til livs – øker kontrollinnsatsenLisbeth Berg-Hansen Ny stor fiskefusksakFBFI 6.mai 2011 – Vi trenger kontrollhjelpFBFI 22. mars JUKS : Glimt fra møtet i departementet osndag, der juks og kvalitetsutfordringer sto på dagsordenen.  Foto: FkD
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FiskeribladetFiskaren 19.APRIL 2013samsvarer med det antall tonn som går ut av landet.Et lass ekstra…For det kan ikke legges skjul på at mange av ryktene om juks handler om at det til tider leve-res mer fisk enn det som senere kommer på sedlene. Temaet var nevnt spesielt på møtet.– Vi har et rekordstort torske-kvantum som skal ut på mar-kedene i år. Vi trenger ikke et ekstra lass på toppen av dette, understreker Berg-Hansen.jon.eirik.olsen@fbfi.noTelefon: 77 05 90 22

MØTTE: Arne Hole i Norges Kystfiskarlag representerte laget på «juks-møtet» onsdag. Han kjenner seg ikke helt igjen i at han skulle ha bidratt til en annen virkelighetsoppfatning enn resten av næringa. ARKIVFOTO– Ingen røyk uten ild– Vi har aldri tidligere hørt så mange tips og rykter om ulov-ligheter som denne vinteren. Og som alltid: Ingen røyk uten ild. Men å tallfeste ulovlighe-ter har vist seg svært vanske-lig, sier rådgiver Arne Hole i Norges Kystfiskarlag.Han representerte laget på «juks-møtet» onsdag, og kjen-ner seg ikke helt igjen i at han skulle ha bidratt til en annen virkelighetsoppfatning enn resten av næringa.Støtter tiltak– Vi stiller oss fullt og helt bak fiskeri- og kystministeren i denne saken, og vil støtte opp om de tiltak som måtte komme. De som har konkrete opplysninger som vi kan arbeide med fra Kystfiskarla-gets side, er hjertelig velkom-men til oss, sier Hole.Ett tilfelle– Men samtidig er det et faktum at vi forlengst har in- vitert folk som opplever juks og svindel, til å ta kontakt. Målsettingen har vært å få un-dersøkt hva som har skjedd, slik at vi har kunnet legge fakta på bordet i diskusjonen. Ett tilfelle har vi avdekket. Men det er også alt. Her fin-nes ikke grunnlag for verken tall eller prosenter.KatastrofaltHole og Kystfiskarlaget er imidlertid klar på at de vil komme til livs enhver form for juks og svindel i næringa.– Tall og statistikk kan tolkes på forskjellig måte, og kanskje er ikke alt så ille som det høres ut. Men for de enkeltfiskere som opplever denne formen for juks, er si-tuasjonen uansett katastrofal. Vår oppgave må være å bidra til at de som vil drive næringa etter riktige prinsipper, ikke taper i konkurransen, sier Hole.– 25 prosent svartfisk– Ingen som driver i denne næringa kan være i tvil om at det denne vinteren er kommet på land betydelig mer torsk enn det som finnes på sedler og i statistikker. 25 prosent svartfisk mener jeg er et riktig anslag, sier fisker Per Ovesen fra Stamsund.– All ære til fiskeriministeren hvis hun erkjenner denne si-tuasjonen og vil gjøre noe med saken. Men de første meldin -gene fra møtet i Oslo forteller meg at både Norges Fiskarlag og Norges Kystfiskarlag lever i en annen virkelighet. Ved å benekte realitetene bidrar de til alt annet enn å få ryddet opp i en situasjon fiskeri-Norge ikke kan være bekjent av, sier Ovesen til FiskeribladetFiskaren.– For oss som vil etablere oss i denne næringa og skape et lovlig utkomme av fisket, er det som nå skjer helt ødeleggende. Det nærmest forutsettes at man skal drive utenfor lover og re-gler for å være med.– Hvordan dette slår ut i mar-kedene kan man bare tenke seg. Og det skjer når russiske og islandske kolleger ser ut til å ha orden i sine saker.Ovesen har flere konkrete forslag til fiskeri- og kystmi-nisteren. Først og fremst en kraftig økning i bevilgningene til Fiskeridirektoratet og kon-trollvirksomheten. Deretter praktiske ting som uavhengig innveiing og kontrollsystemer som sikrer at leverte kvanta kommer på sedlene.– Men det er ingen tid å miste for Lisbeth i denne saken. Fis-kerorganisasjonene kan ikke tas på alvor, sier en engasjert Ovesen om bord på 50-fotin-gen «Nystadbuen» på garnfiske i Lofoten.Per OvesenLisbeth strammer grepet mot fiskejuks Dette arbeidet skal nå priori-teres, samtidig som vi ser om forskriftene kan gi oss nye hjel-pemidler i kampen mot juks, sier fiskeristatsråden.I ettertidHun påpeker også at en del av kontrollvirksomheten nødven-digvis må foregå etter hoved-sesongen i kystfiskeriene, og kanskje sågar etter at året er avsluttet. Det skal for eksempel kon-trolleres at antall tonn fisk inn til bedriftene tilsvarer det antall som går ut, og det kan kontrolleres om dette i sin tur 

SVARTFISK : Rykter og tips forteller om betydelige kvanta ilandført torsk som ikke er ført på sedlene.  ILL.F OTO : JOn EIRIK  OLsEnz torskefisket Myndighetene vil jukset til livs – øker kontrollinnsatsenJUKS: Glimt fra møtet i departementet osndag, der juks og kvalitetsutfordringer sto på dagsordenen.  FOTO : FKD Vil ha ferskfiskbonusFiskarlaget Nord ber nå f isker imi-nisteren om å åpne for at fiskerne skal kunne få ferskfisk-bonus også når de leve-rer fersk torsk til Murmansk. I utgangspunktet ble ferskfisk -ordningen etablert for å bidra til at mest mulig av torsken kommer på land fersk ved anlegg i Norge. Men akkurat i øyeblikket har en rekke av fiskekjøperne i Finnmark, og spesielt i Øst-Finnmark, stanset kjøpet eller innført kraftige begrensninger. Ei nødløsning kan være å levere i Murmansk hvor Råfisklaget har et etablert oppgjørssystem ved levering på mottaket til Murmansk Fiskekombinat.– Dette vil nok bare kunne være et påskjøt. Men det er viktig å utnytte alle de mu -lighetene som finnes i en vanskelig avtakssituasjon. Uten ferskfiskbonusen blir det tilsvarende mindre inter-essant å levere i Murmansk, 

mener omsetningssjef Willy Godtliebsen i Råfisklaget.Fiskekombinatet har alle -rede tatt i mot to fangster på til sammen 100 tonn torsk fra «Korsnesfisk» av Alta som ble rammet av begrensninger på kjøpet i Tufjorden. Men denne uka kom det et fall i torskeprisen på innen -landsmarkedet i Russland som gjør at fiskekjøperen i Murmansk knapt nok kan betale norsk minstepris for torsken. Det innebærer at de ikke kan kompensere for ekstrautgiftene ved å gå til Murmansk og levere fangsten direkte der.–Enda mindre lønnsomt er det å frakte fisken til Murmansk med bil eller via et oppkjøpsfartøy, forteller Godtliebsen i Råfisklaget.Det som allikevel kan gjøre et torskesalg østover aktuelt for kystflåten som fisker i Finnmark, er de planene bedriften i Murmansk har for etablering av ei filetlinje i samarbeid med en annen aktør der borte. Men denne er foreløpig ikke kommet på plass.   

Byråkrat ble pelagikerForrige uke hadde avdelings-direktør Sverre Johansen i Fiskeri- og kysdepartementet sin siste dag på jobben før han «meldte overgang» til fiske -kjøperorganisasjonen FHLs avdelingskontor i Ålesund. Der skal han holde et spesielt øye med den pelagiske delen av næringa.– Blant annet. Men sikkert noe mer i tillegg. Spennende blir det i hvert fall. Og inspi-rerende med klimaskifte, sier tromsøværingen som gikk omtrent rett fra skolebenken på fiskerihøgskolen i Tromsø til byråkratiet i Fiskeridepar -tementet.Det skjedde bare måneder etter at Helga Pedersen hadde inntattt statsrådsstolen. Det i seg selv innebar en ny kurs i fiskeripolitikken, og so-lide utfordringer for alle på fiskeriforvaltningsseksjonen. Ikke minst alt oppstyret rundt strukturpolitikken, jobben til strukturutvalget og etter hvert strukturmeldinga hvor bremsene ble satt på for kyst-

flåtens del.– Bratt læringskurve i vik-tige saker for næringa. Ellers har det vært fantastisk å følge utviklinga i Barentshavet i disse åtte årene, fra normale bestandsnivåer til «all time high» for flere bestander. Vi må ikke glemme at det tross alt er et solid bestandsmessig fundament for fiskerinæringa akkurat nå, selv om det også finnes utforinger, sier Johan-sen til FiskeribladetFiska -ren.Som «pelagiker» får han anledning til å følge ei av næringas største utfordrin -ger akkurat nå på nært hold, nemlig stridighetene rundt makrell og sild. – Store utfordringer, både i forhold til å finne ut av den biologiske situasjonen i Nor -skehavet, det å få til forvalt -ningsregimer og det å utvi -kle markedssiden. Her har bedriftene på land, som jeg skal jobbe for, tunge interesse, forklarer nyansatte Sverre Johansen. 

TIL SILD: Avdelingsdirektør Sverre Johansen (t.h.) går fra byråkratiet til «sildeavdelingen» hos FHL. Her fra et hett øyeblikk i Nordland Fylkes Fiskarlag. FOTO: TERJE JENSEN

Willy Godtliebsen

NYHETER 13FISKERIBLADETFISKAREN  fredag 19. april 2013svindel, som blant andre fis-keri- og kystministeren bidrar til. Kontrollansvaret er klart. Nå er på det høy tid at næringa får vite om vi her diskuterer et stort og alvorlig problem, og i så fall, hvordan det best kan løses. Vi skal selvfølgelig bidra, sier Reidar Nilsen.jon.eirik.olsen@fbfi.noTelefon: 77 05 90 22

FHL-Ystmark: – Juks finnes i alle bransjerDirektør for industri i Fiskeri- og havbruksnæ-ringa, Geir Ove Ystmark, sier de kontaktar Fiskeridirek-toratet når de hører om ulovlige ting.Fiskeri- og havbruksnæ-ringa si landsforeining organiserer en stor andel av fiskekjøpeerne i Norge, og overfor NRK sier Ystmark at han ikke ser bort fra at det finnes enkeltilfeller av juks.

– Det vil det være i hver og en bransje. Men det er ikke rapporter på større eller mer omfattende uregelmessighe-ter i år enn tidligere år. I den grad noken aktører på land eller sjø omgår regelverket, så er vi sterkt i mot det.– Hvordan arbeider FHL for å hindre juks?– Vi har spørsmål om etikk og gode kontrollsystem på agendaen fortløpende. I den grad vi hører om ulovlige ting, kontakter vi Fiskeridirekto-ratet og Noregs Råfisklag slik at de har innsyn i det vi måtte vite, sier Ystmark til NRK.

Geir Ove Ystmark
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Tiltak ville ikke hatt effekt
– Det er urealis-
tisk å tro at det 
ville hatt noen 
effekt å bremse 
på tilgangen av 
torsk. Marke-
dene forholder 
seg til den 
kvoten som er 
satt, og vet at 
denne fisken vil bli tilgjenge-
lig, sier Svein Ove Haugland, 
assisterende direktør i Norges 
Råfisklag. Haugland mener 
salgslaget har løst sin del av 
vinterens omsetningsutfor-
dring på en akseptabel måte.  

– Det er omsatt 28.000 tonn mer 
torsk i år, sammenlignet med 
samme periode i fjor. Prisene 
har etter vår mening vært en 
avgjørende del av dette bildet, 
og til dels gjenspeiler også ut-
prisen i markedet den prisen 
fiskerne har fått. Totalbildet her 
er imidlertid noe mer nyansert, 
understreker Haugland. Han 
viser til at det har vært regu-
leringstiltak gjennom vinter-
sesongen. Både fra salgslagets 
side for å unngå de største 
landingene, og fra kjøpersiden 
for å regulere tilgangen etter 
produksjonskapasiteten.

– Vi ville nok hatt lovdek-
ning for å innføre ytterligere 
restriksjoner. Men vi tror 
fortsatt ikke at vi kunne 
regulert oss ut av den situa-
sjonen vi har hatt. Vi mente 
det var bedre at de som hadde 
muligheter for å levere, fikk 
bruke den muligheten, enn å 
begrense alle. – Dermed tror 
vi ikke at det ville gitt noen 
vesentlig effekt å gå tilbake til 
tidligere tiders dirigering og 
detaljregulering ned på båt- 
og mottaksnivå, sier Haug-
land. Han mener imidlertid 
det er for tidlig å uttale seg 

om forholdet mellom levert 
kvantum og antall brudd på 
leveringsbestemmelsene. 
Og om fiskerne generelt har 
vært i en presset situasjon ved 
levering.  – Dette er forhold 
som vi må komme tilbake til. 
Vi har sett en del konkrete 
tilfeller av uregelmessigheter 
som vil bli fulgt opp i dialog 
med påtalemyndighetene. 

Problemstillingen som 
helhet må gjennomgås i full 
bredde når sesongen er over, 
sier Haugland.

Svein Ove 
Haugland

Nyansert prisbilde
TORSK: Vinterens lave torske-
priser var i utgangspunktet 
ikke ønsket av noen i fiskerinæ-
ringa. Men de ble vedtatt som 
et virkemiddel for å få omsatt et 
historisk høyt torskekvantum. 
Råfisklaget holder fast på at den 
vurderingen var riktig. 
      – I ettertid er det alltid enkelt 
å si at man burde gjort det ene 
eller det andre. Men det er et 
faktum at en betydelig del av 
vinterens økte kvantum er gått 
ut som fersk, sløyd hodekappet 
torsk. 
     Her har prisen gjenspeilt den 
norske førstehåndsprisen ganske 
direkte, sier Svein Ove Haugland i 
Råfisklaget.
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torsk til ferskfiskordningen i år 
nord for 62 graden. Det er fisket 
ca 10.000 tonn, opplyste fiskeri-
direktøren. 1.355 er tatt i åpen 

gruppe, av en kvote på 2.344 
tonn for denne gruppen. 

Willy Godtlibsen i Norges 
Råfisklag viser til at det er van-
skelig å registrere hvor mye 
som gjenstår som restkvoter i 
denne ordningen, noe Holme-
fjord bekrefter også har skap 
problemer for direktoratet. 

– Men nå skal fangstbasen 
være oppdatert, opplyste hun.

nils.torsvik@fbfi.no
Tlf. 932 56 325

Kontrollen må  ”bedres før det blir 
mafiøse tilstander i 
torskefisknæringen
Steinar Eliassen, Fiskekjøpernes 
Forening

lag mener det er mange rykter 
om fiskejuks, uten at det er noen 
som vet hva omfanget er.

– Jeg tror ikke det er så om-
fattende som det hevdes. Næ-
ringen fortjener ikke stempelet 
som «juksenæring», sier han og 
mener ryktene bør roes ned. At 
det sløyes på land i langt større 
grad, mener han gjør at det juk-
ses mindre.

Ferskfiskordningen
Et annet forhold i årets torske-
fiske som ble debattert på regu-
leringsmøtet, var ferskfiskord-
ningen. Det er avsatt 21.501 tonn 

A- og B-fiskere får fortsatt samme kvote
Fiskere som 
står mann-
tallsført på 
blad A vil 
fortsatt få 
samme kvote 
som fiskere 
på blad B i 
fiskermann-
tallet i åpen 

gruppe. Norges Fiskarlag får 
dermed ikke gehør for å gi 
ulik kvoter til blad A-fiskere 
og blad B-fiskere. Fiskarlaget 
mente at det bør gi bedre 
uttelling å stå manntallsført 
som yrkesfiskere på blad B, 
enn som biyrkefiskere og 
pensjonister på blad A.

Fiskeridirektøren vil 

imidlertid ikke endre ord-
ningen i åpen gruppe. Etter å 
ha utredet saken, har fiske-
ridirektøren funnet at blad 
B-fiskerne likevel tar mer enn 
blad A-fiskerne. 

– Det er vanskelig å skille 
fiskere på blad A og blad B, 
men i snitt fisker blad B-fis-
kerne mer enn blad A-fiskerne 

allrede i dag, sa fiskeridirek-
tør Liv Holmefjord i regule-
ringsrådsmøtet onsdag.

Fiskeridirektøren fikk med-
hold fra Norges Kystfiskarlag 
i sin konklusjon. Sigmund 
Gåsland viste til at det er like 
dyrt for en blad A-fisker å 
utruste en båt, som en blad 
B-fisker.

Jan Birger Jørgensen i Nor-
ges Fiskarlag sa at laget vil 
se på utredningen til fiskeri-
direktøren før de bestemmer 
seg for om de vil gå videre 
med saken.

– Men vi ser at det ikke er så 
store effekter av en inndeling, 
innrømmet Jørgensen.

Jan Birger 
Jørgensen

Redd for stopp i hysefiske
Fiskeridirektør Liv Holme-
fjord er redd for en stopp i 
hysefisket, dersom det ikke 
tas grep nå for å redusere fis-
ket. Norges Fiskarlag mener 
fiskeridirektøren bør avvente 
med tiltak.

– Det er en rest på 34.205 
tonn hyse, sa Jan Birger 
Jørgensen i Fiskarlaget på 
reguleringsrådsmøtet og viste 
til at det i tidligere år er fisket 
mindre enn dette i andre 
halvår. Han mener fiskeri-

myndighetene heller bør be 
det internasjonale havfors-
kningsråd om å øke kvotene.

Seniorrådgiver Elisabeth 
Norgård Gabrielsen i Fis-
keridepartementet sa at de 
vil ta opp spørsmålet om 
årets totalkvote på hyse med 
russerne i forbindelse med 
møtet om fordeling av neste 
års kvoter i begynnelsen av 
oktober.

Det ble også vist til at det 
gjenstår 3.000 tonn av tred-

jelandskvoten som ikke er 
gitt noe land i forhandlinger 
ført så langt. Fiskeridirektør 
Liv Holmefjord sa hun vil be 
departementet se på denne 
restkvoten i forhold til årets 
kvoter for norske fiskere.

Fiskekjøperne er opptatt av 
at det tradisjonelle fløytline-
fisket utafor Finnmark kan 
gå som normalt, noe de fikk 
støtte for av fiskeridirektøren, 
som nå vil se på hvilke tiltak 
de skal iverksette.
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Gjør noe med jukset

Nils Torsvik
Rørvik

Dette er den klare meldingen 
som fiskeri- og kystminister 
Lisbeth Berg-Hansen fikk fra 
fiskekjøper Ragnvald Pettersen 
i Rørvik Fisk AS. Hans oppfor-
dring til fiskeriministeren var å 
se på regnskapene til fiskekjø-
perne i år og gå etter de som 
har pluss.

– De som har pluss eller er 
i balanse i år, har jukset, slo 
han fast.

Intenst
Diskusjonen med fiskekjøperen 
var en del av Berg-Hansens fer-
ske besøksrunde i Rørvik, der 
ministeren var for å åpne en 
fiskerihavn på Ramstad. Det 
ble en intens diskusjon mellom 
fiskekjøperen og ministeren 
om tiltak for å stoppe jukset i 
torskefisket. 

Pettersen viste til at orga-
nisasjonen han er medlem i, 
Fiskekjøpernes Forening, har 
sendt brev både til Fiskeride-
partementet og Riksrevisjonen, 
for å få dem til å avdekke jukset. 
Berg-Hansen viste til at hun har 
hatt møter med næringen både 
i Tromsø og Oslo, i tillegg til at 
Fiskeridirektøren hadde møte 
med næringen på Gardermoen, 

Fakta: tORSkEFISkEt
Hittil i år er det tatt 266.869 QQ

tonn torsk i Norges Råfisklags 
distrikt, noe som er 22,4 prosent 
mer enn til samme tid i fjor.

Utenlandske fartøyer har lan-QQ

det 50.833 tonn i år, mot 51.190 
tonn til tilsvarende tid i fjor. Ned 
0,7 prosent.

Verdien på torsken fanget av QQ

norske fiskere er 2 milliarder 
kroner, mot 2,3 milliarder kroner 
i fjor, ned 12,9 prosent. 

Utenlandslandingene har et QQ

langt større verdifall, fra 350 
millioner kroner i år, mot 462 
millioner kroner i fjor. Ned 24,2 
prosent.

Du må gjøre noe med 
jukset i torskesektoren. 
Det kan ikke fortsette 
som i dag. Den som går 
i balanse dette året, har 
jukset.

z FISkEjukS

De som har pluss eller  ”er i balanse i år, har jukset
Ragnvald Pettersen, fiskekjøper

for å få et overblikk over hvor 
omfattende jukset er.

– Både næring og direktoratet 
sier omfanget ikke er i den stør-
relsen som ryktene sier, viste 
ministeren til. At jukset skal 
være på 70.000 tonn er derfor 
ikke sannsynlig, mente hun.

Ødeleggende
Både Pettersen og Berg-Hansen 
var enige i at mengdene som 
tross alt kommer i markedene, 
er ødeleggende for prisen som 
oppnås.  Ministeren sier seg 
fornøyd med at mer går ut som 
ferskfisk, og mener det er veien 
å gå for torskesektoren. Noe 
hun også forsøker å legge opp 
til i reguleringene, med periodi-

sering og ferskfisk-belønning.
Ministeren mente at fiske-

kjøperne burde satse mer på å 
strekke sesongene, med leven-
delagring av fisk, noe som fikk 
Pettersen til å svare;

– Vi har prøvd det, og har 
ikke lykkes. Det ble for stor 
dødelighet og problemer med 
transport, viste han til.

Berg-Hansen mente ny fors-
kning utført av NOFIMA har 
vist at slike problemer er løs-
bare.

Kontroll
Pettersen mener ministeren 
bør sette flere inspektører inn 
i kontroll på kaiene. Ministeren 
svarer at hun ikke ser det som 

en oppgave for myndighetene, 
men noe næringen sjøl bør stå 
for.

– Det er ikke en offentlig opp-
gave å kontrollere at dere hol-
der vekten, sa hun men mener 
at det kan være en mulighet å 
la data fra vektene bli overført 
via datalinjer til Fiskeridirekto-
ratet. Ministeren viste ellers til 
at salgslagene har fått utvidet 
kontrollmyndighet og ansvar, 
og at det er næringen sjøl som 
må ta fatt i kontrolloppgaven.

– Det er det samme hvem som 
kontrollerer, bare det blir gjort, 
var svaret fra fiskekjøperen.

nils.torsvik@fbfi.no
Telefon: 932 56 325

INTENST: Fiskekjøper Ragnvald 
Pettersen hadde en intens 
diskusjon om fiskejuks med 
fiskeri- og kystminister Lisbeth 
Berg-Hansen, da ministeren 
besøkte Rørvik Fisk. 
FOTO: NILS TORSVIK
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Øystein 
Hermansen

Fire av ti 
innrømmer 
å ha jukset

Mer bruk av gebyr i stedet for dom
Fiskerdirektoratet åpner 
for at flere overtredelser av 
fiskerilovgivningen kan straf-
fes med gebyr i stedet for dom 
gjennom rettsapparatet.

– Det er snakk om ei avkri-
minalisering slik Fiskarlaget 
har gitt uttrykk for at de 
ønsker det, sier Kathrine Kan-
nelønning som har håndtert 

saken i Fiskeridirektoratet.
I praksis innebærer ikke 

endringen noen mildere 
håndtering av overtredelser, 
bare at de som bryter reglene 
slipper å havne i strafferegis-
teret for det mange oppfatter 
som formalfeil.

– Vi bygger utmålingen 
av gebyrene på gjeldende 

rettspraksis i de ulike sakene. 
For feilføring av fangstdag-
boka, som så langt har vært 
det eneste sakområdet hvor vi 
har ilagt gebyr, så har gebyret 
til skipper i de aller fleste til-
fellene ligget i størrelsesorden 
10.000 kroner, mens gebyret 
til rederiet har tilsvart ver-
dien av den ulovlige fangsten, 

forklarer Kannelønning.
Av 24 ilagte gebyr på tilfel-

ler av brudd på kravene til 
føring av fangstdagbok, er tre 
påklaget av fisker. 

Det tar Kannelønning til 
inntekt for at nivået på straf-
fen ikke oppfattes som spesi-
elt urimelig og omstridbar.

De nye områdene hvor Fis-

keridirektoratet heretter skal 
kunne ilegge gebyr, omfatter 
regelbrudd i forhold til føring 
av elektronisk fangstdagbok 
og sporing av fartøy, og også 
for de som fortsatt har anled-
ning til å føre papirdagbok.

Les mer på fbfi.no
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Forskningsstiftelsen Nofima har gjennomført en

spørreundersøkelse blant 300 fiskere og

fiskekjøpere om juks. Fire av ti innrømmer at de

har jukset.

Terje Jensen Harstad Gjennomsnittet av de

spurte svarer allikevel at de opplever at juks bare

forekommer i liten til moderat grad. «Metoden vi

brukte for å skaffe kunnskap om dette temaet

legger naturlig nok begrensninger på tolkningen

av resultatene. Ettersom vi ikke har mulighet til å

måle hvor mye det jukses, valgte vi å la aktørene

selv få uttale seg. En måling som denne er

subjektiv i sin natur, gir et usikkert faktagrunnlag

og resultatene må derfor tolkes varsomt», sier

forskerne bak undersøkelsen, Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i en kronikk som ble

offentliggjort i Dagens Næringsliv tirsdag, i

forkant av Brennpunkt-programmet på NRK i går

som tok opp samme tema. Spørreundersøkelsen

inngår som en del av torskeprogrammet til

Fiskeri- og Havbruksnæringens Forskningsfond

som har pågått siden 2011. Det er snakk om en

delundersøkelse i den programdelen som

omhandler lønnsomheten i torskefiskeriene. -

Dette er altså en undersøkelse som næringa selv

har bestilt på bakgrunn av alle de ryktene som

gikk om juks i fjor, forteller Svorken i Nofima.

Spørreundersøkelsen ble gjennomført i juni i fjor

med svar fra til sammen 200 fiskere og

fiskekjøpere. Like før jul gjennomførte man så en

supplerende spørrerunde med svar fra drøyt 100

personer i bransjen.. - Svarene vi har fått, vil nok

derfor i all hovedsak være gitt på bakgrunn av det

som skjedde i fjor vinter, og fanger ikke opp det

som måtte vært av endringer nå i vinter, sier

Svorken. Fra 2012 til 2013 økte torskekvota fra

750.000 tonn til en million tonn. Det skapte

definitivt et visst hysteri både blant fiskere med

rekordstore kvoter og utsikter til

avsetningsproblemer, og blant fiskekjøpere som

ikke helt så for seg hvordan de skulle få solgt all

fisken til regningssvarende priser.

- Vi ser helt klart at det ikke nødvendigvis vil være

rett å generalisere ut fra de svarene vi fikk på bakgrunn

av fjoråret hvor det på toppen av det hele var ekstrem

tilgjengelighet av fisk. Det er absolutt ikke sikkert at

2013 var et normalår i forhold til juks, sier Øystein

Hermansen i Nofima. Innrømmelser Det han allikevel vil

trekke fram fra undersøkelsen, er at så mange som 40

prosent av de drøyt 100 som ble spurt like før jul i fjor,

innrømmer at de har jukset selv.. - Det var overraskende

for oss at så mange innrømmet å ha jukset. Dette kan

det være grunn til å se nærmere på, mener Hermansen.

Undersøkelsen de har gjort, skal offentliggjøres i en

rapport som ikke er ferdig ennå. Nofima valgte allikevel

å offentliggjøre en del tall fra undersøkelsen i en kronikk

i Dagens Næringsliv i går som så igjen var synkronisert

med Brennpunkt-programmet på NRK.

- Brennpunkt-redaksjonen har vært ute etter dette

materialet og ventet med å sende programmet til de

kunne få resultatene fra undersøkelsen. Derfor valgte vi

denne måten å publisere dette på..

Vi opplever at det er viktig å få satt saken på dagorden,

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 122 av 410



også nasjonalt, sier Marianne Svorken på

Nofima. terje.jensen@fbfi.no Telefon: 77 05 90

21

FISKEFUSK: Selv om lite er avslørt, så innrømmer

nå så mange som 40 prosent av drøyt 100

spurte fiskere og fiskekjøpere at de har vært med

på å jukse under torskefiske. ILL:FOTO FBFI 7. juni 2013

FBFI 28.juni 2013
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Fiskejuks og krim skal ikke være greit
Finnmarken. Publisert på trykk 26.03.2014. Profil: Nofima. Side: 2.
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Forskerne Marianne Svorken og Øystein Hermansen i Nofima
har gjennom en undersøkelse i fjor avdekket at inntil 40 prosent
av fiskere og fiskekjøpere opplever at juks er akseptert.

Det er juks med torskeleveransene det dreier seg om, og en
undersøkelse som over 300 fiskere og fiskekjøpere har svart på
viser at jukset er mer omfattende enn man har antatt. Og langt
mer omfattende enn det kontrollmyndighetene har vært i stand
til å avdekke. Det til tross for en betydelig innsats.

«Storhundra» er tilbake i norsk fiskerinæring. Historisk sett
var det væreiernes måte å skvise fiskerne på for å sikre seg eks-
tra fortjeneste. Ofte var den
en betingelse for i det hele
tatt å få levert fangsten. Et
sterkt press i en tid da alter-
native kjøpere sjelden var
tilgjengelig. 

I dag virker den tosidig.
Fiskerne leverer mer enn
det som føres på seddelen,
som er myndighetenes basis
for ressurskontrollen.
Mellomlegget gjøres med
pris eller omregningsfaktor
fra rund til sløyd fisk. Kjø-
perne for sitt gjennom
større kvantum og fiskerne kan «drøye» kvoten og fiske mer.

Dette betinger at begge deltar i fusket, noe som gjør saken eks-
tra betenkelig. Jurist Jan Georg Christophersen går lenger og
kaller det hele «organisert kriminalitet» og har i en egen rapport
tatt for seg jukset i et nordatlantisk perspektiv.

Det er delte meninger om hvor omfattende dette egentlig er.
Men mistanken er skadelig i seg selv. Dette går rett inn i kjernen
av norsk fiskeriforvaltning. En forvaltning Norge har høstet stor
internasjonal anerkjennelse for.

Norge har også påtatt seg en lederrolle i å avdekke fiskefusk
internasjonalt, og kjempet fram internasjonale avtaler for å tette
smutthull for dem som fisker illegalt på regulerte fiskebestander.

Da tar det seg dårlig ut om det skulle vise seg at vi ikke klarer
å holde orden i egen forvaltning av en av verdens rikeste og mest
ettertraktede fiskebestander.

Fiskejuks og krim 
skal ikke være greit

Det er delte
meninger om

hvor omfattende dette
er. Men mistanken er
skadelig i seg selv. 
Dette går rett inn i 
kjernen av norsk fiskeri-
forvaltning. 

Grunnlagt 1899 i Vardø
Utgiver: Dagbladet Finnmarken AS, et datterselskap av Amedia AS
Ansvarlig redaktør og daglig leder: Gard Lehne Borch Michalsen

«Finmarken er det eneste frisindede blad i Østfinmarken. Finmarken vil 
bli trykt i et meget stort opplag, og søge sin læsekreds over hele Finmarken,
hvorfor det vil egne sig særdeles godt til avertissementsblad».

VADSØ: – Vi må løfte diskusjo-
nen opp i et åpent landskap,
sier Wenche Pedersen. Og slår
fast at hun kan tenke seg å bli
ordfører. Men det er hun ikke
alene om. 
Gard L. Michalsen
gm@finnmarken.no

I tirsdagens avis spekulerte Finnmarken rundt hvem
som kunne være aktuelle ordførerkandidater for
Vadsø Arbeiderparti, foran neste års kommune-
valg. 

Det var både med anonyme kilder tilknyttet lo-
kallaget, og med direkte spørsmål til mange mulige
kandidater. 

Ingen ville lansere sitt kanditatur overfor avisa
da, men tirsdag morgen var tonen en annen: 

Omtrent samtidig offentliggjorde både Ragnhild
Aslaksen, Wenche Pedersen og Willy Pedersen at

de kunne tenke seg å bli ordfører. Det ble gjort med
statusoppdateringer på facebook. 

– Vil ha åpen prosess
Lanseringene ble fulgt av en liker-bølge og skryt-
bølge fra både følgere, og kandidatene i mellom. På
et tidspunkt kunne noen hver lure på om dette var et
planlagt «stunt» i sosiale medier og ikke mer enn
det, men kandidatene slo raskt fast overfor avisa at
dette var reelt: 

– Det er klart at det er seriøst ment. Jeg ønsker, og
mener at vi må løfte diskusjonen opp i et åpent land-
skap, sier Wenche Pedersen. 

Ekte nok – men like fullt planlagt og koordinert,
bekrefter politikerne. Det var nemlig på et styre-
møte i Vadsø Ap mandag kveld at de ble enige om å
gå ut med dette tirsdag morgen. Noe av motivasjo-
nen var avisas bruk av anonyme kilder. 

– Jeg registrerer at Finnmarken har kilder uten
navn, såkalte «sentrale kilder» som uttaler seg. Jeg
tror det er kjempeviktig å ha en åpen prosess og dis-
kusjon om dette. Vi kan ikke la oss styre av folk som
ikke tør å stå fram i avisa, sier Pedersen. 

– I utgangspunktet hadde jeg ikke tenkt å mene

Trives best

Jeg tror det er kjempeviktig å ha en åpen prosess og diskusjon
om dette. Vi kan ikke la oss styre av folk som ikke tør å stå fram.

Wenche Pedersen

leder

Forskerne Marianne Svorken og Øystein

Hermansen i Nofima har gjennom en

undersøkelse i fjor avdekket at inntil 40 prosent

av fiskere og fiskekjøpere opplever at juks er

akseptert.

Det er juks med torskeleveransene det dreier seg

om, og en undersøkelse som over 300 fiskere og

fiskekjøpere har svart på viser at jukset er mer

omfattende enn man har antatt. Og langt mer

omfattende enn det kontrollmyndighetene har

vært i stand til å avdekke. Det til tross for en

betydelig innsats.

«Storhundra» er tilbake i norsk fiskerinæring.

Historisk sett var det væreiernes måte å skvise

fiskerne på for å sikre seg ekstra fortjeneste.

Ofte var den en betingelse for i det hele tatt å få

levert fangsten. Et sterkt press i en tid da

alternative kjøpere sjelden var tilgjengelig.

I dag virker den tosidig.

Fiskerne leverer mer enn det som føres på

seddelen, som er myndighetenes basis for

ressurskontrollen.

Mellomlegget gjøres med pris eller

omregningsfaktor fra rund til sløyd fisk. Kjøperne

for sitt gjennom større kvantum og fiskerne kan

«drøye» kvoten og fiske mer.

Dette betinger at begge deltar i fusket, noe som

gjør saken ekstra betenkelig. Jurist Jan Georg

Christophersen går lenger og kaller det hele

«organisert kriminalitet» og har i en egen rapport

tatt for seg jukset i et nordatlantisk perspektiv.

Det er delte meninger om hvor omfattende dette

egentlig er.

Men mistanken er skadelig i seg selv. Dette går

rett inn i kjernen av norsk fiskeriforvaltning. En

forvaltning Norge har høstet stor internasjonal

anerkjennelse for.

Norge har også påtatt seg en lederrolle i å

avdekke fiskefusk internasjonalt, og kjempet fram

internasjonale avtaler for å tette smutthull for dem som

fisker illegalt på regulerte fiskebestander.

Da tar det seg dårlig ut om det skulle vise seg at vi ikke

klarer å holde orden i egen forvaltning av en av verdens

rikeste og mest ettertraktede fiskebestander.

© Finnmarken
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40 pst. mener fiskefusk er akseptert
Nordlys. Publisert på trykk 26.03.2014. Profil: Nofima.
NTB. Side: 24.
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Antallet som bruker internett
daglig, er tredoblet siden
2000. I samme periode er
andelen som ser på TV eller
leser avisen, redusert med
en tidel og en tredel. Det vi-
ser tall fra norsk mediebaro-
meter. Siden 2000 har ande-
len av befolkningen som
bruker internett daglig økt fra
27 til 85 prosent, en tredob-
ling. Tilgjengelighet på nett-
brett og mobil har nok mye å
si for utviklingen. Bare fra
2012 til 2013 har andelen
økt fra 80 til 85 prosent. Pa-
piravisene ser ut til å miste
flere av sine daglige lesere. I
aldersgruppen 9 til 79 år
oppga 77 prosent at de leste
avisen hver dag i 2000. I
2013 var tallet 51 prosent. 

Internett stjeler
fra TV og avis

Gjennom 17 år og fire nasjo-
nale IKT-strategier har målet
vært at helsevesenet skal
kommunisere elektronisk.
Riksrevisor Per-Kristian Foss
slår fast at faks og papir fort-
satt blir en del av hverdagen.
Undersøkelsen om elektro-
nisk meldingsutveksling
konkluderer med at heller
ikke den fjerde IKT-strategi-
en vil oppfyller målet: Å bli
kvitt analoge løsninger innen
utgangen av 2014. – Det
gjenstår en betydelig innsats
for at alle aktørene skal ha
etablert meldingsutveksling
innen utgangen av 2014, he-
ter det i rapporten fra Riksre-
visjonen. 

Helsevesenet
fakser videre

Norge vil gi bistand til færre

land og færre temaområder.

Utenriksminister Børge

Brende (H) varsler en omleg-

ging allerede fra neste år. I

dag er bistanden spredt på

112 land og en rekke tema-

tiske områder. En sterkere

konsentrasjon skal gjøre bi-

standen mer effektiv.

Legger om bistand

Utlendingsdirektoratet vil

ikke varsle om transport av

asylsøkere, slik Nor-way

bussekspress har bedt om et-

ter drapene på Valdresek-

spressen. Avd. dir. Per Engan

i UDI  sier at en varslingsord-

ning for bestemte grupper

ikke lar seg forene med per-

sonvernet.                         (NTB)

Vil ikke varsle

Ikke i våre villeste fantasier kunne
vi drømt om det: Jens Stoltenberg

som den danske politiker Anders
Fogh Rasmussens avløser i stil-
lingen som NATO-sjef: En vaske-
ekte norsk sosialdemokrat med
regnskog, vaksineprogrammer, kli-
ma og en resultatløs månelanding,
de fine ordene fra Utøya og regje-
ringskvartalet om mer demokrati
og åpenhet, foruten 40 års politisk
fartstid fra en nordisk velferdsstat.
Men så hurtig kan en politiker-
skjebne endre seg i våre dager og
like raskt kan våre mentale opple-
velser radbrekkes over natta. Rik-
tignok er jobben ennå ikke i boks.
Mange ting kan endre seg plutselig
og uventet, slik Stoltenbergs navn
også dukket opp av en gammel av-
spent sikkerhetspolitisk norsk ar-
vefølge uten noen forvarsel.

Natos hovedkvarter i Brussel er
det lengste en norsk sosialde-

mokrat kommer fra leirbålene og
de gamle, vemodige sangene om
fred og solidaritet i arbeiderbeve-
gelsen. På den annen side er Jens
Stoltenberg sikkert det nærmeste
NATO noensinne kommer arveføl-
gen i et solid norsk sosialdemokra-
ti som mer har tradisjon av velferd
enn opprustning.  Muligens vil Po-
len og de baltiske land forlange
klare NATO-garantier mot Russ-
land før de svelger en nordmann i
jobben. Men også østeuropeere
med de gamle skrekkopplevelsene
i minnet skal ha mye tung politisk
ballast for å gå i rette med atlanter-
havspolitiske tungvektere som Ba-
rack Obama, USAs president,
Tysklands kansler Angela Merkel,
foruten Frankrikes president Fran-
coise Hollande og den britiske
statsminister David Cameron. Skal

en tro den italienske avisa La Re-
pubblica og Aftenposten er det po-
litiske valget allerede falt på Nor-
ges nylig avgåtte statsminister som
en avgjørelse fra de tyngste top-
pene i det atlantiske samarbeidet.

Norges NATO-historie begynte i
1948 med Einar Gerhardsens

historiske Kråkerøy-tale. Den vars-
let bruddet med Arbeiderpartiets
gamle nøytralitetslinje, rystet Nor-
ge ut av krigens opplevelser, tok
oppgjøret med de gamle motpolene
i Norges Kommunistiske Parti og
meldte Norge inn i NATO, den nye
atlanterhavspakten som skulle bli
det politiske og militære bolverk
mot Sovjetunionen og kommunis-
men. I 1993 forsvant restene av det
gamle jernteppet fra den kalde kri-
gens tid og daværende utenriksmi-
nister Thorvald Stoltenberg tok
Norge og de nordiske land med i
Barentsregionen og det ferske sam-
arbeidet med russerne. Det skjedde
etter en periode av kald krig som
ikke hadde gått sporløst hen i norsk
politikk. Avskallingene til et Sosia-
listisk Folkeparti i 1961 kom net-
topp fra de sterke frontene om
NATO, USA og norsk sikkerhets-
politikk i Arbeiderpartiet i de årene.

Riktignok var Jens Stoltenberg
AUF-leder også i de sterkt radi-

kale 1980-årene, da mange unge
broilere forsøkte å skape seg en po-
litisk karriere på slagordet ”Norge
ut av NATO”. Jens Stoltenbergs
karriere springer mer ut av de vold-
somme følelsene mot USAs krig-
føring i Vietnam i 1960-og 70-
årene. I NATO-spørsmål holdt den
unge AUF-leder sin sti rein inntil
han i 1993 trådte inn på trygg poli-
tisk grunn som leder i Oslo Arbei-

derparti, der han startet sin politiske
karriere som partileder, medlem av
regjeringen, og senere klatret til
topps som statsminister. Muligens
kunne vi ønske Jens en bedre skjeb-
ne enn NATO. Hans store lands-
mann og partifelle Trygve Lie ble
FNs første generalsekretær i 1945
og Gro Harlem Brundtland verdens
doktor som sjef for WHO i 1998. I
Europarådet sitter Thorbjørn Jag-
land, Stoltenbergs gamle motstan-
der fra kampene om makta i Arbei-
derpartiet i 1980-årene. Der vokter
han de gamle demokratiske dydene
av demokrati og menneskerett på
menneskehetens vegne.

Jens Stoltenberg kunne tatt på seg
et hvert internasjonalt oppdrag

fra fredsmekling til klima. I
NATO-sammenheng er han et
navn som kolliderer med ryktene
til gamle hauker fra den kalde kri-
gen uten sjenerende bakgrunn fra
livet i en høyt opprustet stormakt.
Men Norge har i 66 år vært et tro-
fast medlem av NATO uten å ta ut
«fredsutbytte» med reduserte for-
svarsbudsjetter fra avspenningen i
etterkant av murens fall i 1989. Nå
er NATO på vei hjem fra Afgha-
nistan, utpint av budsjett-tørke som
følge av gjeldskrisa i Europa, og ser
seg om etter nye oppgaver i allian-
sens gamle nærområdene. 

Med sin sikkerhetspolitiske ar-
vefølge fra en norsk virkelig-

het nær opp til Russland er Stolten-
berg en spennende kandidat. Han
trekker på   en tradisjon av lavprofil
og avskrekking av sikkerhetspoli-
tiske balansekunstnere som tidli-
gere utenriksministere Knut Fry-
denlund, Johan Jørgen Holst og fa-
deren Thorvald Stoltenberg, som

måtte ta et oppgjør med den gamle
NATO-dominansen i UD for å hen-
te hjem åpningen til Russland i Ba-
rentssamarbeidet etter Sovjetunio-
nens sammenbrudd i 1991.

Muligens er valget av Jens Stol-
tenberg en tributt til norsk

nordområdepolitikk,   til den sik-
kerhetspolitiske linedansen opp
mot Sovjetunionen, siden også den
enorme overgangen fra kald krig til
fredelig samarbeid med Russland. I
så fall er Jens en frisk nyhet om sik-
kerhetspolitisk måtehold på et tids-
punkt da Russland skal isoleres po-
litisk og økonomisk. Men Jens
Stoltenberg får i så fall liten tid til å
være nordmann. Han skal være eu-
ropeer med alle de sikkerhetspoli-
tiske sansene åpne og motsetning-
ene innebygget i en ny verden etter
Ukraina, en konflikt som også
splitter europeerne. Han skal ikke
synge vakre sanger om fred og
plukke blomster langs veikanten,
men formulere det nye trusselbil-
det mot alliansen og dens 28 atlan-
tiske medlemsland i hele pendelen
fra krigsfare til terror. Spørsmålet
er hvem som forandrer seg først,
NATO eller Jens Stoltenberg?

Europas nye hauk?

PÅ VEI TIL BRUSSEL?
Leder i Arbeiderpartiet Jens Stol-
tenberg holder tale for Arbeider-
partiets landsstyremøte i Oslo
tirsdag.
Foto: Håkon Mosvold Larsen /
NTB scanpix

FOLKETALLET 
I NORGE

5.000.000

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere
mener juks i bransjen er aksep-
tert, viser en undersøkelse. Over
300 fiskere og fiskekjøpere har
deltatt i undersøkelsen til for-

skerne Marianne Svorken og Øy-
stein Hermansen i Nofima. Blant
fiskerne oppgir mange at fusk er
et krav fra fiskekjøper, skriver Da-
gens Næringsliv.                  (NTB)

40 pst. mener fiskefusk er akseptert

KOMMENTAR
Ivan Kristoffersen

spaltist i Nordlys

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

bransjen er akseptert, viser en undersøkelse.

Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen til forskerne Marianne Svorken og

Øystein Hermansen i Nofima.

Blant fiskerne oppgir mange at fusk er et krav fra

fiskekjøper, skriver Dagens Næringsliv.

© Nordlys
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Hver sommer de siste årene er det blitt 
høylytt debatt om de tilreisende tig-
gerne til Norge. Også i fjor, da Stor-
tinget vedtok at politiet 
kan pålegge meldeplikt 
og føre register over pen-
geinnsamlere. Siden ble 
det også presisert at 
kommunene kan innføre 
tiggefrie soner. 

Både Høyre og Frp 
har programfestet at de 
vil gjeninnføre tiggefor-
budet, men den blåblå 
regjeringen går ikke like 
langt i det ferske for-
slaget. Nå foreslår regje-
ringen i stedet å endre 
politiloven, slik at kom-
munene kan innføre et 
forbud mot tigging.

Justisdepartementet 
understreker i forslaget at «håndhe-
vingen av et forbud må praktiseres likt 
overfor norske og utenlandske tig-
gere.» 

sP skuffet
– Dette er et svakt og merkelig forslag, 
sier Jenny Klinge, justispolitisk tals-
kvinne i Senterpartiet.

Hun viser til at Høyre, Frp – og 
Senterpartiet – har programfestet og 
gått til valg på å innføre et generelt tig-
geforbud.

– Dermed er det flertall i Stortinget 
for å innføre det. Da forstår jeg ikke 
hvorfor regjeringen ikke foreslår det 

den har programfestet. Jeg er sikker 
på at mange av Frps medlemmer og 
lokalpolitikere er skuffet i dag.

Klinge minner om at den rødgrønne 
regjeringen fikk kjeft av Høyre og Frp 

i fjor, fordi de mente 
tiltakspakken mot 
tigging skjøv 
ansvaret over på 
kommunene. 

– Da er det et 
paradoks at dette 
forslaget fører til 
akkurat det samme 
som vi ble beskyldt 
for å gjøre, sier hun. 

Klinge under-
streker at det ikke er 
usannsynlig at Sp 
kommer til å stemme 
for regjeringens for-
slag. 

– Det er et skritt 
i riktig retning. Men 

det kan hende vi kommer til å legge 
fram et alternativt forslag om et gene-
relt forbud. Jeg synes det er mer 
naturlig at regjeringen stemmer for 
vårt forslag enn omvendt. 

kRf og venstRe eR mot
Regjeringen får ingen støtte fra sam-
arbeidspartiene, KrF og Venstre. 

– Du løser ikke sosiale problemer 
ved å bruke straffeloven, det være seg 
mot prostituerte, rusmisbrukere eller 
tiggere. For omtrent ti år siden, da vi 
satt i regjering, fikk vi omsider fjernet 
tiggeforbudet da løsgjengerloven ble 
opphevet. Det mener jeg var et sivili-

satorisk framskritt. Å gå tilbake på det 
nå er en dårlig idé. Det er å gå tilbake 
i tid, sier stortingsrepresentant 
Sveinung Rotevatn (V).

Hadia Tajik (Ap), leder i justisko-
miteen på Stortinget, skriver i en sms 
til Dagsavisen at Ap er åpne for å regu-
lere tigging. «Nå skal vi se på hørings-
notatet fra regjeringen, drøfte erfarin-
gene og lovendringene fra juni i fjor, og 
vurdere hva slags tiltak som er rime-
lige og proporsjonale», skriver hun. 

Hvorfor det ikke er samsvar mellom 
det regjeringspartiene gikk til valg på 
og det som nå foreslås, fikk Dagsavisen 
ikke svar på i går, da verken justismi-
nister Anders Anundsen (Frp) eller 
andre i politisk ledelse i Justisdepar-
tementet fant tid til å snakke med oss.
sturla.hanssen@dagsavisen.no

RegjeRingen vil ha tiggefoRbud:

– Svakt forslag
tigging: Det er flertall på Stortinget for å totalforby 
tigging i Norge, men regjeringen vil la kommunene 
bestemme selv. – Svakt, mener Jenny Klinge (Sp).

foRslag om foRbud: Jenny Klinge (sp) er skuffet over at regjeringen ikke foreslår et generelt forbud mot tigging, slik som 
både Høyre og Frp, i tillegg til sp, har programfestet.  FoTo: FrEdrIK BJErKnEs

«Det kan 
hende vi 
legger 
fram et 
alternativt forslag 
om et generelt 
forbud.»
Jenny Klinge (sp), 
stortingsrepresentant

n sTurla smárI HanssEn

tigging
 n de siste årene har norske byer som 
oslo, Trondheim, Bergen, Kristiansand 
og drammen opplevd en tiltakende 
strøm av tiggere.
 n Forbudet mot tigging forsvant da 
stortinget opphevet løsgjengerloven i 
2005, men Høyre, Frp og sp har 
programfestet å gjeninnføre forbudet.
 n de fleste er romer, eller romfolk, fra 
romania, hvor mange av dem lever i 
fattigdom.
 n Tilreisende romer er dømt for vinnings-
kriminalitet, tvangsarbeid og mennes-
kehandel i norge, men politiet er usikre 
på omfanget av kriminaliteten.
 n nå foreslår Høyre/Frp-regjeringen å 
endre politiloven for å åpne for at 
kommunene kan innføre et forbud mot 
tigging i sine politivedtekter.
Kilder: NTB og Justisdepartementet

Økokrim henlegger 
sak mot Troms Kraft
Korrupsjonssaken mot Troms Kraft gjaldt et 
bidrag til senterpartiet på 200.000 kroner. 
Økokrim startet i fjor høst etterforskning av 
kraftselskapet for å få avkreftet eller 
bekreftet mistanken om korrupsjon som 
hadde framkommet i forbindelse med en 
granskingsrapport som ble lagt fram 9. 
september. Økokrim fastslår nå at man ikke 
har funnet tilstrekkelige holdepunkter for at 
et bidrag fra Troms Kraft as til senterpartiet 
representerer en «utilbørlig fordel» «i 
anledning noens stilling» slik straffeloven 
krever. derfor har Økokrim henlagt saken. 
  (nTB)

UDI vil ikke varsle 
om asyltransport
utlendingsdirektoratet (udI) vil ikke varsle 
om transport av asylsøkere, slik nor-way 
bussekspress har bedt om etter trippel-
drapet på valdresekspressen (bildet) i 
høst. – Hva skulle det stå på en slik varsling? 
at «denne personen er asylsøker», spør Per 
Engan skei, assisterende avdelingsdirektør i 
udI. Han sier at en varslingsordning for 
bestemte grupper ikke lar seg forene med 
personvernet. – Enten må asylsøkere med 
endelig avslag bli uttransportert av politi 
eller andre i egne kjøretøy, eller så må de ha 
med seg ledsager om bord på rutebussene, 
sier Kristoffer Kvarme, direktør for Jotun-
heimen og Valdresruten bilselskap.  (nTB)

40 prosent mener 
fiskefusk aksepteres
Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i 
fiskeribransjen er akseptert, viser en 
undersøkelse. over 300 fiskere og fiskekjø-
pere har deltatt i undersøkelsen som 
forskerne marianne svorken og Øystein 
Hermansen i nofima har gjennomført. 
undersøkelsen viser altså at rundt 40 
prosent opplever at juks i større eller mindre 
grad er akseptert, og blant fiskerne oppgir 
mange at det er et krav fra fiskekjøper, 
skriver dagens næringsliv.  (nTB)

IrEnE HalVorsEn, samfunnsredaktør
22 99 81 23
irene.halvorsen@dagsavisen.no

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.
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Ris og ros
Det forberedes nå melkestreik i
Nord-Norge. Det er styret i Finns-
nes meieri som oppfordrer meie-
riene til å danne en aksjonskomi-
té for å få fokus på nedgangen i
melkeproduksjonen og mulighet
til å sette opp prisene til gårdbru-
ker for å stanse en negativ trend.

Tirsdag 26. mars

1974

Sesongen er i full gang på Brei-
vikfjorden, «Lille Lofoten». Været
er godt, og det hales opp flere
tonn glinsende skrei hver dag.
Fangstene landes i Breivikbotn,
og derfra går det ettertraktede rå-
stoffet til kontinentet, som fersk-
fisk eller saltfisk.

Lørdag 26. mars

1994

Av Martin Henriksen og Kåre Si-
mensen, stortingsrepresentanter
for Ap i hhv. Troms og Finnmark

«Slutt med maset. Differensiert ar-
beidsgiveravgift er over og ut.»

Ordene er ikke nye, og de er slett
ikke mine. De tilhører Morten Meyer,
daværende statssekretær i Kommu-
naldepartementet, og ble referert i avi-
sa GD 26. august 2003.

Holdningen om at alt som blir servert
fra ESA er uforanderlig og evig kjen-
ner vi igjen fra dagens debatt. Men
historien har vist at det er verdt å
kjempe.

Når flere bransjer i Nord-Norge nå får
store ekstraregninger som følge av økt
arbeidsgiveravgift, er det dramatisk.
Det minste vi kan gjøre for næringsli-
vet vårt er å sørge for at de kompense-
res, og det skikkelig. Men de fortjener
også at vi ikke gir oss uten sverdslag.

I 2003 skulle ordningen med differen-
siert arbeidsgiveravgift fjernes. EU og
ESA hadde bestemt seg. I Norge satt
den daværende regjeringen på fasiten
om hva som var blitt gjort etter ESAs
vedtak. De gikk langt i å si at dette var
kommet for å bli. Men alt var ikke
hogget i stein likevel. I 2007 var den
differensierte arbeidsgiveravgiften i
det store og hele på plass igjen. 

Vi skal i dag være glad for at det var
noen som fortsatte å mase. At EU-
kommisjonen eller ESA har sagt noe,
er ikke endestasjonen for enhver poli-
tisk diskusjon. ESA-direktøren kom-
mer ikke ned fra berget med steintav-
ler der regler for regional statsstøtte
er inngravert. Dette er ikke De ti bud.
Dette er politikk. Det er mulig å endre
og tilpasse EUs regler til norske for-
hold. Selvsagt er det ikke enkelt, men
det er mulig.

I tida framover må vi derfor ha to tan-
ker i hodet samtidig; For det første få
på plass målretta ordninger som gjør
opp for skaden økte avgifter gjør. For
det andre å jobbe mot ESA og EU for

å beholde de gode og legitime ord-
ningene vi har i dag. 

«Dette er ikke De ti
bud. Dette er politikk.
Det er mulig å endre

og tilpasse EUs regler til norske
forhold.»

Jeg forventer at regjeringen snur hver
stein. Har alle samtaler blitt tatt, alle
vedtak testet og forhandlet om? Har
alle tolkninger blitt gjort til beste for
Nordland, Troms og Finnmark? Alt
som kan gjøres, må gjøres før en-
dringene aksepteres. I tillegg må vi i
Nord-Norge ruste oss bedre til å på-
virke når det trengs, og stå sammen
om saker som er viktig for landsde-
len.

I denne saken har vi ikke gjort jobben.
Muligens var EUs ønsker begravd i
byråkratisk språk, slik at ingen av oss
tok tenning når vi burde gjort det. Men
vi sviktet. Næringsorganisasjonene,

fylkesadministrasjoner, Brusselkon-
tor og politikere. Særlig virker det
som at det næringslivet som må for-
berede seg på ekstra utgifter burde
vært bedre informert – av regjeringer
av begge farger.

Vi må bygge kompetanse på euro-
peiske og nasjonale prosesser. Vi må
varsle hverandre når det er grunn til
bekymring. Og vi må gjøre felles sak
når landsdelens interesser krever det.
Jeg vil gjøre mitt beste for at fylket og
landsdelen min ikke igjen skal opple-
ve slike lyn fra klar himmel. Nå gjel-
der det å ikke gi opp for tidlig. Politikk
er ikke hogget i stein, heller ikke når
den kommer fra ESA. Ofte er den mer
som skrift i sand.

Politikk handler tross alt om mennes-
ker. Bak skrivebordene i Brussel sitter
det mennesker. De kan påvirkes, pres-
ses, provoseres og sjarmeres. Vi
trenger en nasjonal sjarmoffensiv og
konstruktiv protestbølge for å bevare
den differensierte arbeidsgiveravgif-
ten som betyr så mye for så mange be-
drifter. 

Ikke gi opp

HÅP I MER MAS: Artikkelforfatterne tror nye møter med EU kan påvirke hold-
ningen til differensiert arbeidsgiveravgift.
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FORSKERNE Marianne Svorken og Øystein Her-
mansen i Nofima har gjennom en undersøkelse i
fjor avdekket at inntil 40 prosent av fiskere og fis-
kekjøpere opplever at juks er akseptert.

DET ER JUKS med torskeleveransene det dreier
seg om, og en undersøkelse som over 300 fiskere
og fiskekjøpere har svart på viser at jukset er mer
omfattende enn man har antatt. Og langt mer om-
fattende enn det kontrollmyndighetene har vært i
stand til å avdekke.
Det til tross for en be-
tydelig innsats.

«STORHUNDRA» er
tilbake i norsk fiskeri-
næring. Historisk sett
var det væreiernes
måte å skvise fiskerne
på for å sikre seg eks-
tra fortjeneste. Ofte
var den en betingelse
for i det hele tatt å få
levert fangsten. Et sterkt press i en tid da alternative
kjøpere sjelden var tilgjengelig. 

I DAG virker den tosidig. Fiskerne leverer mer enn
det som føres på seddelen, som er myndighetenes
basis for ressurskontrollen. Mellomlegget gjøres
med pris eller omregningsfaktor fra rund til sløyd
fisk. Kjøperne for sitt gjennom større kvantum og
fiskerne kan «drøye» kvoten og fiske mer.

DETTE BETINGER at begge deltar i fusket, noe som
gjør saken ekstra betenkelig. Jurist Jan Georg Chris-
tophersen går lenger og kaller det hele «organisert
kriminalitet» og har i en egen rapport tatt for seg
jukset i et nordatlantisk perspektiv.

DET ER DELTE meninger om hvor omfattende det-
te egentlig er. Men mistanken er skadelig i seg selv.
Dette går rett inn i kjernen av norsk fiskeriforvalt-
ning. En forvaltning Norge har høstet stor interna-
sjonal anerkjennelse for.

NORGE HAR også påtatt seg en lederrolle i å av-
dekke fiskefusk internasjonalt, og kjempet fram
internasjonale avtaler for å tette smutthull for dem
som fisker illegalt på regulerte fiskebestander.

DA TAR det seg dårlig ut om det skulle vise seg at vi
ikke klarer å holde orden i egen forvaltning av en
av verdens rikeste og mest ettertraktede fiskebe-
stander.

Ikke greit

Norge harpåtatt
seg en lederrolle
i å avdekke fiske-
fusk, og kjempet

fram internasjonale avtaler
for å tette smutthull for dem
som fisker illegalt.

SKOTSKINSPIRERTE Snefjord Highland Games
skal i år arrangeres på Brennelvneset i samarbeid
med tenåringenes og rockegenerasjonens tradi-
sjonelle sommerhappening Midnattsrocken.

VILT OGSÅ med kilt, altså.
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FORSKERNE Marianne Svorken og Øystein

Hermansen i Nofima har gjennom en

undersøkelse i fjor avdekket at inntil 40 prosent

av fiskere og fiskekjøpere opplever at juks er

akseptert.

DET ER JUKS med torskeleveransene det dreier

seg om, og en undersøkelse som over 300

fiskere og fiskekjøpere har svart på viser at

jukset er mer omfattende enn man har antatt. Og

langt mer omfattende enn det

kontrollmyndighetene har vært i stand til å

avdekke.

Det til tross for en betydelig innsats.

«STORHUNDRA» er tilbake i norsk fiskerinæring.

Historisk sett var det væreiernes måte å skvise

fiskerne på for å sikre seg ekstra fortjeneste.

Ofte var den en betingelse for i det hele tatt å få

levert fangsten. Et sterkt press i en tid da

alternative kjøpere sjelden var tilgjengelig.

I DAG virker den tosidig. Fiskerne leverer mer enn

det som føres på seddelen, som er

myndighetenes basis for ressurskontrollen.

Mellomlegget gjøres med pris eller

omregningsfaktor fra rund til sløyd fisk. Kjøperne

for sitt gjennom større kvantum og fiskerne kan

«drøye» kvoten og fiske mer.

DETTE BETINGER at begge deltar i fusket, noe

som gjør saken ekstra betenkelig. Jurist Jan

Georg Christophersen går lenger og kaller det

hele «organisert kriminalitet» og har i en egen

rapport tatt for seg jukset i et nordatlantisk

perspektiv.

DET ER DELTE meninger om hvor omfattende

dette egentlig er. Men mistanken er skadelig i

seg selv.

Dette går rett inn i kjernen av norsk

fiskeriforvaltning.

En forvaltning Norge har høstet stor internasjonal

anerkjennelse for.

NORGE HAR også påtatt seg en lederrolle i å avdekke

fiskefusk internasjonalt, og kjempet fram internasjonale

avtaler for å tette smutthull for dem som fisker illegalt

på regulerte fiskebestander.

DA TAR det seg dårlig ut om det skulle vise seg at vi ikke

klarer å holde orden i egen forvaltning av en av verdens

rikeste og mest ettertraktede fiskebestander.

"Norge harpåtatt seg en lederrolle i å avdekke fiskefusk,

og kjempet fram internasjonale avtaler for å tette

smutthull for dem som fisker illegalt. "

© Finnmark Dagblad
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NRK1 Dagsrevyen 21
NRK1 Dagsrevyen 21 21. Sendt på radio/tv 25.03.2014 21:00. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Dagsrevyen 21

Se/hør nyheten på http://ret.nu/xE1dVWZF
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40% jukser under torskefisket.
NRK1 Møre og Romsdal 20:55. Sendt på radio/tv 25.03.2014 20:55. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Møre og Romsdal

Se/hør nyheten på http://ret.nu/q6upVEC9
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40% jukser under torskefisket
NRK1 Nordland 20:55. Sendt på radio/tv 25.03.2014 20:55. Profil: Nofima.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Nordland

Se/hør nyheten på http://ret.nu/E3V35bd7

Resymé

Ifølge en ny undersøkelse fra Nofima
jukser 40% i fiskerinæringen. Fiskejukset
er skadelig for omdømmet til
fiskerinæringen både her hjemme og
utenlands, mener leder i Norges

Råfisklag, Trygve Myrvang. Fisker Willy
Hansen har blitt opplevd å bli forsøkt lurt, og
mener at myndighetene må stoppe dette.
Regiondirektør Janne Andersen i
Fiskeridirektoratet sier at de i tillegg til de økte
kontrollene kan få på plass bedre
kontrollmetoder. Kraftigere reaksjoner på avvik
kan også være et tiltak, ifølge Andersen.
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40% jukser under torskefisket.
NRK1 Nordnytt 20:55. Sendt på radio/tv 25.03.2014 20:55. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Nordnytt

Se/hør nyheten på http://ret.nu/NuyZ0d8D
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Avslører hvordan det omfattende fiskejuks foregår
Avisa Nordland. Publisert på nett 25.03.2014 18:55. Profil: Nofima.
Hugo Johansen.

NRKs Brennpunkt tar i kveld opp fiskejuks. Det

fortelles om et omfattende problem innen

fiskerinæringen, skriver Lofotposten. NRK

Brennpunkt er statskanalens redaksjon for

undersøkende journalistikk.

I en undersøkelse gjort av Øystein Hermansen

ved Nofima, hevdes det at juks innen

fiskerinæringen er vanlig.

Nofima er et av Europas største næringsrettede

forskningsinstitutt som driver forskning og

utvikling for akvakulturnæringen, fiskerinæringen

og matindustrien.

I undersøkelsen framgår det blant annet at 40

prosent av de spurte fiskere og fiskekjøpere

hevder det er akseptert å drive med juks.

I Brennpunkt i kveld får vi høre mange historier

om hvordan det jukses i forbindelse med

fiskefangster.

Ifølge nrk.no forteller mange fiskere hvordan det

jukses med torskekvoter. Men ingen som har

tenkt å fortsette med lofotfisket tør å fortelle om

det åpent.

Et fiskevær i Nord-Norge, januar 2014. Skipperen

på en relativt stor fiskebåt forteller NRK

Brennpunkt at 20 prosent av fangsten hans ikke

ble registrert på fiskebruket. Det er snakk om

flere tonn torsk som fiskekjøperen krever å få -

svart. Skipperen sier han måtte godta det. Han

vil ikke fortelle om det offentlig:

- Hvis jeg snakker til NRK om det ulovlige fisket,

får jeg ikke levert fisk noe sted. Da blir jeg

svartelistet, sier skipperen til NRK. heter det i

saken på NRK.no

I programmet får vi også høre om storhunder,

hvor det dreier seg om at det leveres mer fisk

enn det som registreres på fiskebruket.

Nrk.no henviser til et intervju i Nordlys med

fiskekjøper Helge Haug på Ballstad i februar

1993:
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Under lofotfiske i 1992 fortalte fiskekjøper Helge

Haug fra Ballstad avisa Nordlys om storhundra:

- Dette begrepet har aldri vært helt utryddet i

Lofoten. Mange er redd for at slik handel kan få

ei ny oppblomstring denne vinteren. Fisket er ute

av kontroll. Etter alle de ryktene vi hører, er jeg

knapt nok i tvil om at ei overvekt på 20 prosent

når torskefangster leveres er helt vanlig.

I Brennpunkt tirsdag kveld får vi høre mer om hvordan

fiskejuks kan foregå.

© Avisa Nordland

Se webartikkelen på http://ret.nu/GrV258wJ
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-Viktig debatt
Norges Fiskarlag. Publisert på nett 25.03.2014 18:48. Profil: Nofima.

Nofima-undersøkelse -Jeg ser frem til å lese

rapporten i sin helhet. Når 40% av de som har

svart sier at de opplever at det er aksept for juks

så synes jeg det er et svært høyt antall.

Dette sier generalsekretær Jan Skjærvø i Norges

Fiskarlag om en undersøkelse som flere media

gjengir tirsdag.

Det er Dagens Næringsliv og NRKs Brennpunkt

som tirsdag omtaler en undersøkelse som

Nofima har gjort. Undersøkelsen er gjort via

svarskjema der drøyt 300 har gitt svar om ulike

forhold knyttet til torskefiskeriene i nord.

Ifølge Nofima viser tallene at rundt 120 av de

som svarer i undersøkelsen opplever at juks i

større eller mindre grad er akseptert.

-Jeg kjenner meg ikke igjen i de linjene som dras

opp. Uansett er dette noe jeg som

generalsekretær i Fiskarlaget tar på største alvor

og Fiskarlagets klare oppfatning er at både

fiskere og andre aktører i næringen skal følge

lover og regler. Brudd på dette skal påtales, sier

Jan Skjærvø.

-Fiskarlaget har deltatt i en rekke prosesser og

fora der både salgsorganisasjonene, kjøpernes

organisasjoner og myndighetene har deltatt.

Dette arbeidet er satt i gang for å få klarhet i

denne saken, og dette er en viktig debatt og et

viktig arbeid, sier Skjærvø.

Undersøkelsen er en del av et næringsfinansiert

prosjekt på lønnsomhet i torskefiskeriene der

både fiskere og fiskekjøpere er bedt om å gi svar.

© Norges Fiskarlag

Se webartikkelen på http://ret.nu/gTvXjTUB
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40% jukser under torskefisket.
NRK1 Møre og Romsdal 18:45. Sendt på radio/tv 25.03.2014 18:45. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Møre og Romsdal

Se/hør nyheten på http://ret.nu/qoDQBYtT

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 135 av 410



40% jukser under torskefisket.
NRK1 Nordland 18:45. Sendt på radio/tv 25.03.2014 18:45. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Nordland

Se/hør nyheten på http://ret.nu/EotUIKUV
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40% jukser under torskefisket
NRK1 Nordnytt 18:45. Sendt på radio/tv 25.03.2014 18:45. Profil: Nofima.

nofima er nevnt en gang

© NRK1 Nordnytt

Se/hør nyheten på http://ret.nu/Ncq8DZP5

Resymé

Ifølge en ny undersøkelse fra Nofima
jukser 40% i fiskerinæringen. Fiskejukset
er skadelig for omdømmet til
fiskerinæringen både her hjemme og
utenlands, mener leder i Norges

Råfisklag, Trygve Myrvang. Fisker Willy
Hansen har blitt opplevd å bli forsøkt lurt, og
mener at myndighetene må stoppe dette.
Myrvang råder fiskerne til å opptre samlet
ovenfor kjøpere og direktoratet. Fiskeriminister
Aspaker peker på økte kontroller, men
understreker at det trengs en holdningsendring
i næringen.
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Fiskeriministeren: - Ukulturen må stoppes
NRK Troms og Finnmark. Publisert på nett 25.03.2014 16:45. Profil: Nofima faglig.

Ulovlighetene i fiskerinene skyldes ikke

manglende kontroll. De skyldes en ukultur i

næringa, sier fiskeriminister Elisabeth Aspaker.

Av

Overrasket over svar

Fiskeriminister Elisabeth Aspaker var fornøyd

med at Ystmark tar så klart avstand fra

ulovlighetene. Hun sier hun er overrasket over de

mange negative svarene i spørreundersøkelsen

som Nofima i Tromsø har gjennomført.

Til sist er det snakk om å opprettholde en

bærekraftig torskebestand. Den er jo raskt i fare

hvis fiskere og fiskekjøpere overser de regler

som gjelder og de kvoter som er satt nettopp for

å sikre torskebestanden.

Fiskeriminister Elisabeth Aspaker reagerer på

juks i fiskerinæringen.

Foto: Aas, Erlend / NTB scanpix

© NRK Troms og Finnmark

Se webartikkelen på http://ret.nu/8BwSQFZw
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- Ulovligheter skader fiskerienes omdømme
NRK Troms og Finnmark. Publisert på nett 25.03.2014 15:26. Profil: Nofima.

- Omdømmet til fiskerinæringa er i fare hvis vi

ikke snarest får slutt på ulovlighetene i

torskefiskeriene, sier direktør Trygve Myrvang i

Norges Råfisklag, fiskernes egen

salgsorganisasjon.

Av

I den nye NRK Brennpunkt-dokumentaren

Torskefusket er det igjen satt søkelyset på juks

og ulovligheter i torskefiskeriene.

, viser en undersøkelse blant 300 fiskere som

forskningsselskapet Nofima har gjennomført.

- Ett kilo fisk skal registreres som ett kilo fisk. Alt

annet er ulovlig, presiserer Myrvang til NRK.

Det samme sa han til ei samla næring på den

store torskefiskekonferansen i Tromsø tidligere i

vinter.

- Det verste med det som skjer, er at Norge som

fiskerinasjon får svekket omdømme, sier

Myrvang.

- Komplisert regelverk

Forskningsselskapet Nofimas analyse av

situasjonen er ikke til å misforstå. Det skjer

omgåelser av regelverket, innrømmer Myrvang.

- Vi som liker å framstå som verdens beste

fiskerinasjon må snart lære oss å registrere all

fangst på en forsvarlig måte.

- Er kontrollen god nok?

- Regelverket er komplisert, og feil skjer derfor på

grunn av misforståelser og unøyaktigheter. Men

når noen viderefører prinsippet med storhundra,

det vil si leverer mer fangst enn det som

registreres, er det juks og åpenbart kriminelt,

svarer Myrvang.

Den enkeltes ansvar

Fiskeridirektoratet har ansvaret for kontrollen og

Norges Råfisklag tar tak i hvert enkelt tilfelle som
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rapporteres.

Men Myrvang sier at til sist er det fiskerne selv

og fiskekjøperne som må opptre samlet og

ansvarlig.

- Det som nå kommer fram tjener ingen av

partene, og skader ei hel næring, sier direktøren i

Norges Råfisklag, Trygve Myrvang.

Råfisklag-direktør Trygve Myrvang frykter konsekvensene

av fiskejukset.

Foto: Marita Andersen / NRK

© NRK Troms og Finnmark

Se webartikkelen på http://ret.nu/ht4e5zpl
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Fiskerlaget tar avstand fra fiskejuks.
NRK P1 Dagsnytt 15:00. Sendt på radio/tv 25.03.2014 15:00. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK P1 Dagsnytt

Se/hør nyheten på http://ret.nu/volbbFG
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Storhunder i Brennpunkt tirsdag
Lofotposten. Publisert på nett 25.03.2014 14:56. (Oppdatert 26.03.2014 18:59) Profil: Nofima.
Hugo Johansen.

NRKs Brennpunkt tar i kveld opp fiskejuks. Det

fortelles om et omfattende problem innen

fiskerinæringen. Hovsund på Gimsøy. Fisk på

hjell. (Oppdatert: 26.03.2014 18:59)

Foto: Knut Johansen

Fangst leveres.Illustrasjonsfoto: Kai Nikolaisen

Foto: Kai Nikolaisen

Helge Haug fortalte i 1992 om storhunder. Foto:

Magnar Johansen Foto: Magnar Johansen

Illustrasjonsfoto Foto: Turid M. Hansen NRK

Brennpunkt er statskanalens redaksjon for

undersøkende journalistikk.

I en undersøkelse gjort av Øystein Hermansen

ved Nofima, hevdes det at juks innen

fiskerinæringen er vanlig.

Nofima er et av Europas største næringsrettede

forskningsinstitutt som driver forskning og

utvikling for akvakulturnæringen, fiskerinæringen

og matindustrien.

I undersøkelsen framgår det blant annet at 40

prosent av de spurte fiskere og fiskekjøpere

hevder det er akseptert å drive med juks.

I Brennpunkt i kveld får vi høre mange historier

om hvordan det jukses i forbindelse med

fiskefangster.

Ifølge nrk.no forteller mange fiskere hvordan det

jukses med torskekvoter. Men ingen som har

tenkt å fortsette med lofotfisket tør å fortelle om

det åpent.

Et fiskevær i Nord-Norge, januar 2014. Skipperen

på en relativt stor fiskebåt forteller NRK

Brennpunkt at 20 prosent av fangsten hans ikke

ble registrert på fiskebruket. Det er snakk om

flere tonn torsk som fiskekjøperen krever å få -

svart. Skipperen sier han måtte godta det. Han

vil ikke fortelle om det offentlig:

- Hvis jeg snakker til NRK om det ulovlige fisket,

får jeg ikke levert fisk noe sted. Da blir jeg
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svartelistet, sier skipperen til NRK. heter det i

saken på NRK.no

I programmet får vi også høre om storhunder,

hvor det dreier seg om at det leveres mer fisk

enn det som registreres på fiskebruket.

Nrk.no henviser til et intervju i Nordlys med

fiskekjøper Helge Haug på Ballstad i februar

1993:

Under lofotfiske i 1992 fortalte fiskekjøper Helge

Haug fra Ballstad avisa Nordlys om storhundra:

- Dette begrepet har aldri vært helt utryddet i

Lofoten. Mange er redd for at slik handel kan få

ei ny oppblomstring denne vinteren. Fisket er ute av

kontroll. Etter alle de ryktene vi hører, er jeg knapt nok i

tvil om at ei overvekt på 20 prosent når torskefangster

leveres er helt vanlig.

I Brennpunkt tirsdag kveld får vi høre mer om hvordan

fiskejuks kan foregå.

© Lofotposten

Se webartikkelen på http://ret.nu/MYN1tTrN
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- Vi har ikke sett fiskejuks på Myre
Bladet Vesterålen. Publisert på nett 25.03.2014 13:54. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
Trond K. Johansen.

Mildrid Ellingsen har vært med på kontroller på

Myre hele vinteren og har ikke sett noe ulovlig så

lenge de har vært til stede. Foto: Trond K.

Johansen Det sier kontrollør Mildrid Ellingsen til

Bladet Vesterålen.

Hun har vært med på kontroller på Myre hele

vinteren og har ikke sett noe ulovlig så lenge de

har vært til stede.

- Fiskere og kjøpere har et selvstendig ansvar for

å la være å jukse, sier fiskeridirektør Liv

Holmefjord.

- Juks et krav

Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i en

undersøkelse som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser at rundt 40 prosent opplever

at juks i større eller mindre grad er akseptert, og

blant fiskerne oppgir mange at det er et krav fra

fiskekjøper, skriver Dagens Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Avdekkes få regelbrudd

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen.

Men til tross for en stor kontrollinnsats fra

myndighetene avdekkes det nokså få regelbrudd i

bransjen. Problemet er et stort antall

transaksjoner og mange aktører langs hele

kysten, skriver avisen.

Fiskeridirektør Liv Holmefjord sier til NRK at det

har vært intensivert kontrollvirksomhet denne

vinteren, men at de likevel kun klarer å

kontrollere syv prosent av fangstene som blir

levert.

- Derfor er det viktig å presisere at både fiskerne

og kjøperne har et selvstendig ansvar for at det

som leveres også kommer på seddelen.
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Storhundra

NRK Brennpunkt har snakket med en hel del

fiskere som vil være anonyme for ikke å komme i

klammeri med kjøpere og andre fiskere. De fleste

innrømmer eget juks og forteller om hvor vanlig

det er med storhundra.

- Hvis jeg snakker med nrk om det ulovlige fisket,

får jeg ikke levert fisk noe sted. Da blir jeg

svartelistet, sier en skipper til NRK.

Storhundra er et begrep som har vært kjent i

generasjoner. Det var vanlig i Lofoten under

Lofotfisket å levere 120 kilo og bare få registrert

100 på seddelen. Nå viser det seg at det er mer

vanlig enn en skulle tro, også i dag, skriver

NRK.no.

I dag vil det si at båter som kommer inn med 12

tonn torsk, bare får 10 tonn på seddelen.

Det er slett ikke alle kjøperne som opererer på

denne måten, men ifølge nrk finnes det noen

som klarer å lure kontrollmyndighetene.

Flere kontroller

Fiskeridirektoratet har kontrollert svært mange

fangster denne vinteren, spesielt på Myre i

Vesterålen. Fra klokka 12 om dagen til midnatt

har det vært kontrollører i sving. Likevel hevder

altså forskerne at de er blitt lurt.

- Alt er i skjønneste orden inntil kontrollørene

reiser sin vei. Da leverer flere fiskere deler av

fangsten svart på fiskebruket, sier en anonym fisker til

NRK.

Fiskerne hevder overfor NRK at de blir svartelistet

dersom de forteller noe om dette offentlig, men får heller

ikke levert fisk dersom de ikke er med på det.

- Skal du overleve, må du være kjeltring, sier de.

- Det er lav oppdagelsesrisiko for slikt fusk ettersom

kontrollfrekvensen er så lav, sier Lars Fause ved

statsadvokaten i Troms og Finnmark.

Får det ikke til å stemme

Kontrollører Bladet Vesterålen har vært i kontakt med får

det ikke til å stemme at det har vært jukset i den

utstrekning det her er snakk om.

På Myre, som regnes som den største torskehavna i

landet, har det vært daglige kontroller hele vinteren. Der

har direktoratet hatt egen base med fire mann på jobb

hver eneste dag. Det er utført flere kontroller enn noen

gang.

- Vi har ikke sett noe til det som beskrives av juks på

Myre, sier kontrollør Mildrid Ellingsen til Bladet

Vesterålen.

© Bladet Vesterålen

Se webartikkelen på http://ret.nu/4PxXCOeh
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"Storhundra" før og nå.
NRK P1 Norgesglasset 12.05. Sendt på radio/tv 25.03.2014 12:05. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

nofima er nevnt en gang

© NRK P1 Norgesglasset

Se/hør nyheten på http://ret.nu/ZyDzE9Or
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40 prosent meiner fiskefusk er akseptert
Nett.no. Publisert på nett 25.03.2014 11:54. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

Fire av ti fiskarar og fiskekjøparar meiner juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser ei undersøking.

© Nett.no

Se webartikkelen på http://ret.nu/pqboEias

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 147 av 410



Ulovlig torskefiske er vanlig, viser ny undersøkelse
NRK. Publisert på nett 25.03.2014 11:11. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

Om lag 40 prosent av norske fiskere og

fiskekjøpere sier det er akseptert i fiskerinæringa

å jukse. Like mange opplyser at de selv jukser og

bryter reglene for omsetning av torsk.

Av

Journalist Rune Ytreberg @ytreberg Journalist Ann

Eli Nøsen @AnnEliNsen Journalist Anne Linn

Kumano-Ensby @anne_linn Anbefal Tweet +1

Send epost Publisert 25.03.2014, kl. 09.26.

Ulovlig torskefiske dokumenteres i en ny

undersøkelse gjennomført av fiskeriforskere ved

Nofima i Tromsø.

Forsker Øystein Hermansen ved Nofima

Foto: Nofima

- Undersøkelsen dokumenterer at det faktisk er

en del juks med mengden fisk som landes i de

norske torskefiskeriene, og at næringsaktørene

opplever at det er akseptert å jukse med

mengden fisk som leveres, sier forsker Øystein

Hermansen ved Nofima i Tromsø.

Slik jukses det med fisken

Det har i flere år gått rykter om ulovlig fiske og

omsetning av torsk blant kystfiskere og på

norske fiskebruk. For første gang har forskere

gjennomført en undersøkelse som dokumenter

fiskerikriminaliteten i kystfiskernes torskefiske.

- Vi har fått god informasjon om hvilke metoder

som brukes til å jukse, sier Hermansen. Han

trekker fram tre metoder som de vanligste jukse-

metodene fiskere og fiskekjøpere selv opplyser at

de bruker:

Storhundra: En del av fisken omsettes svart, ved

at fiskeren leverer mer fisk til fiskekjøperen enn

det som registreres og rapporteres til

myndighetene.

Dårlig fisk forsvinner: Fisk av dårlig kvalitet blir

ikke registrert og rapportert til myndighetene.
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Omregningsfaktor: Fiskekjøper regner ut vekten

på fisken i strid med regelverket, slik at mindre

fisk blir registrert enn det regelverket tilsier.

Tror andre jukser mer enn dem selv

Svarene kommer fram i en spørreundersøkelse

om ulovlig torskefiske som forskerne

gjennomførte i fiskerinæringa. De fikk inn 300

svar fra fiskere og fiskekjøpere.

Rundt 60 prosent svarer at de ikke jukser. Av de

40 prosentene som sier de jukser, anslår de

fleste eget juks til mellom 1-5 prosent av

fangsten. Når fiskerne og fiskekjøperne blir spurt

om hvor mye de tror andre i næringa jukser,

svarer de mellom 5 og 20 prosent av fangsten.

Forskerne har ikke tallfestet omfanget av

fiskerikriminaliteten. Med dagens priser på torsk

er fem prosent av kystfiskernes torskekvote verdt

cirka 150 millioner kroner i året, viser en

beregning NRK har utført. Det er verdien målt ut

fra førstehåndsprisen til fiskeren, mens

markedsverdien av det svarte fisket ville blitt

større.

60 prosent av de som har svart på

undersøkelsen sier at de aldri jukser.

Foto: Ann Eli Nøsen / NRK

- Betenkelig at juks er akseptert

Forskerne presiserer at deres undersøkelse ikke

gir presise tall for hvor omfattende det ulovlige

fisket er, men kun gir informasjon om hvordan

næringen selv oppfatter situasjonen:

- Det er betenkelig at mange fiskere sier juks er

akseptert, i en næring som høster av

fellesskapets ressurser, sier Hermansen. Han

sier det ulovlige fisket kan gi økonomiske fordeler

for dem som fisker og kjøper ulovlig torsk, og

tilsvarende ulemper for dem som driver lovlig.

- Fiskerne opplyser at det ofte er et krav fra

fiskekjøperne om å jukse, eller et samarbeid

mellom fiskerne og kjøperne, sier Hermansen.

- Alvorlig kriminalitet

Førstestatsadvokat Lars Fause

Foto: Bjørnbakk, Jan-Morten / SCANPIX

Førstestatsadvokat Lars Fause ved Statsadvokatene i

Troms og Finnmark ser alvorlig på fiskerikriminaliteten

som nå avdekkes:

- Det skal ikke være sånn at den lovlydige fisker har en

dårligere inntjening enn den som driver på gal side av

loven. Det er en bærekraftig ressurs man begår

kriminalitet imot. Framtida vår handler også om verdiene

som finnes i havet, sier Fause, som har bedt politiet

prioritere arbeidet med fiskerikriminalitet:

- Det er viktig for våre etterkommere at vi tar vare på de

levende ressursene på en best mulig måte, og da må

kontrollmyndigheter og politi og påtalemyndighet gjøre

sitt ytterste for å bekjempe ulovligheter innenfor denne

næringa, sier Fause.

- Omfanget trolig større

Det er fiskerinæringens eget forskningsfond som har

finansiert undersøkelsen om ulovlig torskefiske.

Leder i Fiskekjøpernes Forening, Steinar Eliassen,

hevdet i fjor at det ulovlige torskefisket i perioden 2008-

2011 var på om lag 15-20 prosent av fangsten hvert år,

eller vel 300-400 millioner kroner i året. Han er derfor

ikke overrasket over forskernes funn:

- Undersøkelsen styrker vår oppfatning av at det ulovlige

fisket er et betydelig problem for næringa, sier Eliassen.

Han tror omfanget er enda større enn det som kommer

fram i undersøkelsen.

Økt kontroll

Fiskeridirektoratet satte i fjor høst i gang en offensiv mot

ulovlig torskefiske. Ett av tiltakene i år har vært å øke

antall kontroller på fiskebrukene.

Kontrollaktiviteten under årets vintertorskefiske er

firedoblet, sammenlignet med samme periode i fjor.

Hittil i år er 10 prosent av torskefangsten kontrollert,

noe som er fire ganger så mye som i fjor.

Flere fiskere og fiskekjøpere NRK Brennpunkt har

snakket med, sier at den økte kontrollaktiviteten har hatt

effekt: NRKs kilder sier det er færre fiskekjøpere som i

år har krevd at fiskerne deltar i ulovlig omsetning, og at

det er færre fiskere som åpent tør fortelle at de deltar i

ulovlig fiske.
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Fiskeridirektør Liv Holmefjord

Foto: Fiskeridirektoratet

Fiskeridirektør Liv Holmefjord reiste i høst rundt i

Norge på dialogmøter med fiskerinæringa og

oppfordret fiskerne og kjøperne til å følge

regelverket.

Hun innrømmer at det trolig fiskes mer enn det

som er registrert.

- Det mest alvorlige er at fisk ikke blir registrert

på seddel og dermed ikke blir en del av

ressursregnskapet. Basert på tilbakemeldinger

fra næringen er det sannsynlig at det har vært et

overfiske, men dette varierer. I 2013 var det

trolig større andel ulovlig fiske enn årene før. Hun

tror det foregår mindre juks i år enn i fjor:

- I 2014 får vi høre at situasjonen er bedre. Det

skyldes trolig kombinasjon av økt kontroll og

næringens egen innsats. Men vi hører fremdeles

at når vi er på kaia, er alt OK, mens når vi ikke er

der så er det ikke så bra.

- En del av ryktene ifjor var overdrevne. Men de

som sier at det bare er rykter tar feil. Vi har fått

signal om at noen krever å omsette fisk svart,

men det gjelder selvfølgelig ikke alle, sier hun.

- For lite kontroller

Eliassen mener Fiskeridirektøren ikke gjør nok for å få

bukt med det ulovlige fisket:

- Fiskeridirektoratet kontrollerer fortsatt bare noen få

prosent av landingene. Kontrollen er ikke effektiv. Økt

kontrollvirksomhet på kaikanten er bare et skippertak.

Det som trengs er en fundamental endring av selve

kontrollsystemet slik vi har foreslått overfor

myndighetene, sier Eliassen.

- Det er rom for økt kontrollinnsats. Det kan brukes mere

ressurser på ulike former for kontroll uten at det er

bortkastede penger. Men det er ikke mulig å ha

offentlige kontrollører på alle kaier i Norge. Det ville også

vært en falitterklæring for næringa, sier fiskeridirektøren.

Foto: NRK

- Det er en bærekraftig ressurs man begår kriminalitet

imot. Framtida vår handler også om verdiene som finnes

i havet, sier førstestatsadvokat Lars Fause.

Foto: Ann Eli Nøsen / NRK

© NRK
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Presseklipp tirsdag
Intrafish. Publisert på nett 25.03.2014 10:59. Profil: Nofima.

40 prosent av fiskere og fiskekjøpere opplever at

juks er akseptert ifølge en ny undersøkelse gjort

av Nofima, og ingen palmeolje til Ewos-laks, er

noe av det andre medier skriver i dag.

Dagens Næringsliv (papir og nett): 40 prosent av

fiskere og fiskekjøpere opplever at juks er

akseptert, ifølge en ny undersøkelse gjort av

Nofima. Fiskerijurist Jan Georg Christophersen

mener det foregår hardbarket organisert

kriminalitet i norsk fiskeribransje.

http://www.dn.no/nyheter/2014/03/24/Fiske/s

tor-aksept-for-fiskefusk

Dagens Næringsliv (papir, side 37,

børskommentar): Styret i Marine Harvest vil bruke

egen aksje som betalingsmiddel ved oppkjøp av

andre lakseselskaper. Så synd at kursen har falt

over 16 prosent siden slutten av januar.

Finansavisen (papir, side 3): AkerBiomarines 50

% eide datterselskap Trygg Pharma har søkt

amerikanske myndigheter om godkjennelse av en

ny hjertemedisin. Aker BioMarine kan etterhvert

komme til å søke børsnotering på Nasdaq.

Firdaposten: Ikkje palmeolje til Ewos-laks. Bruk

av palmeolje til dyrefôr har blitt ei utfordring i

landbruket. Hos fiskefôrprodusenten Ewos er

kvilepulsen intakt.

http://www.firdaposten.no/lokalnytt/article7250

308.ece

Nrk Nordland: Har tatt opp 38.000 tonn skrei hittil i år. -

Det er mye fisk i havet, og store registreringer også øst i

Lofoten, sier salgssjefen i Norges Råfisklag, som har

troen på at årets sesong vil bli like bra som fjorårets.

http://www.nrk.no/nordland/har-tatt-opp-38.000-tonn-

skrei-1.11627149

Ellers har mange aviser i dag saken om

produksjonssjefen i Grieg Seafood som har tilstått å gitt

falske opplysninger til Mattilsynet som IntraFish og

FiskeribladetFiskaren omtalte sist uke.

Morten Vike: - Trist sak for selskapet

http://www.intrafish.no/norsk/nyheter/article1387590.

ece

Grieg Seafood-ansatt erkjenner straffeskyld

http://www.intrafish.no/norsk/nyheter/article1387540.

ece

Forskning.no: Bakteriesykdom skaper store problemer

for norsk torskeoppdrett. Vaksine på sebrafisk har virket

til en viss grad, men det gjenstår å se om den biter på

torsken.

http://www.forskning.no/artikler/2014/mars/384006

© Intrafish
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Bygdeposten. Publisert på nett 25.03.2014 09:11. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Bygdeposten
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Avisa Nordland. Publisert på nett 25.03.2014 09:09. (Oppdatert 25.03.2014 11:12) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Mange mener at fiskefusk er akseptert. Hva de

som er ombord i disse båtene mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. (Oppdatert: 25.03.2014 11:12)

Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Avisa Nordland
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Oppland Arbeiderblad. Publisert på nett 25.03.2014 09:09. Profil: Nofima.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Oppland Arbeiderblad
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Sarpsborg Arbeiderblad. Publisert på nett 25.03.2014 09:03. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Sarpsborg Arbeiderblad
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Østlands-Posten. Publisert på nett 25.03.2014 09:03. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Østlands-Posten
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Romerikes Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:58. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Romerikes Blad
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Opdalingen. Publisert på nett 25.03.2014 08:57. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Opdalingen
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Ringerikes Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:57. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Halden Arbeiderblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:56. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Malvikbladet. Publisert på nett 25.03.2014 08:54. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Arbeidets Rett. Publisert på nett 25.03.2014 08:53. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Demokraten. Publisert på nett 25.03.2014 08:53. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Glåmdalen. Publisert på nett 25.03.2014 08:53. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Hadeland. Publisert på nett 25.03.2014 08:49. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Finnmarken. Publisert på nett 25.03.2014 08:47. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Lofotposten. Publisert på nett 25.03.2014 08:47. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Aura Avis. Publisert på nett 25.03.2014 08:47. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Aust Agder Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:44. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Firda. Publisert på nett 25.03.2014 08:44. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Jarlsberg. Publisert på nett 25.03.2014 08:44. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)

© Jarlsberg

Se webartikkelen på http://ret.nu/2zCIdd1Y

Nyhetsklipp - Nofima AS Uttak 04.04.2014 Kilde: Retriever

Side 171 av 410



Mange mener fiskefusk er akseptert
Enebakk Avis. Publisert på nett 25.03.2014 08:44. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Tvedestrandsposten. Publisert på nett 25.03.2014 08:43. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Lofot-Tidende. Publisert på nett 25.03.2014 08:43. Profil: Nofima.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Tidens Krav. Publisert på nett 25.03.2014 08:43. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke.

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Finnmark Dagblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:39. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Finnmark Dagblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:39. (Oppdatert 25.03.2014 10:41) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:41)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Avisa Nordland. Publisert på nett 25.03.2014 08:39. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Avisa Nordland. Publisert på nett 25.03.2014 08:39. (Oppdatert 25.03.2014 10:41) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:41)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Telemarksavisa. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Rana Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Telemarksavisa. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Rana Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Fremover. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Fremover. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Porsgrunns Dagblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Porsgrunns Dagblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Hardanger Folkeblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Hardanger Folkeblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Stjørdalens Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Stjørdalens Blad. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Øyene. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Øyene. Publisert på nett 25.03.2014 08:38. (Oppdatert 25.03.2014 10:40) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:40)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Namdalsavisa. Publisert på nett 25.03.2014 08:37. Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Namdalsavisa. Publisert på nett 25.03.2014 08:37. (Oppdatert 25.03.2014 10:39) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:39)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Avisa Nordhordland. Publisert på nett 25.03.2014 08:36. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Avisa Nordhordland. Publisert på nett 25.03.2014 08:36. (Oppdatert 25.03.2014 10:38) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:38)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Bergensavisen. Publisert på nett 25.03.2014 08:36. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Bergensavisen. Publisert på nett 25.03.2014 08:36. (Oppdatert 25.03.2014 10:38) Profil: Nofima/Akvaforsk/Fiskeriforsk.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Mange mener at fiskefusk er

akseptert. Hva de som er ombord i disse båtene

mener vites ikke. (Oppdatert: 25.03.2014 10:38)

(Illustrasjonsfoto) Foto: Bjørn Hugo Pettersen,

ANB Over 300 fiskere og fiskekjøpere har deltatt i

undersøkelsen som forskerne Marianne Svorken

og Øystein Hermansen i Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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Mange mener fiskefusk er akseptert
Helgeland Arbeiderblad. Publisert på nett 25.03.2014 08:36. Profil: Nofima.
ANB-NTB.

Fire av ti fiskere og fiskekjøpere mener juks i

fiskeribransjen er akseptert, viser en

undersøkelse. Over 300 fiskere og fiskekjøpere

har deltatt i undersøkelsen som forskerne

Marianne Svorken og Øystein Hermansen i

Nofima har gjennomført.

Undersøkelsen viser altså at rundt 40 prosent

opplever at juks i større eller mindre grad er

akseptert, og blant fiskerne oppgir mange at det

er et krav fra fiskekjøper, skriver Dagens

Næringsliv.

- Ikke overraskende ble det jevnt over svart at

eget juks er lavere enn andres, sier Svorken.

Forskerne forteller at det er snakk om betydelige

beløp og at jukset fort kan havne i

hundremillionersklassen. Men til tross for en stor

kontrollinnsats fra myndighetene avdekkes det

nokså få regelbrudd i bransjen. Problemet er et

stort antall transaksjoner og mange aktører langs

hele kysten, skriver avisen. (ANB-NTB)
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